
“INDEPENDENT”�gazetesinin haberine göre, ABD’-
nin Florida Atlantik Üniversitesi ve Harvard Üniver-
sitesi Tıp Fakültelerinden araştırmacılar,yatmadan
önce çay ve kahvenin uykuyu etkilemediğini keşfet-
ti. Nikotin ve alkol ise, uykuyu bölüyor. 4’te

Rıfat Mutlu çiziyor

rifatmutlu@gmail.com 

BAYRAMAsayılı�günler�kaldı.�Kurban�pazarında
hareketlilik�sürüyor.�Vatandaş�yüksek�fiyat-
lardan,�satıcılar�ise�yüksek�maliyetlerden�şi-
kayetçi.�Satıcılar�kurbanlıkların�elde�kalması
durumunda�geri�götürmeyip�kasaplara�satmayı
düşünüyor.�GARİP BALÇAK’ın haberi 7’de
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Okur hattı

KUZEY Kıbrıs Türk Cumhuriyeti (KKTC)’ne
gelerek sondaj çalışmalarını yerinde izleyen Bakan
Dönmez, Yavuz’un Karpaz-1 kuyusunda faali-
yetlerine devam ettiğini söyledi. Dönmez, “Dün iti-
barıyla bin 710 metre civarında bir sondaj derinli-
ğine ulaşmış durumdayız. Burada yaklaşık 2.5-3 ay-
lık bir program söz konusu olacak. Öyle ümit edi-
yoruz ki hedef noktaya ulaştığımızda burada do-
ğalgaz varlığına da ulaşmış olacağız” dedi. 

Doğalgaza ulaşacağız
FATİH gemisinin de adanın batısında çalıştığını be-
lirten Dönmez, Türkiye’nin sondaj operasyonu ya-
pabilen 5-6 ülkeden biri olduğunu bildirdi. Türkiye Pet-
rolleri’nin bu sondajlarla önemli tecrübe ve birikim
de kazandığını vurgulayan Dönmez, gemilerde çalı-
şan bütün personelin Türk vatandaşlarından oluş-
masını hedeflediklerini söyledi. KKTC Başbakanı Er-
sin Tatar da bu zenginliklerden hem Türkiye hem de
KKTC’nin paylarını alması gerektiğini kaydetti. 8’de

Personel Türk olacak

DİYANET İşleri Başkanlığı, Türk Devrimi-
nin bir kurumudur ve tarikatlardan arın-

maya hizmet eden bir rapor yayınla-
mıştır. Raporun içeriği kadar önemli
olan, devlet imzasını taşımasıdır. As-
lında imza, Atatürk’ündür. Tarikat-
ların dört koldan Diyanet İşleri Baş-
kanlığı’na karşı taarruza
geçmeleri ve Atlantik iş-

birlikçisi Sahte Cumhuri-
yetçilerin de onlarla birlikte

hareket etmeleri şaşırtıcı değil.  

Yavuz�sondaj�gemisi,�Doğu
Akdeniz’in�dibine�kazmayı�vurdu.
Enerji�Bakanı�Fatih�Dönmez,�dün
itibarıyla�bin�710�metre
sondaj�derinliğine
ulaşıldığını�belirtti.
Hedef�üç�bin�metre
derinliğe�inmek

SİNEMA ve tiyatro yazarı usta sa-
natçı Umur Bugay’ı bugün son-
suzluğa uğurluyoruz. Sanatçı ar-
kadaşları Bugay’ı Aydınlık’a anlattı.
Cihat Tamer, Bugay’ın ilkeli du-
ruşu, yardımseverliği ve toplum-
culuğuyla bilindiğini söyledi. Cez-
mi Baskın da, “Zamanının en iyi
hiciv yazarı, en iyi eleştirel oyun-
larını yazan bir isimdi” dedi. 
�� ERSOY İRŞİ’nin haberi 13’te

Müşterek Harekat
Merkezi kurulacak

ABD’den PKK’ya yatırım

Yatmadan
kahve içmek

uykuyu
etkilemiyor

Bugay’ın�arkadaşları:
Toplumcu�ve�ilkeliydi�

AYDINLIK yazarı, gazeteci, res-
sam, fotoğrafçı Fikret Otyam ölü-
münün 4. yılında Kuşadası’nda ya-
pılan panelde anıldı. Eşi Filiz Ot-
yam, “89 yıllık yaşamında hiçbir
zaman umutsuzluğa kapılmadı.
Anadolu’nun dertleri hep gün-
demindeydi” dedi. 13’te
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Tarikatlardan arınmak, iki
yüzyıldır bir Ümmet programı

değil, fakat Millet programıdır.
Atatürk’ün söylediği gibi, ‘tarikat

şeyhlerinin müridi ve cemaat
mensubu’ olmaktan kurtulan

insanımız, özgür vatandaş 
olur, Türk milletinin üyesi olur

Diyanet İşleri Başkanlığı’nın önemi 

�� DOĞU PERİNÇEK’in yazısı 8’de

Vatandaş da üretici de 
fiyatlardan şikayetçi 

Kurban bağışlarınızı
BEKLİYORUZ 7’de

Türkiye’nin Doğu Akdeniz ve 
S-400 sorunu ile imtihanı
�� ÖNDER EGE’nin yazısı 2’de
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Madencilik alanı
millileştirilmelidir

ALTIN aranan bölge Kaz Dağları değil. Kirazlı Ba-
laban Tepesi ile Kaz Dağı’nın arasındaki mesafe kuş
uçuşu yaklaşık 40 kilometre. Çevreci olduklarını id-
dia eden derneklerin; 195.000 ağacın kesildiğini, ma-
den ararken siyanür kullanıldığını ve Kaz Dağı’nın
yok edildiğini söylemeleri gerçekleri yansıtmıyor. Ne-
cip Hablemitoğlu, Türkiye’de altın madenciliğine kar-
şı faaliyet yürüten sivil toplum kuruluşlarının Alman
Vakıfları tarafından fonlandığını açıklamıştı. FETÖ
tarafından hedef alınmasının nedenlerinden biri de
buydu! ��  EMRE ALBAYRAK’ın yazısı 4’te  

Altın değerli ve katma 
değeri yüksek olan bir

madendir ve toplumların
gelişmesine katkısı büyük-

tür. Tartışılan bu meselede
karşı çıkış noktamızın ma-
dencilik sektörünün milli-
leştirilmesi olması gerekir 

Diyanet ��leri
Ba�kanl���’n�n
haz�rlad��� Ta-
rikat Raporu,
Kaynak Yay�n-
lar� taraf�ndan
kitapla�t�r�ld�.

TÜRK boğazları ana yurdumuzu ve
mavi vatanımızı birleştirip bütünleşti-
ren can damarımızdır; Türk jeopoliti-
ğinin kalbidir. Türk boğazlarıyla ilgili be-
lirlenmiş istikrarlı devlet politikaları-
mız var mıdır? Varsa bunlar halen uy-
gulanmakta mıdır? Ya da içinde bu-
lunduğumuz dönemde Türk boğazları
“değişken bürokrat politikaları” ile
mi yönetilmektedir? Bu sorulara cevap,
ne yazık ki olumsuzdur. 

�� Hasan TERZİ’nin yazısı 9’da

Türk boğazlarının 
değerini bilmek

TÜRK-İŞ�Genel�Başkanı�Ergün�Atalay,
kamu�işçileri�için�Hükümet’le�görüş-
tüklerini� ancak�net�bir� teklif� alama-
dıklarını�söyledi.�Hükümet’in�cumaya
kadar�süre�istediğini�belirten�Atalay,
“Ya�anlaşacağız�ya�da�kanundan�do-
ğan�haklarımızı�kullanacağız”�dedi.�5’te�

SURİYE’nin kuzeyine kurulması planlanan gü-
venli bölge için ABD heyetiyle yapılan görüşmeler
tamamlandı. Milli Savunma Bakanlığı’ndan ya-
pılan açıklamada, “Müşterek Harekat Merke-
zi’nin en kısa zamanda kurulması konusunda
mutabakat sağlandı” denildi. 9’da

Fikret�Otyam
unutulmuyor...
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AV. ÖNDER EGE
SAVUNMA SANAYI 
SEKTÖRÜNDE DANIŞMAN

ÜLKEMİZ gerçekten zorlu
imtihanlardan geçmektedir.
Bir süre önce, Merkez Ban-

kası tarafından yapılan faiz indirimi
durgunluktan çıkış için iç piyasalar-
da olumlu karşılanırken, özel ban-
kaların daha fazla sorumluluk alması
ile faizlerdeki düşüşün kademeli ola-
rak devam edeceği belirtiliyor. Şüp-
hesiz ki ekonomi mikro ve makro dü-
zeyde ele alınmalı ve dış konjonktür
iyi tahlil edilmelidir. Türkiye, dışarı-
dan gelen ekonomik veya politik
manipülasyonlar ile mücadele et-
mektedir. Bu ahvalde, Türkiye açı-
sından önem arz eden dış politika
problemlerini anlamaya çalışmakta
fayda görüyoruz. Türkiye için Suriye
konusu dışında S-400, F-35 ve Doğu
Akdeniz problemleri güncelliğini ve
önemini arttırmaktadır. Aslında bu üç
problem de bizce, aynı nedenden kay-
naklanıyorlar. 

Malumunuz, biri opsiyonlu ol-
mak üzere iki adet S-400 Uzun Men-
zilli Bölge Hava ve Füze Savunma
Sisteminin birinci grup malzemele-
rinin Ankara Askeri Mürted (Akın-
cı) Hava Meydanı’na intikali 12
Temmuz 2019 tarihinde başlamıştı.
Rusya ile varılan anlaşma uyarınca,
karşıtlarca iddia edilenin aksine sis-
temin kontrolü tamamen Türk Silahlı
Kuvvetleri’nde olacak ve anlaşmanın
yaklaşık maliyeti 2.5 milyar ABD do-
ları civarında olduğu belirtiliyor.

F-35’LERİN UÇTUĞU YERDE
S-400’LER BULUNUYOR

Rusya tarafından, S-400’ün geliş-
tirilmesine 1993 yılında başlandı. Bu
proje tamamen yeni bir teknoloji ola-
rak değil, eski sistemin devamı ola-
rak geliştirildi. Eski sistem füzeler ise
S-300’lerdi. Bu nedenle mevcut sis-
temde kullanılan teknolojinin yüzde
70 ile 80’i bir önceki model olan S-300
sisteminden alındı. Örneğin, füze
depolama sandıkları, fırlatma ram-
paları ve radarlar S-300 sisteminden
alınmıştır. Karadan havaya fırlatılan
SSCB döneminde geliştirilen, S-300
sistemi pek çok ülke tarafından 1978
yılından itibaren kullanıldı. S-300
sistemine sahip ülkelerden üçü aynı
zamanda NATO üyesi olan Yuna-
nistan, Bulgaristan ve Slovakya’dır.

NATO sistemlerine herhangi bir za-
rar verilmeden uzun süredir gayet
uyumlu bir şekilde S 300 kullanımları
devam etmiştir. Ayrıca, Suriye’de
Rusların kontrolünde S-400’ler bu-
lunuyor. Aynı bölgede Amerikan
uçakları, İsrail F-35’leri uçmaya de-
vam ediyorlar. Rusya’nın Norveç sı-
nırında ise S-400’ler konuşlandırıl-
mıştır. Sınır boyunca Norveç F-35’leri
herhangi teknik ve sistemsel sorun ya-
şamadan uçmaktadırlar. Bu neden-
le S-400 sistemi ile ilgili, NATO sa-
vunma yazılımları ve sistemlerine
zarar verecek yönündeki iddialar
pek de inandırıcı değildir. Kaldı ki,
geçtiğimiz yıl Hindistan ve ABD’nin
pek sevgili evladı Suudi Arabistan da
Moskova ile S-400 alımı için anlaşma
yaptılar. S-400, insanlı ya da insansız
her türlü hava aracının yanı sıra
hem cruise hem de balistik füzeleri
imha edebilen bir sistem. Azami
menzili 400 kilometre, ulaşabildiği, en
yüksek irtifa da 30 kilometre. Ayrıca,
her hedefe iki füze kilitleyerek, 80 he-
defi eşzamanlı olarak vurabiliyor.
Bunun yanında, S-400 füzeleri 3 bin
500 kilometre uzaklıktan fırlatılan
orta menzilli balistik füzeleri imha
etme kapasitesine haiz. Sistemin
içinde yer alan bir füzenin ağırlığı 1,8
ton, uzunluğu sekiz metre ve çapı da
yaklaşık 50 santimetre. Ayrıca 145 ki-
lograma kadar savaş başlığı taşıya-
biliyor. 

Geçtiğimiz günlerde, ABD Sa-
vunma Bakanlığı Pentagon, Türki-
ye’nin Rusya’dan S-400 savunma
sistemini satın almasından dolayı
ortak F-35 savaş jeti programına ka-
tılımını askıya aldığını açıklamıştı.
Lockheed Martin şirketi ise, Türki-
ye’nin F-35 programından çıkarıl-
masının ardından Türkiye’de üreti-
len parçaların ABD’de üretilmeye
başlayacağını açıkladı. Şirketin
CEO’su Marillyn Hewson, Mart
2020 itibarıyla Türkiye’nin üretim zin-
cirinden çıkarılmasının planlandığı-
nı duyurdu. Reuters haber ajansının
aktardığı gelişmeye göre Türkiye’de
F-35’lere parça üreten Türk şirketleri
Mart 2020’den itibaren bu üretim-
lerini sonlandırmış olacaklar. İsrail ise
hemen bir açıklama yaparak, Türki-
ye’de üretilen uçakların kokpit gös-
tergelerinden iniş takımlarına ka-
dar yüzlerce parçayı üretmeye hazır
olduğunu açıkladı. Kısaca Başkan
Trump iyi polisi oynayıp sürekli Tür-

kiye’yi S-400 sorununda haklı gören
açıklamalar yaparken, ABD Sena-
tosu, Pentagon ve Lockheed Martin
yaptırımlar konusunda çoktan hare-
kete geçtiler bile. 

DOĞU AKDENİZ’DE 
TÜRKİYE’Yİ DIŞLAMAK

Bir başka güncel konu ise, aslın-
da S 400 ve F 35 problemlerinden ayrı
düşünülemeyecek olan Doğu Ak-
deniz’deki hidrokarbon bazlı enerji
kaynakları üzerindeki anlaşmazlık.
Bu konunun odak noktasında ise
Kıbrıs denizleri yer almaktadır.  Doğu
Akdeniz sularını Türkiye ve
KKTC’nin itirazlarına rağmen, ulus-
lararası hukuk kurallarını hiçe saya-
rak kiraya veren Güney Kıbrıs Rum
Yönetimi (GKRY), ilk doğalgaz ge-
lir paylaşımı anlaşmasını geçtiğimiz
Haziran ayında, Amerikan Noble
Enerji ve İsrailli ortakları ile yap-
mıştı. Rumlar, bu yatakta üre-
timin süreceği 18 yılda yak-
laşık 9 milyar ABD Do-
ları gelir elde etmeyi
planlıyorlar. Kıbrıs
Adası’nın ortak sa-
hibi olan Kıbrıs
Türklerinin doğal
kaynaklar üze-
rindeki asli hak-
larını hiçe sayan
GKRY, metro-
pol (emperya-
list) ülkelerin
desteği ile Doğu
Akdeniz’de yü-
rüttüğü tek taraflı
hidrokarbon faali-
yetlerini giderek ge-
liştirmektedir. Diğer
yandan, bu kanunsuz-
luğa meşruiyet kazandır-
ma ve ahvali kurumsallaş-
tırma çabaları da gözden kaç-
mamaktadır. Böylelikle temel ama-
cı Türkiye ve KKTC’yi hidrokarbon
zenginliğinden dışlamak olan ve yedi
ülke tarafından geçtiğimiz ocak ayın-
da kurulan Doğu Akdeniz Gaz Fo-
rumunun (DAGF) ikinci Enerji Ba-
kanları Toplantısı İsrail, İtalya, Yu-
nanistan, Mısır, GKRY ve Filistin yö-
netiminin Enerji Bakanlarının yanı
sıra Ürdün Enerji Bakanı temsilcisi-
nin iştirakiyle kısa süre önce Kahi-
re’de gerçekleştirildi. Toplantıya
ABD, Fransa ve AB temsilcileri de iş-
tirak ettiler. Kahire’deki toplantı-

dan sonra, İsrail Enerji Bakanı Yu-
val Steinitz, Mısır Cumhurbaşkanı
General Sisi’yi ziyaret ederek, İsra-
il’in Doğu Akdeniz programına
uyumları ve foruma verdiği destek
için teşekkürlerini sundu. Sanıyo-
ruz ki bu gelişmeler sonrasında, Ce-
mal Abdül Nasır bir kez daha me-
zarında ters dönmüştür. Kahire top-
lantısından çıkan sonuç ise, OPEC
benzeri bir teşkilatlanma iradesinin
açıklanması oldu. Şüphesiz ki, kuru-
lacak bu teşkilatın içinde kamuoyu-
na yapılan diplomatik açıklamaların
aksine, Türkiye, KKTC, Suriye ve
Lübnan düşünülmemektedir.

TÜRKİYE NE YAPMALI?

Türkiye bu gelişmeler karşısında
ne yapmaktadır ve ne yapmalıdır?

Önce New York Times, Gazetesin-
de yayınlanan, Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan’ın izlediği dip-
lomasiye ilişkin Carlotta Gall imza-
lı makaleyi özetleyelim:

“Erdoğan, 17 yıllık iktidarı bo-
yunca Türkiye’yi, kendine göre, Çin,
Rusya, Avrupa Birliği ve ABD ile re-
kabete edebilecek kadar, daha güç-
lü, uluslararası arenada da daha ba-
ğımsız bir aktör haline getirmeye ça-

lıştı. Bunu yaparken de, müttefikle-
rini yabancılaştırma pahasına, çıkar-
ları için tarafları manipüle etmekten
çekinmedi. Çift taraflı kurduğu iliş-
kiler ile kimin tarafını tuttuğu konu-
sunda Avrupa ile Amerika’yı afalla-
tıyor. Bunun yanıtı kısa, kendi tara-
fını tutuyor.” 

Carlotta Gay makalesinde “Er-
dogan Goes His Own Way-Erdoğan
Kendi Yolunda gidiyor” başlığını
kullanmıştı. Evet, Türkiye Erdoğan
liderliğinde kendi yolunda ilerliyor.
Carlotta Gay, Başkan Erdoğan’ın
15 Temmuz darbe teşebbüsünün yıl
dönümünde söylemiş olduğu şu sö-
züne de yer vermiş: 

“Bir millet olarak vatanımızı, bay-
rağımızı, ezanı, demokrasiyi ve dev-
leti koruduğumuz sürece, İnşallah,
hiçbir gücün eli onlara dokunamaz”

ABD, AB ve İsrail gibi ülkelerin
rahatsız oldukları husus, yukarıdaki

açıklamaların lafta kalmaması
ve Erdoğan liderliğinde ic-

raatının yapılmasıdır. Bu
nedenle Erdoğan yani

onların deyimi ile RTE
kötü adamdır. Erdo-
ğan’ın suçu Türkiye
Cumhuriyeti’nin be-
kasını korumak ve
antiemperyalist po-
litikalar izleyerek
her bakımdan güç-
lü bir Türkiye ama-
cı gütmektir. Öte
yandan, Türkiye
bulunduğu kon-

jonktür gereği güçlü
bir savunma sistemine

sahip olmak zorunda-
dır. ABD tarafından öne

sürülen anlaşmazlık ka-
lemleri sadece bahaneler-

den ibarettir. Ne yapmıştır Tür-
kiye, ABD’den Patriot sistemini al-

mak istemiş, Obama’nın Kürt poli-
tikasına takılmış, sonra Çin’den hava
savunma sistemi almayı planlamıştır.
Ancak Çin şirketi ABD yaptırımla-
rı listesine girince, Rusya’dan S-400
almak durumunda kalmıştır. Bu ne-
denle, F-35 programının ana ortak-
larından olan Türkiye’nin programın
dışında bırakılması adil olmadığı
gibi, S-400 hava savunma sisteminin
F-35’leri zaafa uğratacağı iddiası da
belirtiğimiz üzere geçersizdir. Bu
konuda Türkiye tarafından gündeme
getirilen, NATO’nun da katılacağı bir
çalışma grubu kurulması önerisinin
karşılıksız bırakılarak yaptırımlar
için derhal harekete geçilmesi, ABD
tarafındaki problemi iyi niyetle çöz-
me iradesinin eksikliğinin en bariz
göstergesidir. Çünkü ABD ve bera-
berindeki metropol güçlerin amacı
üzüm yemek değil, bağcıyı dövmek-
tir.

ESKİ TÜRKİYE YOK!

ABD Türkiye’nin dostluğuna ver-
diği önemi sadece resmi söylemle-
rinde belirtmektedir. Oysa terör ör-
gütleri DEAŞ, PKK/YPG ve FETÖ
ile mücadelede ABD, Türkiye ile aynı
tarafta değildir. Türkiye’nin izlediği
bağımsız politikalar ve bölgede is-
tikrar için Moskova, Pekin ve Tahran
ile kurduğu iyi ilişkiler gerçekten
dost ve müttefik bir ülkeyi memnun
etmesi gerekirken Washington ne-
dense bu gelişmelerden oldukça ra-
hatsız olmaktadır. AB ülkeleri de ha-
len FETÖ ve PKK gibi Türkiye kar-
şıtı eli kanlı örgütleri koruyup, kol-
lamaktadırlar. Doğu Akdeniz ve
Kıbrıs hidrokarbon kaynakları ise
şimdiden ABD, AB, İsrail ve işbir-
likçileri tarafından yağmalanmakta,
bölgede Türkiye karşıtı bir cephe-
leşme teşvik edilmektedir. NATO bu
gelişmeler karşısında, etkisiz ve yet-
kisiz bir teşkilat konumundadır. Tür-
kiye’nin dik duruşu Carlotta Gay’in

belirttiği gibi Avrupa ve ABD yöne-
timlerini afallatmıştır. Yıllarca NA-
TO’nun jandarması olarak görülen
Türkiye’nin, artık eski Türkiye ol-
madığı, köprünün altından çok sular
geçtiği, Batı tarafından halen yete-
rince idrak edilmiş değildir. 

Türkiye, 18 Şubat 1952’de NA-
TO’ya üye olmuştur. Ancak her kri-
tik dönemeçte yol arkadaşı bildikle-
rinin ihanetine uğramıştır. ABD ve
NATO hiçbir zaman güçlü ve tam ba-
ğımsız bir Türkiye istememiştir. Mı-
sır’da seçilmiş Başkan Mursi’yi ikta-
dardan uzaklaştıran darbeyi destek-
leyenler, 15 Temmuz’u teşvik edip ter-
tipleyenler kimdir, kimlerdir veya
hangi ülkelerdi. Yıllarca bize dost gö-
rünenler değil miydi? Türk halkı 15
Temmuz’da darbeye karşı dik du-
runca, darbeci güçler muvaffak ola-
mamışlardı. 15 Temmuz ve sonra-
sında yaşanan süreç bazıları tarafın-
dan halen sağlıklı bir şekilde tahlil edi-
lebilmiş değildir. Doğu Perinçek ge-
çen nisan ayında şu tespiti yapmıştı: 

“Bugünün gerçeği ortada: Tayyip
Erdoğan’ın AK Partisi ve Devlet
Bahçeli’nin MHP’si ABD’ye karşı
Türkiye cephesindeler. Bu partiler,
HDP/PKK ve FETÖ’ye karşı kesin
bir tutum içindeler.”

2023 İÇİN DİK DURMALIYIZ

Bu cepheye şüphesiz ki Vatan Par-
tisi de etkin bir şekilde dâhildir. Ta-
rih bize göstermiştir ki, devletlerarası
ilişkiler yoktur, devletler kendi ulu-
sal menfaatleri için mücadele eder-
ler. Türkiye için işbirliği yapılacak
Dünya ve Avrasya coğrafyasında
Rusya, Çin, İran, Malezya, Katar,
Azerbaycan ve Venezuela gibi pek
çok alternatif mevcuttur. Atlantik im-
gesi, Dünya ve özellikle mazlum
milletler için kan ve gözyaşının sim-
gesidir. Olay ve olguları bu çerçeve-
de değerlendirip güçlü milli bir mu-
tabakat halinde kendi yolumuzda
ilerlemek zorundayız. Bugün için
Erdoğan’ın yolu Türkiye’nin yoludur.
Şüphesiz ki bu yolda, karşımıza dış
güçler ve yerli işbirlikçileri çıkacak-
tır. Milli ve reformist cephe 2023 he-
deflerine ulaşmak için, kararlı ve dik
durmalıdır. Türkiye’ye S-400 ve D.
Akdeniz sorunu ile ilgili olarak ABD
ve AB tarafından bazı yaptırımlar uy-
gulanabilir. Mütekabiliyet ilkesi ve
karşı politika olarak, Maraş’ın yer-
leşime açılması önemli ancak yeter-
siz bir adım olur. Kaldı ki son geliş-
meler bir kez daha göstermiştir ki,
GKRY her şeyi kendine istemekte
ve Kıbrıs Türkünü adanın asli bir un-
suru olarak değil, adeta parya olarak
görmektedir. Bu kadar kritik bir sü-
reçte, Türkiye hava savunması zafi-
yet yaşamamak için, F 35 uçaklarına
alternatif aramalıdır. Örneğin,
Rus/Su-35 çok fonksiyonlu avcı uça-
ğı iyi bir alternatif olabilir. Yine
Çin/FC-31 veya AB/Euro-Fighter
Typhoon avcı uçakları F-35 yerine
düşünülebilir. Ancak AB ile yaşanı-
lan Doğu Akdeniz’deki belirsizlik or-
tamı ve menfaat çatışmaları Euro-
Fighter Typhoon alternatifinin ba-
ğımsız bir savunma politikası için bazı
sakıncaları da barındırabileceğini
gösteriyor. Ayrıca, milli savaş uçağı
üretimi konusundaki çalışmalar hız-
landırılmalıdır. NATO üsleri Türki-
ye’nin hava savunma sistemi ve
Doğu Akdeniz hidrokarbon yatak-
ları ile ilgili sorunlar çözülene kadar
kapatılmalı ve milli menfaatlerimiz
için aşağıdaki radikal adım atılmalı-
dır:

“KKTC-Beş Parmak Dağların-
daki Radar İstasyonunda konuşla-
nacak S400 savunma sistemi, hem
bölgede Türkiye aleyhinde kuş uçur-
maz, hem de bölgenin hidrokarbon
zenginliklerini parselleyen metro-
pol ülkelere karşı şah demek olur.”

Türkiye’nin 
Doğu Akdeniz ve 
S-400 sorunu ile
imtihanı
Türkiye�hava�savunması�zafiyet�yaşamamak�için,�F35�uçaklarına
alternatif�aramalıdır.�Örneğin,�Rus/Su-35�çok�fonksiyonlu�avcı
uçağı�iyi�bir�alternatif�olabilir.�Yine�Çin/FC-31�veya�AB/Euro-
Fighter�Typhoon�avcı�uçakları�F35�yerine�düşünülebilir

Güçlü milli bir mutabakat
ile kendi yolumuzda
ilerlemeliyiz.

Türkiye hava savunmas� zafiyet ya�amamak için, F 35 uçaklar�na
alternatif aramal�d�r. Örne�in, Rus/Su-35 çok fonksiyonlu avc�

uça�� iyi bir alternatif olabilir. Yine Çin/FC-31 veya AB/Euro-
Fighter Typhoon avc� uçaklar� F-35 yerine dü�ünülebilir. 
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Eşeğinin kaç
ayağı var

Gül ki güldüresin
Haz�rlayan: Emine Akf�rat

emineakfirat@aydinlik.com.tr

Nasreddin Hoca, Ak-
şehir Gölü kenarındaki
tarlasına doğru
giderken, ukalâ
bir adam: “Hoca
Efendi, eşeğinin kaç
ayağı var” diye sormuş.
Hoca inmiş, eşeğinin ba-
caklarını birer birer yokla-
dıktan sonra, “Dört ayağı var” demiş. “Ho-
cam” demişler: “Eşeğinin kaç ayağı olduğu-
nu bilmiyor muydun? Neden saydın?” Hoca
gülümsemiş: “Biliyordum bilmesine de, dün
akşamdan beri bakmamıştım. Belki çalınmıştır
diye yeniden saydım.”

Beş yerli mısır 
çeşidi sahada 

KIRKLARELİ’de, “Trakya’ya Mısırın Aga-
sı Geliyor” projesi kapsamında 5 yerli silajlık
mısır çeşidinin yer aldığı demonstrasyon sa-
hası oluşturuldu. Sakarya Mısır Araştırma Ens-
titüsü Müdürlüğü ve Pehlivanköy Tarım ve Or-
man Müdürlüğü işbirliğinde yürütülen pro-
je kapsamında, Pehlivanköy İlçesi’ne bağlı
Akarca ve Kuştepe köylerindeki deneme
alanlarında çalışma yapıldı. Deneme alanla-
rında ‘Aga’, ‘Burak’, ‘Sasa 5’, ‘Ada 523’ ve ‘Sa-
mada 07’ adlı yerli çeşitler ekildi. Kırklareli Ta-
rım ve Orman Müdürü Funda Eylem Özel, yer-
li mısır çeşitlerini bölgede artırmak için çalış-
malar yaptıklarını söyledi. Bölgenin toprak ya-
pısı ve iklimine uygun mısır çeşidini tespit ede-
bilmek için demonstrasyon sahası oluşturul-
duğunu anlatan Özel, “İthal mısır türlerine kar-
şı çiftçilerin yerli ve milli tohumları tercih et-
mesini istiyoruz. Hasat döneminde yerli ve mil-
li olan silajlık mısır çeşitlerimizin tarla günü ya-
pılarak verimleri test edilecek”dedi.

Karpuz tarlada
40 kuruş

İSTANBUL başta olmak üzere Marmara Böl-
gesi’nin önemli oranda karpuz ihtiyacını karşıla-
yan Bilecik’te 13 bin dekarda ekilen karpuzların
hasadına başlandı. Sakarya Vadisi’nde bilinçli ta-
rım uygulamalarıyla ekilen üründe bu yıl 70 bin
ton rekolte beklenirken, hasadı yapılan karpuz-
ların kilogramı toptan 40 kuruşa satılıyor. Ağır-
lıklı olarak Bilecik merkez ve Osmaneli İlçesi’nde
ekilen karpuzları almak için İstanbul’un yanı sıra
çevre illerden alıcılar geliyor. Mayıs ayında Osmaneli
İlçesi’nin Medetli Köyü’nde bir tarlada çiftçilerle
karpuz fidelerini toprakla buluşturan Bilecik Va-
lisi Bilal Şentürk, bu kez aynı tarlada hasat yap-
tı. 

Karpuz üreticisi Naim Turan da uzun yıllardır
karpuz üretimi yaptığını belirterek, “Yetiştirdiği-
miz karpuzların tadı çok güzel. Bundan dolayı ter-
cih ediliyor ve beğeniyle tüketiliyor” dedi. Yak-
laşık 20 yıldır Bilecik’ten karpuz alan tüccar Tez-
can Yetim ise müşterilerinin Bilecik karpuzunu çok
sevdiğini, her yıl aynı dönemde bölgeden ürün
aldığını anlattı.

Vize serbestisi yolcuları sevindirdi
RUSYA ile Türkiye arasında varılan vize

serbestisi çerçevesinde hizmet ve hususi
pasaport sahipleri ile uluslararası taşımacı-
lık yapan sürücülere yönelik vize muafiyeti
uygulamasının bugün başlaması İstanbul
Havalimanı’ndan seyahat eden yolcuları
sevindirdi.

THY’e ait tarifeli uçakla Rusya’nın baş-
kenti Moskova’ya hareket eden yolcular,
seferden önce basın mensuplarına vize ser-
bestiyetini değerlendirdi.

Yolculardan iş insanı Sertan Akay, uy-
gulamanın daha da genişletilmesi gerekti-

ğini ifade ederek, “İş dünyası için çok
olumlu bir gelişme çünkü Rusya bizim ciddi
partnerlerimizden bir tanesi” diye konuştu.

İhracat işiyle uğraşan Dinçer Ateş de ikili
ekonomik ilişkilerin hızla geliştiği Rusya ile
vizelerin bazı pasaportlarda kalkmasının ti-
caret için çok önemli olduğunu kaydetti.

Normal pasaportlu vatandaşların da
serbestlik kapsamına alınması gerektiğine
dikkati çeken Ateş, “İhracatçılara hususi
damgalı pasaport verilmesi uygulamasın-
dan şirket olarak faydalanmıştık. Bu pasa-
port uygulamasını da kullanacağız” dedi.

‘Gümrük kapısı 24 saat çalışsın’
VAN’IN TİCARETİNDE HEDEF İRAN

80�milyonluk�petrol�devi
İran’la�Van�arasında�yapı-
lan�100�milyon�dolarlık�ti-
caret�anlaşması�yeterli
koşullar�sağlanamadığı
için�14�milyon�dolarla�sı-
nırlı�kaldı.�Ortak�talep,
Serbest�Ticaret�Merkezi
ve�laboratuvar�kurulması.
Gümrük�kapısının�da�24
saat�esaslı�çalışması
HABER MERKEZİ

İRAN ile en uzun sınır hattına sahip olan
Van’da, komşu ülkeyle yapılan tercih-
li ticaret anlaşması kapsamında eko-

nomik ilişkilerin 100 milyon dolara çıka-
rılması için koşulların sağlanması talep
ediliyor. 

Van’ın Saray İlçesi’nde 112 milyon lira-
lık yatırımla 70 bin metrekarelik alanda mo-
dernize edilen Kapıköy Gümrük Kapısı, iki
ülke arasındaki ticaretin belirlenen he-
deflere ulaştırılması için umut oldu. Mo-
dernizasyon çalışmalarının ardından iş-
lemlerin daha hızlı yapılabildiği gümrük ka-
pısının, 24 saat transit geçişlere açılmasıy-
la bölge ekonomisinin canlanması bekle-
niyor.

SERBEST TİCARET 
MERKEZİ’NE İHTİYAÇ VAR

Geçen yıl komşu ülkeyle 14 milyon dolar-
lık ticaret yapan Vanlı iş insanları, projelerin ta-
mamlanmasıyla bu oranın katlanarak artaca-
ğına inanıyor. Van Ticaret ve Sanayi Odası
(TSO) Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Fev-
zi Çeliktaş, şunları kaydetti:

“Bizim İran’la 100 milyon dolarlık tercihli
ticaret anlaşmamız var. Bu ticareti yapma ora-
nımız yeterli seviyede değil. 2018 TÜİK veri-

lerine göre Kapıköy Gümrük Kapısı’nda 14 mil-
yon dolarlık ticaret yapılmış. Bu çok az bir oran.
İran petrol türevi ve rezervi bakımından zen-
gin bir ülke. 80 milyonluk bir pazar alanı bu-
lunuyor. Daralan dünya ekonomisinde kısa ve
orta vadede İran ile yaptığımız dış ticaret çok
düşük. Bunun artırılması için çaba göster-
meliyiz. Ticaretin gelişmesi için Serbest Ti-
caret Merkezi’ne ihtiyacımız var. Gıda itha-
latımızda zirai karantina ve tarım ürünlerinde
analiz yapılacak bir laboratuvarımız yok. Bu
eksiklerimizin giderilmesini bekliyoruz.”

24 SAAT ÇALIŞMALI 

Van’dan ithalat ve ihracat yapabilecek fir-
maların sayısının artırılması gerektiğini aktaran
Çeliktaş, kente 100 kilometre mesafede bulu-
nan İran pazarından yeterince faydalanama-
dıklarını kaydederek, “İran ile ithalat ve ihra-
catı ne kadar artırırsak ülkemiz ekonomisi ka-
zanacaktır. 80 milyonluk petrol devi ülkeden fay-
dalanamıyoruz. İran’ın da gümrük kapısını bi-
zim gibi modernize etmesini bekliyoruz. Kapının
24 saat esaslı çalışması lazım” diye konuştu. 

Türk firması Moskovalının 
atığını elektriğe dönüştürecek 

AYDINLIK / ANKARA

BEŞ milyon Moskovalının atıklarını
enerjiye dönüştürecek tesisin inşasını bir
Türk firması üstlendi. Rusya’nın güçlü
gruplarından AGC-1 ile sözleşme im-
zalayan Yenigün firması tarafından ku-
rulacak tesiste, 700 bin ton atık işlene-
rek 1,5 milyon Moskovalının elektrik ih-
tiyacı karşılanacak.

Türk müteahhitlerinin en önemli ge-
leneksel pazarlarından Rusya yeniden ha-
reketlendi. Yenigün firması “Atıktan
Enerji Üretim Tesisi” inşa etmek üzere
2 Ağustos’ta sözleşmeyi imzaladı. Rus-
ya’nın atık yönetiminde çevreci bir has-
sasiyetle çağdaş bir dönüşüm başlattı-
ğını kaydeden Yenigün İnşaat CEO’su

Fikret Yenigün, “Dünyanın en büyük
başkentleri arasında yer alan Moskova’da
bu önemli projeyi üstlenmekten büyük
memnuniyet duyuyoruz” dedi. Fikret Ye-
nigün şunları söyledi:

“Bu tesis, aynı kapsamda Moskova
bölgesinde önümüzdeki 4 yılda inşa edi-
lecek 4 tesisten biri olacak. Buralardan
elde edilecek enerji, Moskova ve çev-
resindeki çok sayıda çöp depolama
alanının kapatılmasını sağlayarak ken-
tin atık yönetiminin optimize edilmesi-
ne yardımcı olacak. Her tesis, 5 milyon
insanın yılda yarattığı yaklaşık 700 bin ton
kalıntı atığı işleyecek ve 75 MW elektrik
üretecek. Projenin ilk aşaması olan katı
yakıt deposu inşaatı 2022 yılında ta-
mamlanacak.”

İlk kez Türk kirazının tadına bakacaklar 
KONYA’nın Toroslar üzerine ku-

rulu Hadim İlçesi’nde yetişen ve
büyük bölümü Avrupa ülkele-
rine gönderilen kiraz, bu yıl
ilk kez Güney Kore’ye ihraç
edildi.

Hadim Tarım ve Orman
İlçe Müdürü Erol İşcan, ilçele-
rinde 34 bin dekarda kiraz üre-
timi yapıldığını ve bu yıl yaklaşın 18
bin ton rekolte beklediklerini söyledi. İlçele-
rinde 600 rakım ile 1900 rakım arasında kiraz
üretimi yapıldığını ve bu yüzden kiraz sezo-
nunun uzun bir süreyi kapsadığını ifade eden
İşcan, şöyle konuştu:

“Aladağ tarafında haziran ayında başla-
yan hasat, yüksek kesimlerde ağustos sonunu
bulabiliyor. Bu 3 aylık sezon büyük bir avan-
taj. Her yerde kiraz bitmişken bizde halen
hasat devam ediyor. Şu anda ülkemizde
Hadim, Kahramanmaraş’ın bazı yerleri ve
Darboğaz’da kiraz var. Bunlar son turfanda
kiraz. Bu bir avantaj.” 

Hadim’de dedelerinden kalan bahçelerde

kiraz üretimi yapan, aynı zamanda
Karaman Ticaret ve Sanayi

Odası Meclis Başkanı Ahmet
Çelik de ilçede 300-400 ki-
şinin kiraz bahçelerinde
çalıştığını anlattı.

HER ŞEY KAYIT
ALTINDA 

Bahçelerden büyük bir titizlikle
toplanan kirazların, tek tek seçilip kasalara
yerleştirildiğini ifade eden Çelik, her bir kirazın
üzerinde büyük bir emek olduğunu bildirdi.

Çelik, ürettikleri kirazların büyük bölümü-
nün ihracata gittiğini vurgulayarak, şöyle
devam etti:

“Bahçelerimiz modern bahçeler. İlçe Tarım
ve Orman Müdürlüğünün katkılarıyla iyi tarım
uygulamalarına geçtik. Üretimimizin her nok-
tası kayıt altında. Bu da ürünün daha kolay
satılmasına imkan tanıyor. Geçen gün Güney
Kore Tarım Bakanlığından uzmanlar geldi. İlçe
tarım müdürümüzle birlikte kiraz bahçelerini
gezdiler.”

Üretici: Tarım yapmak zorundayız 
TÜRKİYE’nin önemli tahıl üretim mer-

kezlerinden Kars’ta, çiftçilerin sıcak
havada buğday tarlalarındaki ha-
sat mesaisi sürüyor.

Arpaçay İlçesi Kuyucuk Kö-
yü’nde çiftçiler buğday tarlala-
rını biçtikten sonra, hayvancılıkta
yem olarak kullanılan samanları
bağlayarak tarlaya bırakıyor. Güneş
altında kuruyan balyaları daha sonra
traktörlere yükleyen çiftçiler, evlerine taşıdıkları
mahsullerle hem kendilerinin hem de hayvanla-
rının kışlık ihtiyaçlarını hazırlıyor. Sıcak havada gün
boyu tarlada çalışan çiftçiler, hasat yaparken bi-
çerdöver, traktör ve at arabalarını da kullanarak
iş yüklerini azaltmaya çalışıyor. Çiftçilerden Hik-
met Ergün, “Tarımcılık yapmak zorundayız çün-

kü geçimimiz toprak. Bu toprak olmaz-
sa hayvancılık da yapamayız. Hay-

vancılık da olmazsa geçim kay-
naklarımız kapanıyor. Köyde
yaşıyorsanız tarla ekmek, biç-
mek, hayvan beslemek zo-
rundasınız” diye konuştu.

KIŞA HAZIRLIK 

Çiftçilerden Tuncay Koçer de hasadın
en sıcak dönemlere geldiğini, bu nedenle güçlükle
çalıştıklarını dile getirdi. Geçimlerini çiftçilikle
sağladıklarını anlatan Koçer, “Bunun için 35 de-
ğil, 45 derecede de olsa çalışmak zorundayız. Eve
getirdiğimiz samanı, samanlığa elle aktarıyoruz.
Güneşte kuruyup nemi gittikten sonra üzerini ça-
dırlarla kapatıp kışa hazır hale getiriyoruz” dedi.

Dolu sebze ve meyveyi vurdu
ANTALYA’nın Korkuteli İlçesi’nde et-

kili olan sağanak yağış ve dolu, özel-
likle Akyar ve Gümüşlü mahallele-
rindeki ekili tarım arazilerinde zarara
yol açtı. Ceviz büyüklüğündeki
dolunun tarladaki karpuz, biber ve
domateslere zarar verdiği görüldü.
Ayrıca dolu nedeniyle araçlarda da ha-
sar oluştu. Yağış sonrası Uzunoluk Deresi’nde su
taşkını oldu. 

Korkuteli Tarım ve Orman İlçe Müdür
Vekili Selda Sert, iki köyde yaklaşık 2

bin dekarlık alanın zarar gördüğünü
söyledi. Açıkta sebzecilik yapan
çiftçilerin, yağıştan en çok etkile-
nen kesim olduğunu aktaran Sert,

“Şu ana kadar 60 çiftçimiz hasar tes-
piti için başvuruda bulundu. İki köyde

inceleme yaptık ve çalışmalarımız devam edi-
yor. Raporlayıp ilgili birimlere bildireceğiz” dedi. 



GARİP BALÇAK

ÇANAKKALE’deki maden arama çalışmalarına karşı
gösteriler devam ediyor. Bahsi geçen bölgeye ilişkin farklı
iddialar da gündemde. Bölgenin tam olarak Kazdağları’nda
olup olmadığı, kaç ağacın kesildiği ve yabancı bir şirket ta-
rafından madenin çıkarılacağı konuları tartışılıyor. 

Orman Mühendisleri Odası Genel Başkanı Hasan
Türkyılmaz, iddialarla ilgili Aydınlık’ın sorularını yanıtladı.
Türkyılmaz, ‘ağaç katliamı’ ifadesine tepki göstererek,
yasalara aykırı bir durum olmadığını belirtti. Kesilen ağaç-
ların Kazdağları’nda bulunanlarla ilgisi olmadığına da de-
ğinen Türkyılmaz, bakanlığın altın madeninin
faydası-zararı, rezervi ve ayrıştıma modeli ile ilgili soruları
yanıtlaması gerektiğini söyledi. 

Arazide incelemelerde bulunduğunu belirten Türkyıl-
maz, “Yasalara aykırı izin veya üretim faaliyeti olmadı-
ğını gördüm. Burada ağaç kesilmesi gibi fiili bir durum
var. Fakat bu ağaç kesimleri yasal çerçevede” dedi. İzinli
ağaç kesimlerinin sadece maden bölgesinde değil bir çok
yerde yapıldığını söyleyen Türkyılmaz, “İstanbul’dan İz-
mir’e yolu 3.5 saate düşüren güzergahta da ağaç kes-
tik, Çanakkale’yi besleyen Atikhisar Su Barajı için de ağaç
kestik. Ama baraj bittikten sonra tekrar ağaçlandırılma
yapıldı” diye konuştu.  

Türkyılmaz, maden izin sahası ve Kazdağları Milli Parkı
alanının birbirinden bağımsız olduğunu vurgulayarak şu
ifadeleri kullandı: “Meslek örgütleri gidip bakmalıdır.
Bahsi geçen maden Kazdağları’na kuş uçumu 40 kilo-
metre uzaklıkta Kirazlı-Balaban mevkiindedir. Kesilen

ağaçların Kazdağları’ndaki ağaç türüyle de ilgisi yok.
Kazdağları, ‘göknar’ türü ağacıyla meşhurdur. Bu maden
sahasının izin alanında bir tane bile göknar yoktur. Bu
alanda ‘bozuk meşe’ vardır. Meşe ağacı sürgünden terk
oluşur. Kökten parmak kalınlığında 20-30 tane ‘sürgün’
çıkar. Burada her sürgünü bir ağaç olarak tabir etmek
ormancılık literatüründe doğru değildir. TEMA’daki ar-
kadaşlarımız eğer ormancıysalar bunu bilirler.”

‘YASAYA AYKIRIYSA BELGE GÖSTERİN’

Türkyılmaz, çevreye karşı hassas olduklarını belirterek,
“Kazdağları, Türkiye’nin önemli bir milli parkıdır. Oraya
dokunulmaması konusundaki hassasiyet sonunda kadar
haklıdır. Ama ‘katliam’ diyerek yasalara aykırı bir işlem
olduğunu söyleyen varsa buyursun belgeyi ortaya koy-
sun” dedi. 

‘ORMANCILIĞI YARALIYORLAR’

Konuya ilişkin sivil toplum kuruluşları ve siyasi partiler-
den doğru bilgi verilmediğini söyleyen Türkyılmaz, şöyle
sürdürdü: “Ağaçlara ya da baraja bir zarar söz konusu
değil. Beni yaralayan orman katliamı diye ortaya çıkıp or-
mancılık meslek mensuplarını yaralamaları. Orman katliamı
dediğiniz zaman yapılan usulsüzlüğe devletin çalışanlarının
göz yumduğunu söylemiş oluyorsunuz.”
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Lağım kokusu 
isyan ettirdi

AYDINLIK / ANKARA

TRABZON’un alışveriş merkezi Moloz’da yak-
laşık iki yıldır süren lağım kokusu esnaf ve çev-
redeki vatandaşlar için çileye döndü.

CHP Trabzon Milletvekili Ahmet Kaya, yoğun
şikayetler üzerine bölgeye giderek inceleme
yaptığını, olayı bizzat yerinde gözlediğini vurgu-
ladı.

Bölgenin tarihsel özelliğinin de bulunduğunu
hatırlatan Kaya, Trabzon’un en eski köprülerin-
den birinin burada bulunduğunu, ancak bölge
ile ilgili bir karar verilmemesinden dolayı, koku kir-
liliği yanında görüntü kirliliğinin de kentin ima-
jını olumsuz etkilediğini söyledi.

Kaya, şöyle konuştu: “Büyükşehir Belediyesi
TOKİ ile işbirliği çerçevesinde burada bir dönü-
şüm projesi yürütüyor. Kentin ana atık kanalla-
rından biri bölgeden geçiyor. Bu kanal iki yıldır
açık. Lağım kokusu ve görüntü kirliliği vatandaşları
canından bezdirmiş. İnsanlar burunlarını kapatarak
dolaşmak, alışveriş yapmak zorunda kalıyor.’’ 

BURUNLARINI KAPATARAK 
YÜRÜYORLAR

Kaya, bölgede yaptığı incelemelere ilişkin şu
bilgileri verdi:

“Etrafı saclarla çevrili alanda bulunan ağzı açık
lağım çukurundan gelen pis kokular nedeniyle,
bölge sakinleri canından bezmiş durumda. Ay-
rıca yine aynı yerde kazı alanı çevresinde yüksek
çukurlar var. Bunların etrafında güvenlik açısın-
dan herhangi bir önlem alınmış da değil. Bu ken-
tin insanları iki yıldır burunlarını kapatarak yürü-
yor.’’

‘BU REZİLLİĞE SON VERİN’

Yetkililere seslenen Kaya, “AKP’li Ortahisar Be-
lediyesi’ne, AKP’li Trabzon Büyükşehir Belediye-
si’ne çağrımızdır: Trabzon’umuza yakışmayan bu
rezilliğe artık bir son verin” ifadelerini kullandı.

Ankaralı 
balıkçılar yarıştı

AYDINLIK / ANKARA

ANKARA’da düzenlenen “Turna Balığı Ya-
kalama Şenliği”nde yaklaşık 160 balıkçı yarıştı.
Yarışma sonunda yakalanan balıklar, balık po-
pülasyonunun devamı için tekrar suya bırakıldı.

Doğa ve Çevre Dostu Amatör Oltacılar Der-
neği tarafından düzenenlenen etkinlik kapsamında
kıyı ve bot balıkçılığı olmak üzere iki ana kategoride
yarışma yapıldı. Yakalanan 119 turna balığının
boyları ölçülerek tekrar suya bırakıldı. Yarışma-
da en büyük turna balığını yakalayarak derece-
ye girenlere ödüllerini veren Ankara Büyükşehir
Belediyesi Kırsal Hizmetler Daire Başkanı Yıldırım
Şamil Özden, amatör olta balıkçılığını tanıtma-
yı, çevreye ve yaban hayatına saygı bilincini ge-
liştirmeyi amaçladıklarını belirtti. B

‘Uyku kaçırır’ 
efsanesi yalan oldu

YENİ bir çalışma, yatma vaktinden önce tü-
ketilen kahve ve çayın uykuyu etkilemediğini or-
taya koydu. “Independent” gazetesinin haberi-
ne göre, ABD’nin Florida Atlantik Üniversitesi ve
Harvard Üniversitesi Tıp Fakültesi’nden araştır-
macılar, gönüllü 785 kişiyi toplam 5 bin 164 gün
ve gece izleyerek ne kadar kafein, alkol ve nikotin
tükettiklerini kayıt altına aldı.

Araştırma ekibi daha sonra bu verileri, katı-
lımcıların uyku süresini ve uyku verimliliğini kay-
deden bilek sensörlerinden elde edilen sonuçlarla
karşılaştırdı. Çalışmada, nikotin ve alkol uykuyu
bölerken, kafeinin uyku üzerinde etkisinin olmadığı
görüldü. Çalışma ayrıca yatmadan önce içilen bir
sigaranın uykuya dalmakta zorluk çekenlerde top-
lam uyku süresini 42 dakika, gece boyunca sigara
kullanımının da uyku süresini yaklaşık 43 daki-
ka azalttığını gösterdi. Florida Atlantik Üniversi-
tesinden Dr. Christine Spadola, “Sleep” dergi-
sinde yazdığı makalede, yatmadan önceki dört
saat içinde tüketilen nikotin ve/veya alkolün uyku
sürekliliğini olumsuz etkilediğini belirtti.

’Kesilen ağaçlar göknar değil meşe’

EMRE ALBAYRAK / VATAN PARTISI 
BALIKESİR İL BAŞKANI

BİR hafta önce “Kazdağları’nda neler
oluyor” başlıklı bir habere rastladım. İç-
eriğine baktığımda güzelim Kaz Da-

ğı’nın yok edilmeye çalışıldığını ve bunun ya-
bancı bir şirket tarafından yapıldığını okudum.
Araştırmaya başladım. Çanakkaleli olmam, bu
şehirde doğup büyümem nedeniyle konu be-
nim için ilgi çekiciydi. Sosyal medyada ise Kaz
Dağı’nın sahiplenilmesi güzel bir durumdu.
Halk, topraklarına sahip çıkıyordu...

Haberleri biraz daha dikkatli okuduğum-
da altın madeni çıkartılacak yerin Kaz Dağı ol-
madığını öğrendim. Maden sahası Kirazlı
Köyü’ndeydi. Her bayramda babamın köyü-
ne giderken önünden geçip gittiğimiz Kiraz-
lı Köyü. Kaz Dağı’nın Çanakkale tarafında ka-
lan ve bir doğa harikası olan Ayazma’ya da de-
falarca gittiğim için, bu dağların ne tarafta baş-
ladığını iyi biliyordum. Altın çıkarılacak yer Ça-
nakkale merkeze 25 kilometre mesafedeki Ki-
razlı Balaban Tepesi. Kirazlı ile Kaz Dağı’nın
arasındaki mesafe, kuş uçuşu yaklaşık 40 ki-
lometre idi.

Bu durumu biraz garipsedim. Çünkü Kaz
Dağı, yüzlerce bitki ve hayvan türünün ba-
rındığı ve toplumun da koruma duygusuyla
hassas olduğu bir yer. Konunun istismar edi-
lebileceğini düşünerek arkadaşlarımızı ara-
maya başladım. Çevre mühendisi, maden
mühendisi, orman mühendisi olan konunun
uzmanı olan arkadaşların verdikleri bilgiler çar-
pıcıydı. Yine internet araştırmasıyla da bir çok
akademik bilgiye ulaşmak mümkündü. Bir haf-
tadır kamuoyunda konuşulan, tartışılan, doğ-
ru ile yanlışın iç içe geçtiği, istismara açık bir
konunun aydınlığa kavuşturulması, hiç ol-
madığı kadar elzem bir hal aldı.

TARTIŞMADA İKİ EKSEN

Tartışma iki ana eksende cereyan ediyor.
Birincisi, (basitçe ifade edecek olursak) her tür-
lü madenin çıkarılmasına, enerjinin üretil-
mesine karşı olan yapılar ve bunun karşısın-
da milli-yabancı farketmez bu madenlerin çı-
kartılması gerektiği görüşünde olanlar. İlkinin
arkasında çevrecilik üzerinden her türlü de-
ğeri istismar edenler, ikincisinin arkasında da
talan ekonomisinin yarattığı sıcak para bek-

lentisinde olanlar var. Her ikisinin de doğamıza
ve ekonomimize tam yarar sağlamadığı açık
bir gerçek.

� Çevreci olduklarını iddia eden dernek-
lerin; 195 bin ağacın kesildiğini, maden arar-
ken siyanür kullanıldığını ve Kaz Dağı’nın yok
edildiğini söylemeleri gerçekleri yansıtmıyor.

195 bin ağacın kesildiği iddiasının kayna-
ğı CHP raporu. Tarım ve Ormancılık Ba-
kanlığı’nın açıklamasında ise bu sayının 13 bin
400 olduğu ifade ediliyor. Aradaki farkın ne-
deni CHP’nin 130 cm.’den küçük ve 8 cm. ça-
pına ulaşmamış olam bitkileri de ağaç olarak
saymasından kaynaklanıyor. Buna rağmen bile
195 bin rakamının gereğinden fazla abartılı ol-
duğu ortaya çıkıyor. CHP’nin internet sitesinde
yer alan Kirazlı madeni ve ağaç katliamı ra-
porunun hiç bir yerinde ‘Kaz Dağı’ ifadesi geç-
miyor ve siyanür ile ilgili tartışmaya değinil-
miyor.

� Bazı gerçekleri ortaya koymakta fayda
var. Dünyanın her yerinde altın arama faali-
yeti devletler ve özel şirketlerce yapılır. Ge-
lişmiş, gelişmekte olan ve az gelişmiş ülkeler
için durum fark etmez. Kirazlı’da faaliyet yü-
rüten Alamos Gold’un, üçü Kanada, üçü
Meksika, üçü Türkiye, biri ABD’de olmak üze-
re maden araştırma sahaları bulunuyor.

� Altın, değerli ve katma değeri yüksek
olan bir madendir ve toplumların gelişmesi-
ne katkısı büyüktür. Kapitalizmin erken ge-
liştiği ülkelerde sermaye birikiminin oluş-
masına en önemli katkıyı yapmıştır. Altının de-
ğerinin yüksek oluşu sadece az bulunmasın-
dan ileri gelmez, emek yoğun bir madde ol-
masının, katma değerinde önemli rolü vardır.

RUHSATTAN MUAF TUTMA

Ancak... Burada en önemli nokta elde edi-
lecek bu zenginliğin ülkeye faydasıdır. Tartı-
şılan bu meselede karşı çıkış noktamızın ma-
dencilik sektörünün millileştirilmesi olması ge-
rekir. Kritik nokta budur. Atatürk dönemi ma-
dencilik faaliyetleri bu konuda önümüzü ay-
dınlatmaktadır. 14 Haziran 1935 yılında Ma-
den Tetkik ve Arama Enstitüsü (MTA) ku-
rulmuştur. Bu kuruluşun bütün giderleri ile ya-
tırımlarının her yıl devlet bütçesinden karşı-
lanması prensibi ile memleketimizde işletil-
meye elverişli maden yatağının bulunup bu-
lunmadığını, işletilen maden ve taş ocakları-

nın da daha faydalı surette işletilmelerinin ne-
leri gerektirdiğini araştırmak, fenni ve jeolo-
jik tetkikler, kimyasal tahliller yapmak, proje
ve raporlar hazırlamak, verimlilik hesapları
yapmak, bütün teknik ve bilimsel işleri görmek,
memleketin madenlerinde ve maden sanayi-
sinde mühendis ve kalifiye eleman yetiştirmek
üzere kurulmuştur. Lüzumlu ve yararlı görü-
len sahalarda arama yapabilmesi için de ara-
ma ruhsatı alma sorumluluğundan muaf tu-
tulmuştur.

MİLLİ ÇIKARLARA UYGUN

Aynı gün (14 Haziran 1935) MTA ile bir-
likte 2805 sayılı yasa ile, “Madencilik, Enerji
Üretimi ve Dağıtımı alanlarında faaliyet gös-
termek üzere” ETİBANK kurulmuştur.
(Cumhuriyet dönemi madenciliğimiz/
TMMOB internet sitesi) ***

Genç Cumhuriyet, Atatürk önderliğinde
maden araştırmalarına büyük önem vermiş-
ti. Bugün de yapılacak olan ETİBANK, ETİ-
MADEN VE MTA kurumlarının yeniden
canladırılması ve ülkemizin maden zengin-
liklerine kavuşmasıdır.

Vatan Partisi programının ‘’Doğal Kay-
naklar ve Madenler’’ başlıklı 48. maddesi şöy-
le demektedir;

“Millî ekonomi ve ülke savunması açısın-
dan stratejik önem taşıyan doğal kaynaklar ile
bor, trona, uranyum ve toryum gibi stratejik
önem taşıyan madenler kamu eliyle işletile-
cektir. Yabancı sermayeye verilmiş olan ma-
den ruhsatları ve imtiyazları gözden geçirile-
rek, millî çıkarlara uygun olmayanlar kaldırı-
lacaktır. Doğal kaynakların bulunması yanında
niteliklerinin, ekonomik değerlerinin ve işletme
teknolojilerinin saptanması, korunması ve

zenginleştirilmesi için, araştırma seferberliği
başlatılacaktır. Bu amaçla yeni kurumlar oluş-
turulacak ve Maden Tetkik Arama Kurumu
geliştirilecektir. Türkiye’nin kıta sahanlığındaki
doğal kaynaklar üzerindeki hakları, her tür mü-
dahaleye karşı korunacaktır. Denizlerdeki
doğal kaynakların araştırılması ve kullanılması
doğrultusunda bilgi edinmek ve teknoloji ge-
liştirmek için bütün olanaklar değerlendiri-
lecektir. Bu konuda yabancı güçlerin müda-
hale ve kısıtlama girişimlerine izin verilme-
yecektir.”

MÜCADELEMİZ SÜRECEK

Türkiye, sıcak para ekonomisinin sonuna
gelmiştir. Topraklarımızı yabancı şirketlere
açma yoluyla değerinin çok altında gelirler sağ-
layarak günü kurtarma devri bitmiştir. Vatan
Partisi’nin merkezinde olduğu Milli Hükümet,
doğa,çevre-insan sağlığını gözeterek ve en
önemlisi yeraltı zenginliklerini kamu ve Türk
özel şirketlerinin ortaklığıyla (karma ekono-
mi) değerlendirerek üretim ekonomisinin
kuruluşuna önderlik edecektir. Şu anki tabloda
yabancı şirketin varlığını karşılarına almadan
toplumun çevre duyarlılığını dolduruşa geti-
ren kuvvetlere karşı gerçeği söyleyecek ve top-
lumun ilerlemesi açısından geriliği temsil
edenlerle mücadelemizi sürdüreceğiz. Em-
peryalistler sanıldığı gibi ağaçla, çiçekle, bör-
tü böcekle uğraşmazlar. Emperyalistlerin en
korktuğu şey sizin ekonomik kalkınmanızdır.

* https://www.chp.org.tr/haberler/chpden-
kaz-daglari-raporu

** https://www.alamosgold.com/home/de-
fault.aspx

*** http://www.maden.org.tr/genel/biz-
den_detay.php?kod=2434&tipi=5&sube=0

Yabancı şirketleri kovarız!
Yabancı şirketleri kovar, madenini-

zi kendiniz çıkarırsanız, çılgına döner-
ler. Çünkü bu üretmek demektir, geliş-
mek demektir. Hatırlayalım. Necip
Hablemitoğlu, Türkiye’de altın ma-
denciliğine karşı faaliyet yürüten sivil
toplum kuruluşlarının Alman Vakıfla-
rı tarafından fonlandığını açıklamıştı.

Belki de FETÖ tarafından hedef

alınmasının nedenlerinden biri de buy-
du!

Peki, bu bölgede faaliyet yürüten söz-
de çevreci bir derneğin, gerçeği tahrif
ederek, madenciliğe tümden karşı çı-
karak, toplumun çevre duyarlığını is-
tismar etmek suretiyle AB’den fonla-
narak faaliyet yürüttüğünü söylesem...
Her şeyi anlamamıza yeterli olur mu?

Hasan Türky�lmaz

Çıkış noktamız milli
madencilik olmalı!

Çıkış noktamız milli
madencilik olmalı!

Çıkış noktamız milli
madencilik olmalı!

Çıkış noktamız milli
madencilik olmalı!
Çıkış noktamız milli
madencilik olmalı!

Çıkış noktamız milli
madencilik olmalı!

Bir�taraf�çevrecilik�üzerinden�değer�istismarı�yapıyor,
diğer�taraf�talan�ekonomisinin�yarattığı�sıcak�para
beklentisinde...�Toplumun�çevre�duyarlılığını�dolduruşa
getiren�kuvvetlere�karşı�gerçeği�söyleyerek,
mücadelemizi�sürdüreceğiz.�Emperyalistler�ağaçla,�
börtü�böcekle�uğraşmaz,�korkulu�rüyaları�ekonomik
kalkınmanızdır.�Bugünkü�tartışmaya�karşı�çıkış
noktamızın,�madencilik�sektörünün�millileştirilmesi�olmalı
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TÜRK-İŞ Genel Başkanı Ergün
Atalay, 2019 Dönemi Kamu Ke-
simi Toplu İş Sözleşmesi Çerçe-

ve Protokolüyle ilgili, “Bakan hanım,
‘bize bir iki gün müddet verin bununla
ilgili bir çalışma yapalım’ dedi. Dünkü
görüşmeden çok da umutsuz değilim”
açıklamasında bulundu.

Atalay, Türk-İş Genel Merkezi’nde
basın toplantısı düzenledi. Aile, Çalış-
ma ve Sosyal Hizmetler Bakanı Zehra
Zümrüt Selçuk ile sözleşmeyle ilgili
görüştüğünü belirten Atalay,

“Hükümettin resmi bir teklifi olmadığı
için kamuoyuyla paylaşmanın anlamı
yok. Görüşmede çıkarttığım, bir iki güne
kadar bize bir haber verecekler” dedi.

MASADA BİTSİN 

Cuma gününe kadar sözleşmenin
masa başında bitmesini istediklerini,
sürecin uzaması durumunda 

kanunun kendilerine verdiği yetkiyi
kullanacaklarını dile getiren Atalay,
şöyle devam etti:

“Ya anlaşacağız ya da arkadaşlarımız
kanundan doğan haklarını kullana-
cak. Bugüne kadar Türk-İş’in de sen-
dikaların da arzusu, işçilerin haklı ta-
leplerini çözmekti. Bugüne kadar bu-
nunla ilgili bir netice alamadık. Şu
anda verdikleri zam, iki sene evvel al-
dığımız zammı dahi karşılamıyor. Biz
afaki bir rakam istemiyoruz. Doğalga-
za, elektriğe gelen zamlar ortada. Bi-
zim alım gücümüz düştü. Çarşıdaki pa-
zardaki enflasyonla açıklanan enflasyon
örtüşmüyor.”

YOL HARİTASI HAZIRLANIYOR

Görüşmelerde gelinen süreçle ilgili
sendikaları bilgilendirmek için bünye-

lerindeki Kamu Koordinasyon Kuru-
lu’nu bugün toplayacaklarını bildiren
Atalay, süreçle ilgili yeni yol haritaları-
nı belirleyeceklerini söyledi.

Cuma günü son
ya anlaşma ya grev!
Grev�ilanları�tek�tek
asılıyor.�Türk-İş�Genel
Başkanı�Ergün�Atalay,
hükümetle
görüştüklerini�ancak�net
bir�teklif�alamadıklarını
söyleyerek,�cumaya
kadar�süre�istendiğini
belirterek,�‘Gazozun
havası�kaçtı.�Afaki�bir
rakam�istemiyoruz’�dedi�
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PAZARLIK masasında işçileri tem-
sil eden Türk-İş, en düşük ücretlerin 3
bin 500 liraya yükseltilmesi, tüm kamu
işçilerine seyyanen brüt 300 lira zam,
ilk altı ay yüzde 15, ikinci, üçüncü ve
dördüncü altı aylarda enflasyon artı 3
puan refah talep etmişti.

Buna karşın hükümet, 9 Tem-
muz’daki ikinci görüşmede, 3 bin 500
liradan az alan kamu işçisinin ücre-
tinde 60 lira artış, tüm işçilere 2019’un
ilk altı ayında yüzde 5, ikinci altı ayında
yüzde 4 zam teklif etti. Türk-İş’in teklifi
kabul etmemesi üzerine, hükümet
zam teklifini yüzde 6+4’e yükseltti.

Türk-İş’in teklifi ne?
ZONGULDAK’TA önceki gün Tür-

kiye Taşkömürü Kurumu ve Maden
Tetkik ve Arama Genel Müdürlüğü
grev kararını astı. Anlaşma sağlana-
mazsa 8 bin maden işçisi greve gidecek.
Genel Maden İş Başkanı Hakan Yeşil,
Aydınlık’a yaptığı açıklamada toplu
sözleşme sürecinde sekizinci ayda ol-
duklarını ancak hala sonuç alamadık-
larını belirterek, şöyle konuştu: “Son 60
günlük grev kararı sürecindeyiz. Ara-
ya bayram tatili girdiği için önceki gün
grev kararımızı aldık ve bildirdik. 25
Ağustos grev uygulama tarihimiz. Hü-
kümetten şu an bir ses yok. Mutlu ha-
beri bekliyoruz. Hükümetin tavrı de-
ğişmezse greve çıkmak zorundayız.
Anlaşma sağlanamazsa pankartları
asacağız ve eylemlere başlayacağız.”

Sekiz bin madenci
grev için hazır!

TÜRK Telekom ile Türk Haber-İş
Sendikası arasında 16 Nisan’da başlayan
toplu iş sözleşmesi görüşmeleri anlaş-
mayla sonuçlandı. Türk Telekom’dan ya-
pılan açıklamaya göre, şirket bünyesin-
de çalışan yaklaşık 10 bin 200 sendika
üyesi çalışanı kapsayan toplu iş sözleş-
mesi, 1 Mart 2019 ila 28 Şubat 2021 ta-
rihleri arasında geçerli olacak.

Varılan anlaşmaya göre, sendikalı
Türk Telekom çalışanlarının ücretlerine
ilk altı aylık dönem için seyyanen 480 lira,
ikinci altı aylık dönem için seyyanen 300
lira, üçüncü ve dördüncü altı aylık dö-
nemler için ise yüzde 4.25 zam yapılacak.
Ayrıca, üçüncü ve dördüncü altı aylık dö-
nemdeki enflasyon oranının (TÜFE)
yüzde 4.25’i aşması durumunda, aşan kıs-
ma denk düşen tutar ücretlere ilave edi-
lecek.

SENDİKALI TEK TELEKOM

Açıklamada görüşlerine yer verilen
Türk Telekom Üst Yöneticisi (CEO)
Ümit Önal, Türk Telekom’un Türki-
ye’nin sendikalı işçi çalıştıran tek telekom
şirketi olduğuna dikkat çekti. 

Önal, şunları söyledi: “Türk Tele-
kom Grubu olarak, Türkiye’nin dijital
dönüşümüne özelleştirmeden bu yana
36.3 milyar liralık yaptığımız yatırıma

ek olarak her daim çalışma arkadaşla-
rımıza da, yani insana yatırımı da ana
odak noktalarımız arasında tuttuk.
Sendikalı çalışanlarımıza bayram müj-
desi vermek adına Türk Haber-İş Sen-
dikası ile görüşmelerimizi bayram ön-
cesinde neticelendirerek anlaşmaya
varmış olmaktan mutluyuz. Bu süreç-
te, başta Türk Haber-İş sendikasının
değerli yöneticileri olmak üzere eme-
ği geçen herkese sonsuz teşekkür eder,
neticenin sektörümüz için hayırlı ol-
masını dilerim.”

FARKLAR ÖDENECEK

Türkiye Haber-İş Sendikası Yöne-
tim Kurulu’ndan yapılan açıklamada da
özetle şunlar kaydedildi: “Toplu İş Söz-
leşmesi görüşmelerindeki uzlaşmanın
Kurban Bayramı’nın hemen öncesine gel-
miş olması gözetilerek, bu Toplu İş Söz-
leşmesi dönemine münhasır 1000 TL
(500 TL Toplu İş Sözleşmesi farkları ile
birlikte, kalan 500 TL ise 2020 yılı Tem-
muz ayı sonunda olmak üzere) bayram
harçlığı ödemesi yapılacaktır. Emeği ge-
çen herkese bir kez daha teşekkür eder,
iş bu 13. Dönem İşletme Toplu İş Söz-
leşmesinin anlaşma ile sonuçlanmasını
üyelerimize ve kamuoyuna saygıları-
mızla duyururuz.”

Türk Telekom’da
anlaşma sağlandı

MADEN İŞÇİSİ: GEÇİNEMİYORUZMADENişçisi Hasan AliKaya, bayram öncesihükümetten güzel haberbeklediklerini belirterek,“Sokaktaki enflasyona göre
zam talep ediyoruz. Aylardır
bekliyoruz. Yoksulluk sınırıaltında bir maaş alıyo-ruz. Geçinemiyo-ruz” dedi.
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CHP Niğde Milletvekili Ömer Fethi
Gürer, Karayollarında çalışan ve hak
kaybına uğrayan işçilere işverenin “ya
işin, ya dava” diyerek baskı uygulama-
sına büyük tepki gösterdi. Gürer, “Farklı
iş yerlerinde hak mücadelesi veren işçile-
rin, işten atılma tehdidinin hukuk devle-
tinde yaşanması kabul edilemez” dedi.

KARAYOLLARI İŞÇİLERİ 
DİRENİYOR

Karayolları Genel Müdürlüğü  ile Yol-
İş Sendikası arasında  1 Nisan 2015’de
imzalanan protokol sonrasında kadroya
geçişler yapıldığını ancak bu süreçten
sonra da bazı işçilerin taşeronda kalarak
mağduriyet oluşturulduğunu, ayrım ya-
pıldığını hatırlatan Gürer, “Karayolları
Genel Müdürlüğü bünyesinde taşeron
işçi olarak çalışırken Yol-İş Sendikası ara-
cılığıyla 2010 yılında Karayolları Genel
Müdürlüğü aleyhine muvazaa davası
açılmış ve 2013 yılında  Yargıtay tarafın-
dan ‘İşin başından itibaren Karayolları
Genel Müdürlüğü’nün işçisidir’ kararı
verilerek, onanmıştır” ifadelerini kul-
landı.

İŞÇİLERİN HAK KAYIPLARINI
SONA ERDİRİN

Protokol sonrasında, sulh anlaşması-

nın işçilere imzalatıldığını,  bu süreç son-
rasında işçilerin hak kayıpları yaşamaya
başlayınca oluşan durumun bazı kayıp-
lar ürettiğini görüp işçilerin itirazlarda
bulunduğunu kaydeden Gürer, “Esasen
Yargıtay’ca “İşin başından itibaren Kara-
yolları Genel Müdürlüğü’nün işçisidir”
denilmesine rağmen, taşeron çalışan
olarak geçen yılları intibak yapılmayarak
hak kaybı oluşturulmuştur. Bu hak ka-
yıpları bir an önce giderilmelidir” dedi.

MAHKEMEYE BAŞVURAN 
İŞÇİLERE TEHDİT

Yargıtay’ca “İşin başından itibaren
Karayolları Genel Müdürlüğü’nün işçisi-
dir” denilmesine rağmen bu işçilerimizin
hak arama mücadelelerine de baskı uy-
gulayan bir zihniyetin kabul edilemeye-
ceğini vurgulayan Gürer şunları söyledi:
“Davalar açıldıktan sonra Karayolları
Genel Müdürlüğü tarafından İş Ka-
nunu’nun ‘Ahlak ve iyi niyet kurallarına
uymayan haller ve benzerleri’ başlıklı
25/2 maddesini gerekçe göstererek, ya
Mahkemeden vazgeç ya da iş akdini fes-
hederiz yazısı gönderilerek,  mahkemeye
başvuran işçilere şantaj uygulanmakta-
dır. İşçiler, Türkiye Cumhuriyetinin Mah-
kemelerine başvuruyor. Burada ki haklı
ya da haksız bir eylemin varlığını ispatla-
yacak olan Mahkemelerken,  işverenin
baskısını anlamak mümkün değil.”
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KONYA Şeker, üreticilerin bayram önce-
si nakit sıkıntısı çekmeden bayramı huzur
içinde karşılamaları için Kurban Bayramı ön-
cesinde üreticinin hesabına yaklaşık 6 mil-
yon 997 bin TL aktardığını duyurdu. Avans-
ların 8 Ağustos’ta hesaplara yatırılacağı bil-
dirildi. Açıklamaya göre, Konya Şeker, 2019
- 2020 kampanya döneminde şu ana kadar
ayni ve nakdi toplam 213 milyon TL avans
ödemesi yaptı.  

‘ÖNEMLİ BİR İŞLEV’

Ak Parti 25. ve 26. Dönem Karaman Mil-
letvekili ve PANKOBİRLİK Genel Başkanı Re-
cep Konuk, “Ekonominin konjonktürel et-
kilerinden, genel manada finansal sıkışık-
lıklardan, bürokratik süreçlerden üreticinin
üretim faaliyetinin olumsuz etkilenmeme-
si için Konya Şeker çok önemli bir işlev üst-
lenmiştir. Konya Şeker, Konya Ovası’nda üre-
timin kesintisiz sürmesi için bir yandan sa-
nayi yatırımları gerçekleştirip üreticinin
ürününü katma değerli hale getirerek, ta-
rımsal üretim hacminin katlanarak büyü-
mesini sağlarken, diğer taraftan üretimin
tüm safhalarında üreticiye destek olmak-
tadır” dedi. 

‘BOYNUNUZ BÜKÜLMESİN’ 

Açıklamasında “Biz üreticimizin, evlatla-
rının karşısında boynunun bükülmesine
izin veremeyiz” ifadesini kullanan Recep Ko-
nuk, sözlerini şöyle sürdürdü: “Üreticimiz
Bayramı eli rahat, gönlü ve kafası huzurlu
karşılasın, hiçbir üreticimiz Bayram öncesi
maddi imkansızlıklar nedeniyle huzursuzluk
ve burukluk yaşamasın istedik. Malum, çit-
çi ücretliler gibi, memurlar gibi düzenli ge-
lire sahip değildir. Yani bayram, elinin dar-
da olduğu güne de, bolda olduğu güne de
gelebilir. O nedenle biz eli darda olan çift-
çilerimizin bayramda gönüllerinin de da-
ralmaması için üstümüze düşeni yapıyoruz.
Bu artık bir Konya Şeker geleneğidir ve bun-
dan geri dönüş mümkün değildir.“
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TÜRKİYE Esnaf ve Sanatkarları Konfede-
rasyonu (TESK) Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken, yalnızca 3 kamu bankasının faiz
indiriminin yeterli olmadığını, özel banka-
ların da konut kredi faizlerinde indirime git-
meleri gerektiğini söyledi.

Palandöken yaptığı açıklamada, Merkez
Bankası’nın faiz indiriminin ardından üç
kamu bankasının konut kredi faizlerini in-
dirmesinin piyasada olumlu algılandığını be-
lirtti. Konut stoklarını hatırlatan Palandöken,
“İki milyon konut stoku bulunan sektörün
bu faiz indirimine ihtiyacı vardı. Bu indirim
ile bankalara iki günde rekor başvuru ger-
çekleşti. Ancak vatandaşın ev sahibi olma-
sı ve sektörün yeniden ayağa kalkabilmesi
için yalnızca 3 bankanın faiz indirimi yeter-
li değil. Özel bankalar da sektöre katkı sağ-
layarak konut kredi faizlerinde indirime git-
meli” dedi.

Kamu bankalarının başlattığı faiz indiri-
minin özel bankalara ve inşaat firmalarına
örnek olması gerektiğini vurgulayan Pa-
landöken, “Merkez Bankası’nın faiz indirim
kararının ardından ilk hamlenin inşaat sek-
töründe yapılarak bankaların konut kredi fa-
izlerini düşürmesi gerektiğini belirtmiştik.
Halk Bankası, Ziraat Bankası ve Vakıf Bank,
konut kredi faizlerini 0.90’dan başlayan
oranlara indirdi. Bunun üzerine vatandaş-
lardan bankalara rekor kredi başvurusu
gerçekleşti. Öte yandan inşaat sektörü de eli-
ni taşın altına koyup konut fiyatlarında in-
dirimler ve cazip kampanyalar yapılarak
mevcut konut stokunun eritilip ekonominin
canlanmasına katkı sağlamalı” diye ko-
nuştu.

Esnaftan özel bankalara 
‘faizleri indirin’ çağrısı

Üreticiye bayram 
avansı müjdesi
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SABANCI Holding yılın ilk altı ayına ilişkin fi-
nansal sonuçlarını açıkladı. Holdingin satışları
2019 yılının ilk altı ayında bir önceki yılın aynı dö-

nemine göre yüzde
24 artarak 30.3 milyar
TL oldu. Sabancı Hol-
ding konsolide faali-
yet karı ise, 2019
yılının ilk altı ayında
4.9 milyar TL olarak
açıklandı. Sabancı
Holding’in toplam
varlıkları 2019 yılının
ilk altı ayı itibarıyla
394.1 milyar TL’ye
ulaşırken; toplam
konsolide ana ortak-
lığa ait özkaynakları
ise 30.5 milyar TL
oldu. 

Sabancı Holding
CEO’su Cenk Alper
konuya ilişkin yaptığı
açıklamada şunları
kaydetti: “Risk yöneti-

mine verdiğimiz önem ve nakit odaklı yaklaşımı-
mızla özkaynaklarımızı daha da güçlü hale
getirdik. Önümüzdeki dönemde de, Yeni Neslin
Sabancı’sı vizyonumuzun gerektirdiği şekilde, di-
namik portföy yönetimi ve teknoloji odağımız
doğrultusunda, stratejik hedeflerimizden sapma-
dan paydaşlarımıza değer yaratmak için çalışmaya
ve üretmeye devam edeceğiz.” 

Sabancı nakite odaklandı!

TurkishBank Grubu bünyesindeki TurkishBank
UK, İngiltere’de Açık Bankacılık Platformu’na
geçiş için işbirliği anlaşması imzaladığını duyurdu.
Ülkedeki Türk sermayeli tek banka olan Turkish-
Bank UK, bu kapsamda müşterilerine kendi tekil
ekranından diğer hesaplara erişim imkanı ve
kripto güvenlik özellikleri sunacağını bildirdi. 

Türkiye, Kuzey Kıbrıs ve İngiltere olmak üzere
üç ülkede bankacılık faaliyetleri gösteren Turkish-
Bank Grubu, finansal teknolojiler ve yazılım şirketi
Token ile İngiltere’de “PSD2 Açık Bankacılık” re-
gülasyonlarına uyum için çalışmaya başladı. Bu iş-
birliğiyle Token’in API Platformu’nu (Uygulama
Programlama Arayüzü) kullanacak olan Turkis-
bank UK, ‘fintech’lerle işbirliği fırsatlarını artıracak.

İngiltere’deki Türk bankası
açık bankacılığa geçiyor!

ANKARA’DA düzenlenen 11. Büyük-
elçiler Konferansı’nda ihracatçılar, siyasi iliş-
kilerin ticarete katkı sunacak şekilde ele
alınmasını istedi. Dışişleri Bakanı Mevlüt
Çavuşoğlu, Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan
ve Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK)
Başkanı Nail Olpak’ın da katıldığı konfe-
ransta büyükelçilere seslenen Türkiye İh-
racatçılar Meclisi (TİM) Başkanı İsmail
Gülle, “Siyasi meselelerde dış ticaretin
gerektiğinde bir koz, motive edici bir un-
sur olarak kullanılması, Türkiye ile siyasi
alanda görüş ayrılıkları olan ülkelerin ticari
konuları ayrı tutmaları yönünde ikna edil-
mesi ve ticari konuların ayrılması, Dışişle-
ri Bakanlığımızdan ihracatçılarımızın bek-
lentileri arasındadır” diye konuştu. 

TİM Başkanı Gülle, Türkiye’nin birin-
ci ve ikinci kuşak komşu ülkeler ve Avras-

ya’dan başlayarak tüm dünya ile siyasi
ilişkilerinin güçlü, istikrarlı ve sürdürülebilir
olmasının dış ticareti olumlu etkilediğini
vurguladı. 

YOL HARİTASINI ÇALIŞIYOR

Gülle, sözlerini şöyle sürdürdü: “Güm-
rük Birliği’nin güncellenerek, AB paza-
rındaki varlığımızı güçlendirmenin yanın-
da, pazar çeşitliliğimizi artıracak yeni ticari
ilişkilere ve yeni anlaşmalara yönelme ge-
reği kaçınılmazdır. Ayrıca, pazar payımızın
düşük olduğu Latin Amerika ülkeleri son
dönemde ihracatçılarımız için gözde bir pa-
zar konumuna gelmiştir.  Ticaret Bakanlı-
ğımızın da hedef ülke belirleme stratejisi-
ni, ihracat ailesi olarak bizler de benimse-
yerek, bu doğrultuda yol haritaları üzerinde
çalışmaktayız.”

’Komşular ve Avrasya ile güçlü 
ilişki dış ticareti olumlu etkiliyor’

EKONOMİ SERVİSİ 

RESMİ Gazete’de yayınlanan Cum-
hurbaşkanlığı Kararnamesi’ne gö-
re Hazine, Cumhurbaşkanı kararı

ile yurtiçindeki ya da yurtdışındaki şirket-
lere iştirak edebilecek. Dün kararnamenin
kamuoyuna yansımasıyla birlikte ilk tep-
kiler, “batık yandaş şirketler kamu eliyle ku-
tarılacak” şeklinde oldu. Ancak eski Hazine
Müsteşarı, İktisatçı Dr. Mahfi Eğilmez
Twitter hesabından yaptığı yorumda, “Ha-
zine ve Maliye Bakanlığı yeni Cumhur-
başkanlığı Kararnamesiyle ilgili olarak
esasen mevcut olan sistemle ilgili yetki ve
sorumlulukların düzenlenmesinin hedef-
lendiğini ve şirket kurtarmanın amaçlan-
madığını açıkladı” dedi. 

ALBAYRAK’A İKİ YETKİ DAHA

Bunun yanı sıra Hazine ve Maliye Ba-
kanlığı’na finansal piyasalara ilişkin yurti-
çi ve yurtdışı gelişmeleri izleme, değerlen-
dirme, finansal sektörü geliştirici ve finansal
istikrarı güçlendirici çalışmalar yapma ve
sigortacılık ve özel emeklilik sistemine
ilişkin faaliyetleri düzenleme, uygulama ve
uygulamayı izleme, denetimini yürütme ve
geliştirimesine ilişkin esasları belirleme
görevi verildi. Böylece Hazine ve Maliye
Bakanı Berat Albayrak’a iki konuda daha
geniş yetki verildi. 

ATEŞ’İN ÖNERİSİ DEVREYE
ALINDI!

Gazeteci, yazar Murat Yetkin “Yet-
kinReport” adlı bloğunda kaynaklara da-
yanarak yaptığı analizde konuya açıklık ge-
tirdi. Söz konusu 43 sayılı kararname ba-
tık veya zordaki şirketlere de ortak olun-

masına da imkan tanıyor ancak düzenle-
menin amacı oldukça farklı. Yetkin’e bil-
gi veren kaynaklara göre, kararnamenin uy-
gulanmasında, yeni kurulacak İpotek Fi-
nansmanı Kurumu (İFK) kilit role sahip
olacak. Yetkin’in analizine göre, kararna-
me ile, bankaların elinde biriken ipotek yü-
künün tahvil türünden ikincil piyasalarda
yeniden para ve krediye çevrilebilmesi
amacıyla kurulacak İpotek Finansmanı
Kurumu’na Hazine’nin, yani devletin de or-
tak olmasına imkan verildi. Özellikle De-
nizBank Genel Müdürü Hakan Ateş, ban-
kaların bünyesinde ciddi bir duran kreid bu-
lunduğunu, gelirleri Hazine garantili olan
bu kredilerin ikincil piyasalarda menkul kıy-
metleştirilerek, banka bilançolarının ra-
hatlatılabileceğini çeşitli vesilelerle dile
getirmişti.

‘DEVLET MÜDAHALESİ GEREKTİ’

Murat Yetkin’e bilgi veren ve isminin
açıklanmamasını isteyen uzmanlar, ban-
kaların elinde biriken ödenmemiş borç se-
nedi ve dolayısıyla ipotek yükünün, ban-
kaların kredi kaynaklarını zorladığı ve
böylece girilen döngüyü kırmak için (Ça-
lışmaları iki yıldır süren) İpotek Finansmanı
Kurumu’na devlet müdahalesinin gerekli
görüldüğüne dikkat çekti. Yetkin’in bil-
dirdiğine göre, kararnamenin bir özelliği de
bundan sonra kurulacak özel sektör şir-

ketlerin yönetimlerine devletin de -uz-
manların ifadesiyle- “işletmede değil, ama
denetimde” müdahil olması, denetlemesi
amacıyla yüzde 10’a varan ortaklık imka-
nını, yine sadece Cumhurbaşkanının ka-
rarına bağlı olarak getirmesi.

VW TERZİ TEŞVİĞİ Mİ?

Murat Yetkin’in YetkinReport’ta yer
alan haberine göre, Ankara kulisinde üre-
timi devlet müdahalesiyle “yerlileştirme”
stratejisi olarak da anılan girişim, ismini ver-
mek istemeyen kaynakların aktardığı şek-
liyle, dışarıdan ithal edilen ürünlerin şir-
ketlerce ülkede içerisinde üretilmesinin
önündeki engellerin aşılması noktasında
devlet desteğini içeriyor. Yetkin’in değer-
lendirmesi ise şöyle; “Küresel şirketler
neden, üstelik yüzde 10’a varan hisseleri-
ni de Hazine’ye satıp, Türk devlet temsil-
cilerini yönetim kurullarına alarak Türki-
ye’ye teknoloji transferi içeren üretim ya-
tırımı yapsınlar? Bu ancak neredeyse be-
dava arazi, yok düzeyinde vergi ve yasala-
rı artık kararnamelerle esnetmek mümkün
olduğuna göre ucuz işçiliği fiili grev yasa-
ğıyla takviye etmek, sıkıştığında çözmek için
kararname çıkartmak gibi yollarla sağla-
nabilir.” 

Hazine’nin şirketlere Cumhurbaşka-
nı’nın izniyle ortak olmasına yönelik ka-
rarname tartışılırken bir başka düzenleme

daha gündeme düştü. Hürriyet Otomotiv
Editörü Emre Özpeynirci, sıfırdan kurulan
yıllık 100 bin adet kapasiteli yeni bir oto-
mobil fabrikasına veya kapasitesini en az
100 bin adet artıran mevcut otomobil fab-
rikalarına gümrüksüz ithalat izni verilece-
ğini Twitter hesabından duyurdu. Özpey-
nirci yorumunda, “Otomotive terzi usulü
teşvik. ....motor hacmi 1600 cc’ye kadar
gümrüksüz otomobil ithalat izni. Adetler
kapasitenin yüzde 15’ini aşmayacak. VW
(Volkswagen )yatırımına hazırlık sanki...”
ifadesini kullandı.

Beştepe’den İflaslara 
DEVLETÇİLİK ÇÖZÜMÜ
Cumhurbaşkanlığı
kararnamesine�göre�Hazine,
yurtiçindeki�ya�da
yurtdışındaki�şirketlere�iştirak
edebilir�hale�geldi.�Batık
şirketlerin�kurtarılacağı�iddia
edildi.�Ancak�Hazine
yalanladı.�Düzenlemenin
ipotek�finansmanı�ve
yerlileştirme�kapsamında
yapıldığı�ortaya�çıktı��

HAZİNE’NİN şirketlere ortak olma-
sını öngören düzenleme, yakın za-
manda Vatan Partisi Genel Başkanı Dr.
Doğu Perinçek tarafından kaleme alı-
nan “Üretim Devrimi” programındaki
unsurları akıllara getirdi. Aydınlık Gaze-
tesi Yazarı, Genel Başkan Perinçek, kö-
şesinde yayınlayarak üretici kesimleri de
katkı sunmaya çağırdığı programında
şu çözümü sunmuştu: “İflas eden üre-
tim kurumlarında Ekmek Teknesinin
korunması ve üretimin sürdürülmesi
için, kamu mülkiyetini, çalışanların
toplu mülkiyetini ve işletme sahibinin
özel mülkiyetini birleştiren karma mül-
kiyet biçimleri devreye sokulacaktır.” 

Vatan Partisi’nin
programına hazırlık!

Bayram alışverişinde
internet uyarısı!

BAYRAM tatiline sayılı günler kalırken, tüketi-
cilerin online alışverişleri de artışa geçti. Online alış-
verişlerin yüzde 18 arttığı bayram öncesi dönemde,
dolandırıcılık vakalarının da yükselişe geçtiğini belirten
PayTR Genel Müdürü Tarık Tombul, gerçek dışı fi-
yatlardan kaçınılması uyarısında bulunarak, online alış-
verişlerde dikkat edilmesi gereken noktalara dikkat
çekti.

PayTR Genel Müdürü Tarık Tom-
bul, şunları söyledi: “Tıpkı fiziksel
mağazalar gibi güven veren on-
line mağazalarda yüksek kalite-
li ürünlerin bulunması olası. O
yüzden alışveriş yapılacak web

sayfasının ya da online mağaza-
nın güvenilir olması çok önemli.

Özellikle fikrini kesinleş-
tirmemiş alıcılar için kul-

lanıcı yorumları çok
değerli bir kılavuz

haline geliyor.
Çünkü bu yo-
rumların içeri-
sinde ürüne
yönelik bek-
lentiler ve bek-
lentinin ne de-

rece karşılandığına
dair bilgiler yer alabili-
yor. Ödeme sayfaları-
nın güvenli olması
şart. Tarayıcıda kilit
veya anahtar sem-
bolü varsa ve sayfa-

nın URL adresi ‘https’ ile başlıyorsa, o ödeme sayfası
güvenli demektir. İkinci kural ise kredi kartıyla öde-
meyi tercih etmek. Kredi kartıyla yapılan ödemeler-
de dolandırıcılıkla karşı karşıya kalındığında, işlemi ip-
tal ederek parayı daha kolay bir şekilde geri almak
mümkün. Son kural ise başka bir banka hesabına
doğrudan para transferinin yapılmaması. Ek olarak,
güvenli olan sayfalar, alternatif ödeme yöntemi ola-
rak kullanıcısına linkle veya sanal kartla ödeme im-
kanı da sunuyor.” 

RECEP ERÇİN 

DÜNYA çapında endüstriyel otomas-
yon hizmeti veren Rockwell Automation
ile Market Otomasyon Türkiye’de işbir-
liği yaptı. Buna göre Rockwell Automa-
tion’ın ülkedeki tek yetkili distribütörü
Market Otomasyon oldu. Söz konusu iş-
birliği dün İstanbul’da düzenlenen bir ba-
sın toplantısı ile kamuyoyuna duyuruldu.
Toplantıda
s o r u m u z
üzerine ve-
rilen bilgiye
göre Market
Otomasyon,
işbirliği kap-
samında is-
tihdamını iki
katına çıka-
racak. Bu
kapsamda
Rockwe l l
Automati-
on, Market
Otomasyon
ile birlikte
Ege, Akde-
niz ve İç
A n a d o l u
B ö l g e l e -
ri’nde satış ofisleri açacak.

ENDÜSTRİ 4.0 İÇİN İSTEK VAR

Rockwell Automation Ülke Direktö-
rü Ediz Eren ve Market Otomasyon Ge-
nel Müdürü Gökhan Bozdağ’ın verdiği bil-
gilere göre, Türkiye’de 800’ün üzerinde
müşterisi bulunan Rockwell Automation,
işbirliği sayesinde ilk aşamada müşteri sa-
yısını binin üzerine çıkaracak. Dünyada

Endüstri 4.0 konusunda en çok yatırımın
Avrupa Birliği ülkelerinde yapıldığını
kaydeden Ediz Eren, “Türkiye olarak En-
düstri 4.0 konusunda henüz gerideyiz. An-
cak bu konuda müşterilerimizde ciddi bir
istek var” dedi.

ELEMAN EKSİĞİNE KAŞRI
EĞİTİM

Ülke ekonomisine katkı sağlamak
için en önem-
li konuların
başında sek-
tördeki kalifi-
ye eleman
eksikliğini gi-
dermek oldu-
ğunu belirten
Gökhan Boz-
dağ da, bu
k a p s a m d a
eylül ayı iti-
barıyla Rock-
well Auto-
mation ile
müşterilerine
yönelik “Diji-
tal Dönü-
şüm” başlıklı
seminerler ve
teknik eği-

timler düzenlemeye başlayacaklarını bil-
dirdi. Bozdağ, “Bununla birlikte tüm
bilgi birikimimizi aktarmak için pilot
okullar belirledik. İnönü Teknik ve En-
düstri Meslek Lisesi, Ahi Evran Mesle-
ki ve Teknik Anadolu Lisesi ve Rosvita-
Timur İmrağ Mesleki ve Teknik Anado-
lu Lisesi’ne deney setleri verdik. Öncelikle
öğretmenlerimize otomasyon eğitimi ve-
receğiz” dedi.

Otomasyonda işbirliği ile
istihdamı katlayacak

Bakan Albayrak, dün Ankara Sanayi Odas�’n�
(ASO) ziyaret etti. ASO Ba�kan�, geçen gün-

lerde yapt��� aç�klamada, Hükümet’in çözüm
paketlerin i�e yaramad���n� bildirmi�ti.
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Görev Vakfı olarak Aziz Milletimizin 

KURBAN BAYRAMI’nı kutluyoruz.

‘Komşusu açken tok yatan bizden değildir’ diyen İslam Uygarlığının 

kurucusu büyük devrimci Hz. Muhammed’in güzel insanları, ‘Vatan, Emek,

Namus’  diyen Türkiye Cumhuriyeti’nin kurucusu  büyük devrimci 

Mustafa Kemal Atatürk’ün güzel insanları,

Sizleri Görev Vakfı’nın kurban bağışı için başlattığı 

kampanyaya katılmaya davet ediyoruz. 

Bayram paylaşmaktır, dayanışmadır. Bunun için verici olmaktır.

Bugün en anlamlı bağışınız Görev Vakfı için olsun.

Kurban bağışı bedeli 890 TL’dir.

Haydi, çevremizi de harekete geçirelim!

İçten sevgi ve saygılarımızla.

GÖREV VAKFI’NDAN 
KURBAN BAĞIŞI ÇAĞRISI

İrtibat telefonu: 0532 2739632
Banka hesap No:

İletişim Gönüllüleri ve Görevlileri Vakfı
Vakıfbank Beyoğlu Şb.
TL hesabı:

IBAN: TR78 0001 5001 5800 7304 7875 29
Euro Hesabı:

TR50 0001 5804 8016 2613 03
USD hesabı:

TR55 0001 5804 8016 2613 10
Swift(Bic) kodu: TVBATR2A

GÖREV VAKFI GENEL
MÜDÜRÜ

ERKAN ÖNSEL
Görev Vakfı, kurban bağışları için kampanya

başlattı. Aydınlık Gazetesi, Ulusal Kanal, Ulusal
Radyo, Kaynak Yayınları, Aydınlık ve Ulusal in-
ternet sitelerini ayakta tutan Görev Vakfı, tüm
yurttaşlara çağrıda bulundu.

Görev Vakfı Genel Müdürü Erkan Önsel, bay-
ramlarda insanların birbirine destek olma gele-
neğini sürdürmeyi hedeflediklerini belirterek
şöyle konuştu:

“Bayramlarda paylaşmak ve insanların bir-
birine destek olması güzel bir gelenektir. Bu ge-
leneği devam ettiriyoruz. Kurban bayramında
da kurbanların Görev Vakfı’na bağışlanması
önemli bir hizmettir. Bu bağışlarla Görev Vak-
fı, kurumlarımıza elinden gelen desteği yapıyor.
Dolayısıyla tüm vatandaşlarımızdan bayramda
kurban bağışı için Görev Vakfını tercih etme-
lerini istiyoruz.”

Önsel, vakfın öğrencilere burs vermek için de
çalışamalar yürüttüğünü belirterek, şöyle devam
etti:

“Görev Vakfı verenlerin vakfıdır. İnsanlar
arası dayanışmanın Görev Vakfı aracılığıyla ya-
pılmasının önemli olduğunu düşünüyoruz. Vak-
fımız, Mustafa Kemal Atatürk’ten öğrendiği mil-
letin ekonomisini yine millete hizmet olarak
göndermeyi amaçlıyor. Öğrencilerimize burs ver-
mek, yaşlılara yurt kurmak gibi amaçlarımızda var.”

BİR BAĞIŞ 890 LİRA

Bir kurban bağışının 890 lira olduğunu söyle-
yen Önsel, “Vatandaşlarımız 15 Ağustosa kadar
gönül rahatlığıyla bağışlarını yapabilirler. Bütün
herkesi bu kampanyaya katılmaya destek olma-
ya çağırıyorum. Bayramın milletimize kutlu ol-
masını diliyoruz” diye konuştu.

GARİP BALÇAK

TÜRKİYE’NİN çeşitli bölgelerinden ge-
len kurbanlıklar İstanbul kurban pa-
zarlarında yerlerini aldı. İstanbullular

bayrama kısa süre kala bütçelerine göre kur-
banlık bulmak için pazarları gezmeye devam
ediyor. Kurban pazarlarına gidip alıcı ve satı-
cılarla konuştuk.

Kurbanlık bakan vatandaşlardan Emre
Akın, fiyatların yüksek olduğunu, bir kişinin tek
başına bir kurbanlık almasının çok zor olduğunu
söyledi. Akın, şöyle konuştu:

“Kurban vazifemizi yerine getirmek için kur-
banlık bakıyoruz. Fiyatlar bizim için pahalı. Tek
başımıza bir kurbanlık almamız çok zor. Dört
kişi bir kurbanlık alacağız. Satıcıların maliyeti
çok fazla ama bizim de durumumuz belli. Pa-
zarı gezip en uygun kurbanlıkları bulmaya ça-
lışıyoruz. İnşallah kurban bayramı herkes için
güzel ve bereketli geçer.”

‘SATAMADIĞIMIZI GERİ
GÖTÜREMEYİZ’

Kurban satıcısı Rahmim Aydın, Van’dan İs-
tanbul’a getirdiği 28 hayvandan 22’sini sattığı-
nı söyledi. Hayvanların tamamını satamazsa ge-
ri götürmenin çok masraflı olacağını, bu yüz-
den kalanları kasaplara satacağını belirten
Aydın, şöyle konuştu:

“Yem pahalı, su pahalı, çadır kirası pahalı.
Şu anda hayvanları beklettiğimiz çadır 14 bin
lira. Çadır 14’e 6 boyutunda. Hayvanların tüm
işini üç kişi yapıyoruz. Yatacak yer yok. Duş ala-
cak yer yok. Devletimizin burada bize yardımcı
olması lazım. Çiftçiyi desteklediklerini söylü-
yorlar fakat desteklemiyorlar. Bir çuval yem 105
lira. Bir balya saman 30 lira. Hayvan fiyatları 10
bin liradan başlıyor 20 bine kadar çıkıyor. Sa-
tamadığımız hayvanları geri götürmemizin
imkanı yok. Burada kasaplara satmak zorun-
da kalırız.”

‘300 KİŞİ AYNI TUVALETİ
KULLANIYOR’

Tokat’ın Turhal İlçesi’nin Uluöz Köyü
Muhtarı Hüsamettin Taşdemir, şu an elinde 20
kurbanlık kaldığını onları da bayrama kadar bi-
tireceğini söyleyerek şöyle sürdürdü:

“95 kurban getirdim 75 tanesini sattım. Beş
senedir İstanbul’a kurban getiriyorum. Cuma
gününe kalmaz elimdeki hayvanları da satarım.
Vatandaş çok aşağıda fiyatlar istiyor, veremi-
yoruz. İstanbul halkı cuma gününden sonra ala-
cak kurbanlık bulamaz. Benim çadırım 20’ye 7
boyutunda. 24 bin lira kirası var. Bu çadırdan
iki tane tuttuk 48 bin lira. Çadırlar çok pahalı.
Belediyeler çadır yerlerini bize hesaplı verse, bu
vatandaşa da yansır. Belediyelerin buradaki rant
düzenine bakması lazım. Karşıda beş bin lira

olan yer burada 12 bin lira. Yatacak yer bile yok
çadırlarda. Arabası olan arabasını getirip için-
de yatıyor. Arabası olmayanlarsa samanların
üzerinde veya ahır aralarında yatıyor. 300 kişi

aynı tuvaleti kullanıyoruz. Bunlar da çözülmesi
gereken sorunlar. Allah kaza bela vermezse bi-
tirip döneceğiz. Bitiremezsek kalanı kesip ih-
tiyaç sahiplerine dağıtacağız.”

İstanbul’da�kurban�pazarlarını�gezdik.�Vatandaş�fiyatları
pahalı�buluyor,�pazarlığa�girişiyor.�Yem,�bakım,�yol�ve�alan
kirasından�şikayet�eden�hayvancılar�ise�fiyatlarda�ısrarcı.
Getirilen�son�kurbanlıklar�pazarlarda�hala�görücüde

KURBAN Bayramı’na sayılı günler
kala İstanbul’daki kurban pazarla-
rında sıkı denetimler devam ediyor.
İstanbul Tarım ve Orman Müdürü
Ahmet Yavuz Karaca, dün Küçükçek-
mece’de bulunan kurban pazarını zi-
yaret ederek denetimler
gerçekleştirdi.

Kurbanların satış yerlerine gelene
kadar geçtiği kontrollerle ilgili Ka-
raca, şunları anlattı: “Pazar girişle-
rinde de veteriner hekim
arkadaşlarımız yine 7 gün 24 saat esa-
sında kontrollerini yaptıktan sonra
gördüğünüz gibi çadırlara aldık. Ça-
dırlarda da kontrollerimiz bitmiyor.”
Kurban yerlerinde hastalıklı hayvan-
lar için karantina yerlerinin de bulun-
duğunu ifade eden Karaca,
vatandaşların etlerinde bir problem
gördüklerinde mutlaka İl, İlçe Tarım
Müdürlüklerine başvurmaları gerek-
tiği uyarısında bulundu. Karaca, “Etle-
rinde herhangi bir problem
gördüklerinde mutlaka il, ilçe tarım
orman müdürlüklerine başvursunlar.
Hiçbir şey yapamıyorlarsa ALO 174
hattımıza ya da İl müdürlüğümüzün
telefonuna, ayrıca 153 Beyaz masa ya
da 180 TİMER hattımızdan herhangi
birine ulaştıklarında, biz gelip onların
etleriyle ilgili imha edilecekse imha
ediyoruz. Bazı hastalıklarda, mesela
tüberküloz hastalığıyla karşı karşıyay-
sak eğer tazminatlarını da ödüyoruz”
ifadelerini kullandı.

‘ALO 174’ hattını arayın

Vatandaş fiyattan
üretici masraftan şikayetçi
Vatandaş fiyattan
üretici masraftan şikayetçi
Vatandaş fiyattan
üretici masraftan şikayetçi
Vatandaş fiyattan
üretici masraftan şikayetçi
Vatandaş fiyattan
üretici masraftan şikayetçi
Vatandaş fiyattan
üretici masraftan şikayetçi

TÜKETİCİ Dernekleri Federasyonu (TÜ-
DEF) Genel Başkanı Aziz Koçal, Kurban  Bay-
ramı öncesi tüketicilere alışverişlerde dikkat
edilmesi gereken hususlara ilişkin tavsiyelerde bu-
lundu.

Bayramlarda  merdiven altı  üretilen ürünle-
rin piyasaya daha fazla sürüldüğüne dikkati çe-
ken Koçal, düşük kaliteli, ucuza satılanların ye-
rine ambalajlı, TSE damgalı ürünlerin alınması-
nın  önemini vurguladı. Koçal, tüketicilerin bel-
gesiz alışverişlerde  yasal haklarını kullanamaya-
caklarının altını çizdi. 

Bayramlarda “fırsat düşkünü çıkarcıların”

tüketicileri aldatmak için çeşitli yollara başvur-
duğuna dikkati çeken Koçal, şunları kaydetti:
“Hastalıklı veya suni yollardan kilo aldırılmış hay-
vanlar maalesef piyasada satılmayı beklemekte-
dir.  Kurban  alırken mutlaka hayvanın sağlık bel-
gesi görülmeli, veteriner kontrolünden ne zaman
geçtiğine bakılmalıdır.  Kurbanlığa ödenen bedel
için makbuz veya belge alınmalı, bu belgede özel-
likle satıcının imzası, ikamet ve iletişim bilgileri ol-
malıdır.  Kurbanlığın hastalıklı olduğu anlaşılır-
sa Tüketicinin Korunması Hakkında Kanuna gö-
re ayıplı mal hükmünde kabul edilir, bedel iade-
si talep edilebilir veya yenilebilecek durumu var-

sa ayıp oranında indirim istenebilir.”

‘ÇEVREYİ KİRLETME HAKKIMIZ YOK’

Koçal,  kurbanlık  kesimin yapılacağı gün, be-
lirlenen satış merkezlerinden alınmasının tüke-
ticinin menfaati açısından önemine değinerek,
“Bazı dolandırıcılar tarafından bir hayvanın bir-
çok tüketiciye satıldığı geçmiş yıllarda görülmüştür.
Kurbankesimlerinin belediyelerce belirlenen
merkezlerde yapılması çevrenin kirletilmemesi için
önemli ve gereklidir. Dini vecibeleri yerine ge-
tirmek adına bile olsa çevreyi kirletmeye hakkı-
mız yoktur” değerlendirmesinde bulundu.

‘Makbuz veya belgesiz kurbanlık almayın’

AYDINLIK / ANKARA

BESLENME ve Diyet Uzmanı Fatma Turanlı
kurban etinin hemen tüketilmemesini bir gün
bekletilip yenmesini istedi. Turanlı etlerin seb-
ze ile tüketilmesini önerdi.

Turanlı, şöyle konuştu:
“Bayramda diyete özen göstermeyip, ete

yüklenip, üstüne bir de fiziksel hareket azaltıl-
dığında kalp, diyabet, yüksek kolesterol ve böb-
rek hastalığı olanlar başta olmak üzere sağlıklı
kişilerde de birçok soruna davetiye çıkarılmış olu-
yor.”

Turanlı kurban etleri ve tüketilmesi ile ilgili
olarak da şu uyarılarda bulundu:

Etin en az bir gün dinlendirilmesi, eğer taze
tüketilecekse, kısık ateşte ve uzun sürede pişi-
rilip az miktarda yenmesine dikkat edilmesi ge-
rekiyor. Etler eğer uzun süre saklanacaksa,
kullanılacak kadar parçalara ayrılıp buzdolabı po-
şeti veya yağlı kağıda sarılarak buzlukta 2 haf-
ta, derin dondurucuda 3-4 ay saklanabilir. Et iyi
kalite proteinleri, bazı vitamin ve demir gibi mi-
neralleri fazlaca içermesine rağmen örneğin C
vitamini içermiyor. Bu nedenle etleri pişirirken

sebze ilave ederek pişirmek veya yanında sala-
ta tüketmek sağlıklı beslenme açısından şart. C
vitamini aynı zamanda demir mineralinin emi-
limini de artırıyor. Et yemeklerinin yanında sa-
lata tüketmek de posa tüketiminin artırılması-
na ve kabızlık sorununun önlenmesine yar-
dımcı oluyor.

Eti sebze ile tüketin

KURBAN Bayramı tatili nedeniyle 10 Ağus-
tos cumartesi günü saat 00.00’dan başlayarak
15 Ağustos perşembe saat 07.00’ye kadar “yap-
işlet-devret” projeleri hariç olmak üzere Karayol-
ları Genel Müdürlüğü sorumluluğu altında
bulunan otoyollar ile 15 Temmuz Şehitler Köp-
rüsü ve Fatih Sultan Mehmet Köprüsü’nden ge-
çişlerde ücret alınmayacak.

Aynı karar kapsamında 11 Ağustos pazar
günü saat 00.00’dan 14 Ağustos çarşamba
günü saat 24.00’e kadar belediyeler ile bunların
kurdukları birlik, müessese ve işletmelerce yürü-
tülen toplu taşıma hizmetleri de ücretsiz olacak.

Bayramda toplu
taşıma ücretsiz

Kurban bağışları 
Görev Vakfı’na
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KAYNAKYayınları’nın yayımladığı Diyanet
İşleri Başkanlığı’nın Tarikatlar Raporu, bu
yılın kitabıdır. Türkiye, kınından çıkmış kılıç

gibi FETÖ Gladyosunun üzerine yürüdü. Bu tarih-
sel atak, Türkiye’nin 1945 sonrası tarihinde, Or-
taçağla hesaplaşma alanındaki en önemli olaydır. Ni-
tekim orada kalmadı, arkası geldi. Diyanet İşleri Baş-
kanlığı’nın raporu, bir devlet kararına işaret ediyor.
Vatan Partisi, yarım yüzyıllık mücadelesiyle bu bü-
yük atılımın başlıca itici gücü olmuştur.

MÜRİT VE MENSUP OLMAKTAN
KURTULMANIN ANLAMI

Ortaçağla hesaplaşma, kimilerinin kafalarında-
ki şemaya uymadı. Birbirlerini “karanlıklara yuvar-
lanıyoruz” diye dolduruşa getiren Sahte Cumhuri-
yetçiler, bu olayı açıklamak için ne yapacaklarını şa-
şırmış bulunuyorlar.  Tarikatların ve cemaatlerin te-
mizlenmesini Ümmetçilikle açıklayanlar bile var. Üm-
metçiler, tarikatları temizliyor imiş!

Oysa Ümmetçilik, artık Hz. Muhammed za-
manındaki gibi farklı kabileleri birleştiren Ticaret Dev-
riminin programı değildir. “Ümmetçilik”, son iki yüz-
yılın Millî Demokratik Devrim döneminde, tarikat-
çı ve cemaatçidir. Tarikatlar ve cemaatler dışında fi-
kir düzleminde Ümmetçiler bulunabilir, ancak bun-
lar kenarda köşede kalmışlardır. 

Ancak daha önemlisi, özellikle emperyalizm gü-
dümlü tarikatların temizlenmesi, Ortaçağ kurum ve
ilişkilerine karşı mücadelenin başlıca görevidir. Ata-
türk’ün “Türkiye şeyhler, dervişler, müritler, men-
suplar ülkesi olamaz” diye özetlediği program, ta-
rikat ve cemaatlere karşı demokratik devrim prog-
ramıdır. Bu programı uyguladığınız zaman ümmet
oluşmaz, millet oluşur. Tarikatlardan arınmak, iki yüz-
yıldır bir Ümmet programı değil, fakat Millet prog-
ramıdır. Atatürk’ün söylediği gibi, “tarikat şeyhinin
müridi ve cemaat mensubu” olmaktan kurtulan in-
sanımız, özgür vatandaş olur, Türk milletinin üyesi
olur.

DİYANET İŞLERİ BAŞKANLIĞI
KİMLERİN HEDEFİNDE

Hepimizin bildiği bir tartışma yine gündemde. Em-
peryalizmin güdümündeki “Sivil Toplumcular” ile ta-
rikat ve cemaatler, her fırsatta Diyanet İşleri Baş-
kanlığı’nın kaldırılmasını talep ederler. Onlara göre,
“Diyanet İşleri Başkanlığı din özgürlüğüne aykırıdır,
devletin dinsel hayatı denetlemesine yarayan bir ör-
gütlenmedir.”

Şimdi Diyanet İşleri Başkanlığı’nın Atatürk ta-
rafından niçin kurulduğunu daha iyi anlayabiliriz. Ta-
rikatlar ve cemaatler, birbirleriyle rekâbet halindedir,
ancak tarikat ve cemaat mevzisinin korunmasında
hep birliktedirler. Hatta bu konuda Sünnî-Alevî bö-
lünmesini de bir kenara atarlar. Farklı mezhepler, ce-
maat ve tarikat statüsünün korunmasında birlikte ha-
reket ederler. 2 Eylül 1925 tarihli Hükümet Ka-
rarnamesiyle ve 13 Aralık 1925 günü yürürlüğe gi-
ren Kanunla kapatılan Tekke ve Zaviyelerin tekrar
açılması konusunda kimi Sünni ve Alevî örgütlen-
meleri işbirliği halindedirler. Ortak programları, Or-
taçağ kurumlarının korunmasıdır.

TÜRK DEVRİMİNİN KURUMU

Diyanet İşleri Başkanlığı, Türk Devriminin bir ku-
rumudur ve bakın bugün Türk Devriminin tarikat ve
cemaatlerden arınma programına hizmet eden bir
rapor yayınlamıştır. 

Raporun içeriği kadar önemli olan, bu raporun
devlet imzasını taşımasıdır. Aslında imza, Ata-
türk’ündür. Bu nedenle tarikat ve cemaatlerin dört
koldan Diyanet İşleri Başkanlığı’na karşı taarruza geç-
meleri ve Atlantik işbirlikçisi Sahte Cumhuriyetçilerin
de onlarla birlikte hareket etmeleri şaşırtıcı değil. 

Tencere yuvarlanıp yuvarlanıp kapağını bul-
maktadır.

Sahte Cumhuriyetçiler, her yuvarlanışlarında
emperyalist ve Ortaçağlı kapaklarına kavuşuyorlar.

Doğu 
PERİNÇEKR

ot
a

dogu.perincek@vatanpartisi.org.tr

Diyanet İşleri 
Başkanlığı’nın

önemi
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HABER MERKEZİ

BÖLGEDEKİ sondaj çalışmalarını
yerinde incelemek üzere Kuzey
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’ne

(KKTC) gelen Enerji ve Tabii Kaynaklar
Bakanı Fatih Dönmez, KKTC Başbakanı
Ersin Tatar ve KKTC Ekonomi ve Ener-
ji Bakanı Hasan Taçoy ile birlikte bir grup
gazeteciye açıklamalarda bulundu. Dön-
mez, Yavuz sondaj gemisinin filolarına en
son katılan gemilerden biri olduğunu ve Fa-
tih sondaj gemisinin de adanın batısında ça-
lışmalarını sürdürdüğünü söyledi.  Yavuz
sondaj gemisinin Karpaz-1 kuyusunda
sondaj çalışmalarına başladığını ifade eden
Dönmez, “Dün itibarıyla bin 710 metre ci-
varında bir sondaj derinliğine ulaşmış du-
rumdayız. Burada yaklaşık 2,5-3 aylık bir
program söz konusu olacak. Öyle ümit edi-
yoruz ki hedef noktaya ulaştığımızda in-
şallah burada doğalgaz varlığına da ulaş-
mış olacağız” diye konuştu. 

Dönmez şöyle devam etti: “İnşallah bu-
radan yakın bir süre içerisinde müjdeli ha-
berler veririz ama tabi bu arama işi riskli
bir iş, bilinmezleri çok. Bu bilinmezleri
azaltmak için teknolojinin son imkanları-
nı burada kullanıyoruz. Şu anda güverte-
sinde bulunduğumuz bu sondaj gemisi
dünya çapında 15-16 gemiden biri. Bu ope-

rasyonları yapabilen 5-6 ülkeden biri du-
rumundayız. Türkiye Petrolleri bu son-
dajlarla önemli bir tecrübe ve birikim de ka-
zanmış oluyor. Ağırlıkla Türk personelle bu
işlemleri yerine getiriyoruz ve inşallah en
kısa süre içerisinde burada gördüğünüz per-
sonelin tamamı belki Türk vatandaşların-
dan oluşacak hale gelmiş olacak.”

‘BU ÇALIŞMALAR KOLAY DEĞİL’

KKTC Başbakanı Ersin Tatar da Tür-
kiye’nin kararlı duruşunun Doğu Akde-
niz’de hak ve çıkarların korunması açı-
sından çok önemli olduğunu belirtti. Ge-
mideki mürettebatı ve mühendisleri, hid-
rokarbon bulma çalışmaları kapsamında
yaptıkları önemli çalışmalardan dolayı teb-
rik ettiğini ifade eden Tatar, “Türk hü-
kümetine bir kez daha teşekkürlerimizi
ifade etmek istiyoruz çünkü Doğu Ak-
deniz’de hak ve çıkarlarımızın korunma-
sı bakımından, bu zenginliklerde Kıbrıs
Türklerinin de haklarını savunabilmek ve
başarılı çalışmalar içerisinde bulunmak
için oldukça yüksek maliyetli çalışmala-
rın sürdürülmesi kolay bir olay değildir”
dedi. Tatar, bölgede önemli bir zenginli-
ğin olduğunun tahmin edildiğini ve bu
zenginliklerden hem Türkiye hem de
KKTC’nin paylarını alması gerektiğini
kaydetti.

UZUNLUĞU 230 metre ve genişliği 36 metre olan altıncı nesil ultra derin deniz son-
daj gemisi Yavuz’da, yaklaşık 130 metrelik çift sondaj kulesi bulunuyor. Gemi, 12 bin 200
metre derinliğe kadar çok yüksek basınç altında ve yüksekliği 6 metreye kadar olan dal-
galarda dahi sondaj yapabiliyor. Çalışmalarını çevreye zarar vermeden gerçekleştiren Ya-
vuz, aktif konumlandırma sitemine sahip. Bin 710 metre sondaj derinliğinde sürdürü-
len çalışmalarda, 3 bin metrenin üzerinde sondaj derinliğine ulaşılması hedefleniyor.

Yavuz’a bölgede yürüttüğü sondaj faaliyetlerinde TCG Gemlik Fırkateyni ve TCG İm-
bat Hücumbotu eşlik ediyor. Toplam 140 personelin görev yaptığı gemide oyun alanı, si-
nema ve spor salonu gibi sosyal alanlar ile bir doktor ve bir hemşirenin hizmet verdiği
tam donanımlı revir bulunuyor.

Hedef 3 bin 
metre derinlik

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakan� Fatih Dönmez (sa�da), KKTC Ba�bakan� Ersin Tatar
(ortada) ve KKTC Ekonomi ve Enerji Bakan� Hasan Taçoy (solda) ile birlikte Yavuz
sondaj gemisine gelerek incelemelerde bulundu.

Türk boğazlarının değerini bilmek
HASAN TERZİ

H
EPİMİZ biliriz; değerini bilmek eli-
mizdeyken ona sımsıkı sarılmaktır,
ilgilenmektir. Yeri geldiğinde koruyup

kollamaktır. Onunla ilgili gelişmeleri yakından
takip etmektir; sorun varsa müdahale etmektir,
çözmektir. İş işten geçtikten sonra “keşke” de-
mek değildir. Bu kapsamda, Türk boğazları-
nın değerini biliyor muyuz acaba?

Türk boğazlarının önemini anlatmayla baş-
lasam sayfalara sığdıramayacağımı fark ettim.
Fakat Emekli Tümamiral Cem Gürdeniz, iki
satıra sayfaları sığdırmış. O sebeple kendisinden
yapacağım alıntı yeterli olacaktır diye düşü-
nüyorum. “2023’e doğru jeopolitik ön-
celikler mavi vatan, Türk boğazları ve
Kıbrıs’tır. Hele hele Türk boğazları Türk
jeopolitiğinin kalbidir, en önemli un-
surudur.”

TÜRK JEOPOLİTİĞİNİN KALBİ

Türk boğazları ana yurdumuzu ve mavi va-
tanımızı birleştirip bütünleştiren can damarı-
mızdır; Türk jeopolitiğinin kalbidir. Bu yazı-
da böylesi hayati fonksiyonları olan Türk bo-
ğazlarıyla ilgili “ne kadar bilgili olduğumuz, onu
nasıl yönetiyor olduğumuz, ona değer verip
vermediğimiz” konularını sorgulamak isti-
yorum. Bu sorgulamayı yaparken Türk
boğazlarıyla ilgili çözüm bekleyen pek
çok sorunumuz olduğu gerçeğini de or-
taya çıkarabilmeyi amaçlıyorum.

“Türk boğazları” denildiğinde hemen
herkesin aklına “Montrö Sözleşmesi” gelir. Bu
iki kavramın bir arada kullanıldığı yerlerde vur-
gulanan konular ise genellikle askeri gemi geç-
işleri ve emniyeti tehdit eden kazalar olur.  Peki
herkes tarafından kullanılan bu kavramların
anlamları ve içerikleri tam olarak bilinir mi?
Bunu anlayabilmek için aşağıdaki sorulara bir-
likte cevap arayalım.

� Genel kabul görmüş ve herkes tarafın-
dan bilinen “Türk boğazları” tanımı var
mıdır?Ulusal mevzuatta bu kavram net ola-
rak tanımlanmış mıdır? Tanımlı ise Türk Bo-
ğazlarıyla ilgili savunduğumuz devlet politikasıyla
uyumlu mudur? 

� Montrö Sözleşmesi Türk boğazlarında
emniyet tedbirleri geliştirmekte elimizi kolu-
muzu bağlamakta mıdır? Sözleşmenin 2’nci
maddesini okuyan herkes bunun öyle oldu-
ğunu sanmakta ve o yönde söylemde bu-
lunmaktadır. Peki madde 2 elimizi kolu-
muzu bağlamaz aksine güçlendirir de-
sem buna kaç kişi katılır? Katılmayanlar Mon-

trö müzakere tutanaklarını incelemiş midir?
� Türk Boğazları demek sadece Montrö

mü demektir? Montrö bir sürecin başlangıcı
mıdır, yoksa bitişi midir? Neyin başlangıcı ne-
yin bitişidir?

� Kaç kişi “uğraklı geçiş”, “uğraksız ge-
çiş”, “transit geçiş” kavramlarından haber-
dardır? Haberdar olanlar “Transit Geçiş”
kavramının Türk boğazlarından geçiş
rejimi açısından son derece tehlikeli bir
terim olduğunu bilir mi? Bilindiğini farz
edelim, bunu hassasiyetle uygular mı? 

� Birbirinden tamamen farklı anlamlara
ve uygulama alanlarına sahip emniyet (safety)
ve güvenlik (security) kavramları, Türk bo-
ğazlarıyla ilgili konularda, net olarak birbirinden
ayrılmış mıdır? Bu iki kavramla ilgili düzen-
lemeler net sınırlarla belirlenmiş midir? Mev-
zuata bunlar aynı netlikte işlenmiş midir?

� 1998 yılında revize ettiğimiz 1994 ta-
rihli Türk Boğazları Deniz Trafik Düzeni Tü-
züğü adeta Montrö’nün uygulama talimatı-
dır. Bu sebepledir ki Tüzük gerekçe gösteri-
lerek Birleşmiş Milletler bünyesinde (BM
IMO) 94-99 yılları arasında beş yıl süren ve
Türkiye’yi siyasi açıdan son derece zor du-
rumlara düşüren tartışmalar yaşanmıştır. Bu
tartışmalar  sırasında Sevr ile ortaya atılan “Bo-
ğazlar Komisyonunun” yeniden hortlatıldığını
kaç kişi bilir? 1998 yılından beri politikamız
yeni bir uluslararası siyasi tartışmaya Türki-
ye’yi sürüklememek için Tüzüğe dokunma-
mak yönündedir. Peki bu politika eskidi mi?
Yerine daha güçlü, daha etkin yeni bir poli-
tika mı belirledik? Cevap evetse detaylarını kim-
ler biliyor, hayır ise 2016 yılında Tüzük-
te neden ulusal menfaatlerimizin geri-
lemesine neden olan değişiklik yaptık?
Bugün Tüzük değişikliği neden yeniden gün-
demde? (Boğazlarda seyir emniyetini ar-
tırmaya yönelik hazırladığımız 94 Tüzüğü,
tamamen teknik bir konu olmasına karşın
siyasi malzeme yapılarak, Birleşmiş Milletler
nezdinde tartışmaya açılmıştır. Bu tartış-
malarda savunulan tez “Boğazlarla ilgili ya-
pılacak olan düzenlemelere Türkiye’nin tek
başına karar veremeyeceği, bu tür düzen-
lemelerin Karadeniz ve Akdeniz ülkeleriyle
Boğazlardan faydalanan diğer ülkeler-
den oluşan bir komisyon tarafından ya-
pılabileceği” teziydi. Türkiye her ne kadar
bu duruma itiraz edip toplantı masasını terk
etse de Tüzükle yaptığımız düzenlemele-
ri değerlendirmek üzere, adına “Çalışma
Gurubu” denilen bir komisyon oluşturul-
du. Hatta başlangıçtaki talep, bu komis-

yonun, çalışmalarını bizzat Boğazlarda yap-
ması yönündeydi. Yıllar süren zorlu dip-
lomatik ve teknik girişimlerle Türkiye bu
tehlikeyi de başarıyla atlattı.)

� *Türk boğazlarında ticari menfa-
atlerini ulusal menfaatlerimizin ve em-
niyetin önünde tutan birileri var mıdır?
Varsa, bu gurupların ticari menfaatlerini
elde etmelerine yönelik düzenlemeler yapıl-
makta mıdır? Yapılıyorsa bunları kimler han-
gi amaçla yapmaktadır?

*Genel ifadeyle “Boğazlar Meselesi” ola-
rak bilinen meselenin binlerce yıllık geçmişi
vardır. Türk boğazlarıyla ilgili binlerce yıldır sür-
mekte olan çıkar mücadeleleri vardır. Bu sü-
reçte atılan her adım, yapılan her uygulama
adeta satranç hamlesi gibidir. Olumlu ya da
olumsuz sonucunu hemen göremeyebilirsi-
niz. Asıl sonuç üç beş hamle sonra ortaya çı-
kar. Peki Türk boğazlarıyla ilgili karar verici-
ler bu gerçeği biliyor mu? Biliyorsa buna ye-
terince özen gösteriyor, titizlikle uyguluyor mu? 

� Türk boğazlarıyla ilgili belirlenmiş istik-
rarlı devlet politikalarımız var mıdır? Varsa bun-
lar halen uygulanmakta mıdır? Ya da içinde
bulunduğumuz dönemde Türk boğazları
“değişken bürokrat politikaları” ile
mi yönetilmektedir?

� Basın kuruluşları Türk boğazları ve
Montrö ile ilgili kavramlara ne kadar hakim-
dir? Yapılan haberlerde kullanılan ifadelerin
kamuoyu algısında kısa, orta ve uzun vade-
de yapacağı etkiler ve bunun sonuçları bilin-
mekte midir?

� Gerek ticari sektörde gerekse ka-
muda, Türk boğazlarıyla ilgili konularda
karar verici düzeydeki yöneticiler yu-
karıda sıraladığımız detaylara tamamen
hakim midir? Aldıkları kararlarda ve
Türk Boğazlarını yönetirken, tüm bu de-
tayları göz önünde bulunduruyorlar mı?

Hayatımın son 15 yılını hem sahada hem
de masa başında sadece Türk boğazlarıyla il-

gili konular üzerinde çalışarak geçirdim.
Edindiğim tecrübelerimle yukarıdaki sorula-
rın neredeyse tamamına vereceğim cevap
maalesef “olumsuzdur”. 

Amacım ortaya felaket senaryosu gibi bir
tablo koymak değil. Çünkü henüz uçuruma
yuvarlanmış değiliz. Fakat uçurumun ucun-
dayız. Türk halkı olarak hızlı bir biçimde bi-
linçlenip devlet politikaları üzerindeki denet-
leme ve hataları yetkililere bildirme görevimizi
yerine getirmeye başlarsak; ilgili bürokratlar,
siyasetçiler bu sorunlara layıkıyla el atarsa, uçu-
rumdan kolaylıkla uzaklaşırız. Şunu vurgula-
mam gerekir ki sonradan “keşke” de-
memek için buna hemen başlamalı ve
bir an önce sonuçlandırmalıyız.

TÜRKİYE’NİN CAN DAMARI

Büyük İskender’e atfedilen bir hikaye
vardır. Bir gün danışmanlarından birini çağı-
rır ve seni azlediyorum, der. Danışmanı
“Ama efendim bunca büyük başarı kazandık
suçum ne?” diye sorar. İskender “Bugüne ka-
dar bir kez olsun bana yanlış yaptığımı söy-
lemedin. Bu durum ya senin cahilliğinden ya
da hatalarımı örtbas etmek istemenden kay-
naklanır. Her iki durumda da benim için teh-
likesin. Cahilsen yetersizsin, örtbas ettiysen
hainsin.” 

Türk boğazlarıyla ilgili konularda cahilliğe
de örtbas etmeye de asla tahammülümüz ola-
maz. Ben yaşanmakta olan hatalı uygula-
maların bilgisizlikten kaynaklandığını düşün-
mek istiyorum. Bu sorunu çözmede katkısı
olması için bundan sonraki yazılarımda bil-
gilendirme görevimi yerine getireceğim. Fa-
kat bu tür hatalı uygulamaların bilin-
çli ve organize biçimde yapılıyor olması
ihtimalinin de soruşturulmasının şart ol-
duğunu düşünüyorum. Unutulmasın
Türk boğazları, Türkiye’nin hem can da-
marıdır hem de kalbi. İhmal edilmeye
gelmez. 

‘Gayri resmi görüşme’ uyarısı
KUZEYKıbrıs Türk Cumhuriyeti (KKTC) Başbakan

Yardımcısı ve Dışişleri Bakanı Kudret Özersay, KKTC
Cumhurbaşkanı Mustafa Akıncı ile Güney Kıbrıs Rum
Yönetimi (GKRY) Lideri Nikos Anastasiadis’in yarın ya-
pacağı görüşmeyi değerlendirdi. 

Özersay, Kıbrıs Rum tarafının görüşmede çok büyük
ihtimalle Kapalı Maraş ile ilgili süreçte yer almalarını sağ-
layacak bazı hamleler yapmaya çalışacağını söyledi:
“Kıbrıs Rum liderliğini bu işin içine dahil etmemek ge-
rekmektedir ama bu taleple geleceklerdir muhtemelen.
Dolayısıyla Cumhurbaşkanı’ndan beklentimiz buna izin
vermemesidir.”

“Kıbrıs Rum siyasi liderliği, doğalgaz konusunda sa-
hada yaptığımız faaliyetlerin yani bizim de kazı yapar nok-
taya gelmemizin önüne geçmek isteyecektir. Bunu dur-
durmak için bazı önerilerle gelecektir. Bazı hamleler yap-
maya çalışacaktır. Eğer bize ‘iki toplumlu bir komite ku-
ralım doğalgaz konusunda, bu konuları da kendi aramızda
konuşuruz’ gibi bir öneriyle gelirlerse buna sıcak yakla-
şılmaması gerekir çünkü bizim istediğimiz şey, iki taraf
arasında bu konuda sadece bir diyalog olması değil. Et-
kisiz, yetkisiz, bir rolü olmayan, göstermelik, ‘ağıza bir par-
mak bal çalma’ anlamına gelecek önerilere, doğalgaz ko-
nusunda sıcak bakılmaması gerektiği düşüncesindeyim
ve bu uyarıyı yapma ihtiyacı hissediyorum.” 

Enerji�Bakanı�Fatih�Dönmez,�Yavuz�sondaj�gemisinin
dün�itibarıyla�bin�710�metre�sondaj�derinliğine�
ulaştığını�belirterek,�‘Burada�yaklaşık�2,5-3�aylık�bir
program�söz�konusu�olacak.�Hedef�noktaya�
ulaştığımızda�inşallah�burada�doğalgaz�varlığına�da
ulaşmış�olacağız’�dedi
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AVUNMA Bakanı Hulusi Akar, ABD ile yü-
rütülen heyetler arası  ‘Fırat’ın Doğusunda Gü-
venli Bölge’ konulu görüşmelerinde, ABD ta-

rafının Erdoğan hükümetinin görüşlerine yaklaştığı-
nı memnuniyetle müşahede etmiş. Toplantıların çok
olumlu ve yapıcı geçtiğini müjdelemiş. S-400 ve F-35
krizinden sonra Hulusi Bey’in, ABD ile yeniden olum-
lu ve yapıcı dediği görüşmeleri Türk Milletine bir ba-
şarı olarak sunması trajikomiktir.  Bu koridora ‘Barış
Koridoru’ isminin verilmesi ayrı bir komedyadır. Or-
tada Erdoğan ve Trump hükümetleri için Win-Win yani
kazan-kazan durumu vardır. 

Bir oportünizm yani fırsatçılık hadisesi hasıl olmuştur.
Ve her iki taraf oportünistçe meseleyi ele almakta ve
çözmektedir. Bu zihniyet İslam ahlakı, evrensel hukuk
veya adalet duygusu ile uzlaşmayabilir. Ancak tekel-
ci kapitalizmin yani emperyalizmin liberal mantığının
tedavüle soktuğu, ‘devletlerin daimi dostu ve düşma-
nı yoktur daimi menfaatleri vardır’ zihniyetine uygundur.
Bu oportünist kavgada kaybeden taraf ise Suriye’dir.
Bu da şimdilik ne Erdoğan ne de Trump hükümeti-
nin çok da umurunda değildir.  

GÜVENLİ KORİDOR

ABD’nin tekelci hegemonyasını kaybetmeye baş-
ladığını ve baş aşağı düşüş yaşadığını yıllar önce tes-
pit ve ilan etmiştik.  Erdoğan hükümetinin bunu gör-
müş olması ve masada eli zayıflayan ABD’den taviz
ve imtiyaz koparması diplomatik başarı olarak ad-
dedilebilir. Uzun bir zamandır arzulanan Güvenli Ko-
ridor ile PKK/YPG ile arasına uzunca ve derince bir
hat inşa edecektir. Güvenliği ve istikrarı tehdit eden
bu yapıyı hudutlarından uzak tutacaktır. Herhangi bir
tehdit zuhur ettiğinde henüz kaynağındayken etkisiz
hale getirilecektir. 

Ülkede milyonlarca Suriyelilerden özellikle Bedevi
Sünni Arapların PKK\YPG’nin boşaltacağı bölgele-
re yerleştirilmesi mümkün olacaktır. Şam hükümeti-
nin yeniden bu bölgelere dönmesi engellenecektir. Bu
bölgeler Erdoğan hükümetinin desteklediği Müslüman
Kardeşler Örgütü (İhvan Hareketi) ideolojisi ile terbi-
ye edilmiş silahlı örgütlerce TSK ve Türk Emniyet-
Bürokrasi desteği ve kontrolünde idare edilecektir. So-
run yaşanmaz ve evdeki hesap çarşıya uyarsa, bu böl-
geler zaman içinde Türkiye’ye ilhak edilecektir. 

SURİYE DAHİL DEĞİL

Böylece birilerinin Turan, diğerlerinin Osmanlı sev-
dası bir parça hâsıl olacaktır. Anlattıklarımız bir hayal
ürünü değildir. Yetkililerin açıklamalarından, politika-
ların icraatından, ABD ile yürütülen pazarlıklardan, Su-
riye’nin süreçte dahli olmadan masada iki yabancı ülke
arasında pay edilmesinden bunları anlıyoruz. Bu for-
müller Türkiye’yi kısa vadede rahatlatabilir ancak so-
runu kökten çözmez. Hatta Suriye’ye pirince gider-
ken evdeki bulgurdan olma ihtimali de haylice mev-
cuttur. Ancak konuyu görüştüğümüz Türkiye dâhil fark-
lı ülkelerin siyasi kaynaklar, Türkiye’nin Fırat’ın Do-
ğusunda askeri bir harekât veya ABD ile yürüttüğü mü-
zakereler sonucunda güvenli bölge üzerinden sağla-
yacağı müdahale ile ABD ve kara gücü PKK\YPG’ye
güçlü bir darbe indireceğini iddia ediyorlar.  

Türkiye’nin müdahalesinin, İsrail ve ABD’nin
İkinci İsrail Koridoruna çomak sokacağı, tamiri zor bü-
yük bir gedik açacağı, Türkiye’nin ABD’nin taşeron
bölücü örgütlerini kıskaca alacağı, bir sonraki adım-
da dolaylı Rusya, dolaysız Irak, İran ve Şam hükümeti
ile birlikte bu örgütlere karşı operasyon yapılacağı ve
bölücü örgütlerin askeri ve siyaseten etkisiz hale ge-
tirileceği görüşleri de hakim.  Bu görüşün bir temeli-
nin olması için Türkiye’nin önümüzdeki süreçte İdlib’te
daha etkin bir işbirliği göstermesi gerekiyor. Bu olur-
sa bu iddianın olabilirliğine olan kanaatim güçlenir. Aksi

takdirde daha önce söylediklerimizin hasıl olacağı kuv-
vetli bir ihtimal olarak önümüzde duracaktır.

Öbür tarafta, geleneksel ağırlığını kaybettiğini id-
rak eden ABD tarafının,  Erdoğan hükümetine ‘Şart-
lı Güvenli Bölge’ konusunu kabul ettirmesi, onun za-
viyesinden bakıldığında,  mevcut koşullar içinde en doğ-
ru ve en kazançlı hamle olarak değerlendirilmelidir. ABD
bu hamle ile; Türkiye ile derinleşen krizi frenlemeyi,
PKK\YPG’nin ‘Barış Koridorunun’  diğer tarafında
toparlanmasını, güçlenmesini sağlamayı, özerk bir yö-
netime sahip olmasını ve hukuki tanıma sürecinin önü-
nü açmayı arzulamaktadır. 

ABD YERİNE SURİYE - RUSYA

Bölücü örgüt açısından bu süreç ABD baskısı, özen-
dirmesi, vaatleri, tehdidi ve telkinleriyle şimdilik
PKK\YPG tarafından yutulabilir. Ancak PKK\YPG’nin
ABD’nin taşeronu olması kayıtsız şartsız onun emir-
lerine itaat etmesi manasına gelmez. Zira bu örneği
ABD birçok müttefiki, işbirliği yaptığı kesimlerle ya-
şadığı ilişkilerinde yaşadık ve kopmanın mümkün ola-
bileceğini gördük. Aynı şey PKK\YPG ile ABD ara-
sında yaşanabilir. Bu haliyle ABD yerine devreye Su-
riye, İran ve Rusya girecektir. Suriye’nin kendi zavi-
yesinden ülkesini ABD ile tanzim eden, ÖSO ve ben-
zeri İhvan örgütlerini bünyesine alan Türkiye’ye kar-
şı PKK\YPG ile birlikte hareket etmesi mümkün ola-
caktır. 

Bu durum bizi 80’li yıllara götürecektir. Türkiye İh-
van örgütünü Suriye’ye karşı, Suriye de Türkiye’ye kar-
şı PKK\YPG’yi tekrar kullanma dönemini getirecektir.
Bu hasıl olursa ruhuna yeniden atıfta bulunulan 1998
Adana Güvenlik Mutabakatı ve revize edilip TBMM
tarafından kabul edilen Türkiye ve Suriye arasında her
iki ülkenin egemenliğini ve güvenliğini tehdit eden  te-
rör örgütlerine ve destekçilerine karşı en etkin işbir-
liği ve güç birliği umudunu rafa kaldıracaktır.   

Bazı kesimler Türkiye’nin Rusya ve İran ile ben-
zer görüşmeler yaptığını söyleyebilir. Rusya ve İran ile
yapılan görüşmeler ABD ile yapılan Suriye’yi ilgilen-
diren müzakereler ile farklıdır. Zira BM ve Uluslararası
Hukuka istinaden Rusya ve İran meşru Şam hükümeti
tarafından davet edilmiş ve onun izniyle ülkede bu-
lunmaktadır. Bu durum ABD için geçerli değildir. 

ŞAM ABD’NİN 
ÇEKİLMESİNİ İSTİYOR

Bu sebeple Şam hükümeti ABD’yi BM’ye şikayet
etmekte ve işgalini sonlandırması, DAEŞ ile mücadele
bahanesiyle sivilleri katletmesi, altyapıyı yok etmesi,
petrolü talan etmesi, Suriye Demokratik Gücü (SDG)
flaması altında PKK\YPG ile bölücü amaçlar hedef-
lemesi, DAEŞ unsurlarını el altından desteklemesi, si-
lahlandırması, bir tehdit unsuru olarak aleme karşı is-
tihdam etmesi, Suriye savaşı boyunca terör örgütle-
rine, lojistik destek, para yardımı ve her türlü silah ve
daha nice suçlama ile ABD’nin Suriye topraklarından
çekilmesini talep etmektedir.  

Hulusi Akar ABD ile olumlu ve yapıcı toplantılar
yaparken,  Pentagon Kongreye yeni raporunu sun-
muş. Bu raporda PKK\YPG’nin büyütülmesi ve sa-
yının 110 bine yükseltilmesi talep edilmiş. Rapora göre,
110 bin kişiye çıkarılması hedeflenen unsurların 30
bininin çok büyük bölümünü “SDG” ismini kullanan
terör örgütü YPG/PKK’dan, 45 bini “Yerel İç Güvenlik
Güçleri” (PRIFS) olarak tanımlanan unsurlardan, 35
bini de (Rakka, Münbiç ve Deyrizor’daki) “İç Güven-
lik Güçleri” (INSF) adı verilen bileşenlerden meyda-
na gelecekmiş. 

Hulusi Akar heyetinin, meşru ev sahibi Şam hü-
kümeti heyeti yerine o evi işgal eden harami ve bö-
lücülerin efendileriyle müzakere etmesi diplomasi ta-
rihinde büyük bir trajedi olarak hatırlanacaktır.

Mehmet 
YUVA

yuvacenudi@gmail.com

ABD–Hulusi Akar
görüşmeleri 
oportünizmi 

TESUD Milli Savunma Bakanı’nı ziyaret etti

‘Akar askeri liselerdeki 
duyarlılığın farkında’

AYDINLIK / ANKARA

TÜRKİYE Emekli Subaylar Derneği
(TESUD) Başkanı Emekli Tuğgeneral
Namık Kemal Çalışkan ve Yönetim Ku-
rulu Üyeleri, Milli Savunma Bakanı Hu-
lusi Akar’ı ziyaret etti. Çalışkan ziyaretin
ardından Aydınlık’a yaptığı açıklamada,
Bakan Akar’ın, askeri liselerle ilgili top-
lumda var olan duyarlılığın farkında ol-
duğunu ve bu konudaki çalışmaların sür-

dürüldüğünü söylediğini aktardı.
Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar

önceki gün TESUD Başkanı Emekli
Tuğgeneral Namık Kemal Çalışkan ve
Yönetim Kurulu Üyelerini kabul etti. Zi-
yaretin ardından Aydınlık’a açıklama-
larda bulunan TESUD Başkanı Emek-
li Tuğgeneral Namık Kemal Çalışkan,
“Ziyarette meslektaşlarımız ve özlük
haklarıyla ilgili değerlendirmelerde bu-
lunduk. Emekli binbaşılarla ilgili özlük

hakları konusundaki çalışmaların devam
ettiğini öğrendik. Ülkemizdeki genel
konular, Fırat’ın doğusu, Doğu Akdeniz
gibi konularda birinci ağızdan bilgi aldık.
Yine askeri liseler, askeri hastaneler ve
askeri fabrikalarla ilgili de konuştuk. Sa-
yın bakanımız, askeri liselerle ilgili top-
lumda var olan duyarlılığın farkında ol-
duğunu ve bu konudaki çalışmaların sür-
dürüldüğünü aktardı” ifadelerini kul-
landı. 

AYDINLIK/ANKARA 

SURİYE’nin kuzeyine kurulması
planlanan güvenli bölgeye ilişkin
ABD’li heyetle yapılan görüşmeler

tamamlandı. Üç gün süren görüşmenin ar-
dından Milli Savunma Bakanlığı’ndan ya-
pılan açıklamada, “Görüşmelerde, Tür-
kiye’nin güvenlik endişelerini giderecek ilk
aşamada alınacak tedbirlerin bir an önce
uygulanması, bu çerçevede güvenli bölge
tesisinin ABD ile koordine ve yönetimi
için Türkiye’de Müşterek Harekat Mer-
kezi’nin en kısa zamanda kurulması ko-
nusunda mutabakat sağlandı” denildi.
Açıklamada Türk ve ABD askeri yetkili-
lerince güvenli bölgenin bir barış koridoru
olması ve yerinden edilmiş Suriyelilerin ül-
kelerine dönmeleri için her türlü ilave ted-

birin alınması konusunda da anlaşmaya
varıldığı kaydedildi.

DERİNLİK KONUSUNDA 
BİLGİ VERİLMEDİ

Açıklamada, Türkiye ile ABD arasın-
da anlaşmazlık konusu olan güvenliği böl-
genin derinliği, PKK/YPG’li teröristlerin
ellerindeki ağır silahların toplanıp top-
lanmayacağı ve güvenliğin hangi güçlerce
sağlanacağına ilişkin bilgi verilmedi.

Bakanlığın açıklamasından önce Mil-
li Savunma Bakanı Hulisi Akar, Büyük-
elçiler Konferansı’na gelişinde gazeteci-
lerin konuyla ilgili sorularını yanıtladı.
Akar, “Terör örgütleri DEAŞ ile YPG ile
mücadele ettiğimizi ve bu mücadelenin
sürmekte olduğunu, ayrıca ABD ile bir-
likte güvenli bölgeyi tesis etmeyi arzu et-

tiğimizi, bu manada taleplerimizi sırala-
dığımızda, 30-40 kilometrelik derinlik
olması gerektiği, bu bölge içindeki YPG’li-
lerin tamamen buradan çıkarılması ge-
rektiği, ayrıca YPG’nin elindeki ağır si-
lahların toplanması ve bölge dışına çıka-
rılması, bunun dışında teröristler tara-
fından yapılmakta olan birçok tünel, tah-
kimat ve mevzilerin tahrip edilmesi ve
bunları da Türk ve ABD askerlerinin bir-
likte yapması konusundaki taleplerimizi,
isteklerimizi açık ve net bir şekilde masaya
koyduk” dedi.

ABD İLE OLMAZSA 
KENDİ BAŞIMIZA...

Akar, daha sonra da “ABD’li dostla-
rımızdan müttefiklik ruhuna, stratejik
ortaklık ruhuna uygun bir şekilde dav-
ranmalarını bekliyoruz. Başta silah, mü-
himmat olmak üzere YPG’lilere verdik-
leri destekleri sonlandırmalarını bekli-
yoruz” ifadelerini kullandı. Türkiye’nin gü-
neyinde bir terör koridoruna asla izin ver-
meyeceklerini kaydeden Akar şunları
söyledi: “Bu konuda yapılması gereken
neyse bunu mümkünse ABD ile birlikte,
değilse kendi başımıza yapmaya kararlı ol-
duğumuzu yine ifade ettik. Toplantılarda
bütün güvenlik endişelerimizi dile getir-
dik. Bu dile getirdiğimiz endişeler konu-
sunda karşılıklı görüş alışverişinde bu-
lunduk. Toplantıda muhataplarımızın
görüşlerimize yaklaştıklarını memnuni-
yetle müşahade ettik. Toplantıların de-
ğerlendirmesini yaptığımızda, olumlu
geçtiğini, oldukça yapıcı yaklaşım içinde
olunduğunu söylememiz yanlış olmaya-
caktır.”

Sınırdaki il ve ilçelere 
‘seferberlik emri’
Sınırdaki il ve ilçelere 
‘seferberlik emri’
Sınırdaki il ve ilçelere 
‘seferberlik emri’
Sınırdaki il ve ilçelere 
‘seferberlik emri’
Sınırdaki il ve ilçelere 
‘seferberlik emri’
Sınırdaki il ve ilçelere 
‘seferberlik emri’
Sınırdaki il ve ilçelere 
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FIRAT’ın doğusuna yönelik harekat

için son hazırlıklar tamamlanıyor. Türk
Silahlı Kuvvetleri (TSK) tarafından Su-
riye sınırındaki askeri birliklere zırhlı araç
ve komando takviyesi yapıldı. Sınır il ve
ilçelerine seferberlik emri gönderildi. 

Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan’ın,
“Afrin’e, Cerablus’a, El Bab’a girdik.
Şimdi de Fırat’ın doğusuna gireceğiz”  di-
yerek operasyon sinyali vermesinin ar-
dından İçişleri Bakanlığı’nın 2018’de
aldığı ‘Sınır Ötesi Harekat Kapsamında
Alınacak Tedbirler’ başlıklı seferberlik ta-
limatı sınır hattında bulunan il ve ilçelere
gönderildi.

PKK’nın Mezopotamya Ajansı’nın
haberine göre Mardin ve Şanlıurfa’da il
ve ilçe jandarma komutanlıkları, emni-
yet müdürlükleri, AFAD müdürlükleri,
il göç idareleri, karayolları, Türk Kızılay
şubeleri, belediye ve kaymakamlıklara
gönderilen seferberlik emir yazısında, Su-
riye’nin kuzeyine müdahale edileceği be-
lirtildi. Yazıda, şu satırlara yer verildi: “Su-
riye’nin kuzeyinde bulunan ve ülkemizin
‘Milli Güvenliğine’ tehdit oluşturan baş-
ta PKK/ KCK -PYD/YPG ve IŞİD ol-
mak üzere terör örgütlerini ve terörist-
leri etkisiz hale getirmek, bölgede gü-

venlik ve istikrarı sağlamak ve sivilleri ko-
rumak maksadıyla olası  operasyon ha-
zırlıkları kapsamında; ‘Sınır hareketlili-
ği kapsamında; İl Göç İdaresi, 70. Me-
kanize Piyade Tugay Komutanlığı, İl Jan-
darma Komutanlığı, İl Emniyet Mü-
dürlüğü, AFAD İl Müdürlüğü, Kara-
yolları 93. Şube Şefliği, DSİ 102. Şube
Müdürlüğü, Belediye Başkanlıkları, İlçe
Kaymakamlıkları, Türk Kızılayı, Mardin
Şubesi teyakkuzda bulunarak, ihtiyaç ve
taleplerini gözden geçireceklerdir’ kararı
alınmıştır. İlimiz dahilinde olası her-
hangi bir operasyon veya herhangi bir sı-
nır hareketliliği yaşanmamasına karşı mü-
teyakkız olunarak kurumumuzun ihtiyaç
ve taleplerinin gözden geçirilmesini, ek-
sikliklerinizin tamamlanarak herhangi bir
olumsuzluğa mahal verilmemesini, rica
ederim.” 

Mardin ili Kızıltepe Kaymakamlığı ise
22 Nisan 2019 tarihinde aldığı, “Topye-
kün savunma seferberlik ve savaş hali ha-
zırlıkları toplantı kararını” önceki gün ,
ilçedeki tüm resmi kurumlara göndere-
rek, “Kamu kurumu ve kuruluşlarının el-
lerinde bulunan kaynakların Kayma-
kamlık Yazı İşleri Müdürlüğüne gön-
derilmesini” istedi.

�anl�urfa’daki 20. Z�rhl� Tugay Komutanl���ndan ç�k�� yapan koman-
dolar� ta��yan z�rhl� personel ta��y�c� ve tanklardan olu�an 7 araçl�k
konvoy, önceki gece �anl�urfa-  Gaziantep  karayolundan Suruç ilçe-
sine do�ru hareket etti.

ABD, PKK/YPG ve diğer 
‘ortaklarını’ büyütüyor 

ABD Savunma Bakanlığının (Pentagon)
Başmüfettişliği’nce Kongre’ye sunulan rapo-
ra göre, ABD Suriye’de, PKK/YPG dahil iş-
birliği yaptığı “ortak güçlerin” sayısını 100 bin-
den 110 bine çıkarmayı hedefliyor.

Pentagon Başmüfettişliği, IŞİD Karşıtı
Koalisyon’un yürüttüğü Doğal Kararlılık Ope-
rasyonu 1 Nisan-30 Haziran dönem raporunu
Kongre’ye sundu. 116 sayfalık raporda ağırlıklı
olarak, IŞİD’in fiziksel olarak yenilmesinin ar-
dından özellikle Suriye’de isyancı güçler ola-
rak halen “tehdidini” sürdürdüğü savunuldu.
Bu kapsamda örgütle mücadele kadar IŞİD
sonrası döneme ilişkin hazırlıkların da hız kes-
meden devam etmesi gerektiği vurgulandı. Ra-
porun, “Suriye’deki  Ortak Güçlerin Kapasi-
te İnşası” başlıklı bölümünde, IŞİD sonrası dö-
nem için öngörülen faaliyetler arasında
“YPG/PKK’nın büyütülmesi” maddesine de
yer verildi.

110 BİNE YÜKSELTİLMESİ 
HEDEFLENİYOR

Raporda, “Suriye’deki ortak güçlerin kom-
pozisyonu, odak noktasının fiziksel olarak
IŞİD’in yenilmesi ve örgütün yeniden can-
lanmasının engellenmesine kaymasıyla deği-
şiyor. Birleşik Ortak Görev Gücü-Doğal Ka-
rarlılık Operasyonunun (CJTFOIR) planı,
(Suriye’deki) tüm ortak güçlerin yüzde 10 ar-
tırılmasına yardım etmek ve tüm bileşenler ara-
sında yeni güçler oluşturmaktır” ifadeleri  yer
aldı. Bir sonraki bölümde, halen 100 bin kişi

olduğu belirtilen toplam “ortak güçlerin” sa-
yısının 110 bine yükseltilmesi için çalışmaların
yapıldığı kaydedildi.

Rapora göre, söz konusu 110 bin kişiye çı-
karılması hedeflenen unsurların 30 binin çok
büyük bölümünü “SDG” ismini kullanan te-
rör örgütü PKK/YPG’den, 45 bini “Yerel İç
Güvenlik Güçleri” (PRIFS) olarak tanımlanan
unsurlardan, 35 bini de (Rakka, Münbiç ve
Deyrizor’daki) “İç Güvenlik Güçleri” (InSF)
adı verilen bileşenlerden meydana gelecek.

Raporda, “Yerel İç Güvenlik Güçleri” ve “İç
Güvenlik Güçleri” adı verilen  diğer iki unsu-
run, sahadaki  güçlerden oluştuğu  ve “SDG”
ismini kullanan terör örgütü PKK/YPG ile ko-
ordinasyon halinde çalıştıkları  kaydedildi
ancak aralarındaki bağ veya ilişkiye dair bir ta-
nımlama yapılmadı.

‘GERİ ÇEKİLME’ TALİMATI ETKİLEDİ

Raporda, ABD Başkanı Donald Trump’un,
Suriye’den çekilme talimatı vermesiyle ülkede-
ki Amerikan güçlerinin sayısının göreceli olarak
azaldığı ve bu durumun IŞİD’in yeniden can-
lanmasını engellemeye yönelik operasyonlara sek-
te vurduğu savunuldu.  Bu yaklaşım,  “ABD’nin
Suriye’den kısmi geri çekilmesi, IŞİD’in isyancı
hücrelerine karşı eğitim ve ekipmana ihtiyaç duy-
dukları bir dönemde ortak güçlere sunulan
desteğin azalmasına neden olmuştur” cümlesiyle
ifade edildi.

DEYREZOR’DA HALK RAHATSIZ

Öte yandan rapora yansıyan bir başka bö-
lümde, IŞİD’den temizlendikten sonra bazı böl-
gelerde PKK/YPG’nin elindeki yönetme yetki-
sinin halkta rahatsızlık yarattığı değerlendirme-
si yer aldı.

Örneğin, “SDG” ismini kullanan terör örgütü
PKK/YPG’nin Deyrizor’da kurduğu sözde  kon-
seyin, çoğunluğu Arap olan bölge halkında ra-
hatsızlık oluşturduğu, sokaklara dökülen in-
sanların protestolar düzenlediği kaydedildi. 

PKK İran’da saldırdı 
İRAN Devrim Muhafızları Ordusu

güçleri ile terör örgütü PKK’nın İran’da-
ki kolu PJAK arasında Batı Azerbaycan’a
bağlı Maku ilçesinde çatışma çıktı. İran’ın
yarı resmi haber ajansı Mehr’e konuşan
Maku Kaymakamı Hasan Abbasi, “Maku
sınır bölgesinde bölücü teröristlerle giri-
len çatışmada Devrim Muhafızları Or-
dusu’ndan iki asker şehit düştü, bir asker

yaralandı” dedi.  
İran’ın kuzeybatısındaki Batı Azer-

baycan eyaleti,  zaman zaman İran güçleri
ile terör örgütü PKK ve PJAK militanla-
rı arasındaki çatışmalara sahne oluyor.
Son aylarda bölgede çatışmalar arttı.
Son olarak Piranşehr ilçesinde  Devrim
Muhafızları Ordusu aracına yapılan silahlı
saldırıda üç asker hayatını kaybetmişti.
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Suriye’nin�kuzeyinde�ABD�ile�koordineli�bir�şekilde�tesis�

edilmesi�planlanan�‘güvenli�bölge’�görüşmeleri�tamamlandı.
Müşterek�Harekat�Merkezinin�kurulması�kararlaştırıldı
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Davutoğlu’nun
hayali!

İsmet 
ÖZÇELİK

E
SKİ Başbakan Ahmet Davutoğlu. 
Yeni parti için faaliyette.
Hemen kuracağı söyleniyordu.

Sanki biraz beklemeye girmiş gibi.
Parti kursa da Ak Parti ile bağı koparmaya ni-

yetli değil.

YENİ STRATEJİ

Son günlerde özel sohbetlerde söyledikleri il-
ginç.

Çevresinin anlattıkları da öyle. 
Yakınlarının değerlendirmeler özetle şöyle:
“Ak Parti’de sıkıntı var.
Partide çözülme başladı.
Erdoğan’a parti içinde destek azalıyor.
Veliahtı Damat güven vermiyor.
Partide itiraz çok.
Ak Parti’yi bir tek Davutoğlu toparlaya-

bilir.”

DAVUTOĞLU’NUN SESİ

Yakın çevresinin görüşleri için “Davutoğ-
lu’nun görüşleri” deniyor.

Duyduklarımı Davutoğlu döneminde de görev
yapmış üst düzey bir Ak Partiliye sordum. Önce
gülümsedi. Sonra da özetle şunları söyledi:

“Ak Parti’nin sıkıntı yaşadığı doğru.
Ama Davutoğlu’nun dediği kadar değil.
İstanbul seçiminin yenilenmesi tuzaktı.
Bu tuzağa düşüldü.
Seçim sonuçları da bazı kırılmalar ya-

rattı.
Zaten hesap da buydu.
Davutoğlu Ak Parti’nin kendine kalaca-

ğını düşünüyorsa yanılıyor.
Hem de fena halde yanılıyor.
Hayal görüyor.
Çölde susuz kalan kişinin gördüğü serap

gibi bir şey.
Beyefendinin megalomanisi yüksektir.
Belli ki son günlerde daha da yüksel-

miş.”

DAVUTOĞLU’NUN DERİNLİĞİ 

Davutoğlu’nun “stratejik derinliği” malum.
Suriye’de olaylar başladığında Şam’a bir ziyaret

yapmıştı.
O ziyaretin ayrıntılarını bizzat muhataplarından

dinledim.
Diplomatik valizlerle gönderilenleri de anlattı-

lar.
Sonra bölgenin ne hale geldiğini hep beraber

gördük.
Türkiye Davutoğlu’nun fantezilerinin bedelini

ağır ödedi.
Ödemeye de devam ediyor.
4-5 milyon sığınmacı.
Kan gölüne dönen bir Suriye.
Fırat’ın doğusuna ABD ve PKK/PYD’nin yer-

leşmesi...
Hangi birini sayalım.
Ak Partinin başına yeniden dönmesi(!)
Hayali bile ürkütücü..!
...

ERKEN SEÇİM

“Erken seçim” tartışması başladı.
Kılıçdaroğlu “Erken seçim istemeyeceğiz”

diyor.
Partinin kasasında para kalmadığı konuşuluyor.
Ama partide farklı sesler de var.
Erken seçim daha tartışılacak gibi.

AK PARTİ’DE TARTIŞMA

Muhalefet tamam, tartışma normal.
Ama Ak Parti’de de erken seçim sesleri duyu-

luyor.
Görüşleri özetle şöyle:
“Muhalefet erken seçim istemez.
Sıkıntımızın büyümesini bekler.
Bizim ise acil morale ihtiyacımız var.
Erken seçimi biz isteyelim.
Normal süreyi beklersek çok zorlanırız.
İşkenceye dönüşür.
Güven tazelenirse partiyi toparlarız.
Aksi halde ANAP gibi oluruz.”
Bu görüşü savunanların sayısı az.
Ama zaman ne gösterir bilinmez. 
Sorun “Reis’in görev süresi.”
Erken seçim olursa 3-4 yılın feda edilmesi söz-

konusu.

KURBAĞA HİKAYESİ

Partinin durumu, yeni partiler...
Artı ekonomik kriz...
Halktaki hoşnutsuzluk.
Ak Parti’de sıkıntı artıyor.
“Partide sorun yok” diyenlere de tepki var.
Kurbağa hikayesi anlatılıyor.
“Kazandaki su soğuk.
Ama altında harlı bir ateş var.
Kurbağa haşlanacak, hala anlamıyorlar”

deniyor.
Çıkış arayışları sürüyor.
Önümüzdeki günlerde yeni hamleler gelebilir.
Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu, “Yeniden Asya

Açılımı”nı ilan etti.
“Türkiye ittifakı” ile tamamlanırsa sonuç alı-

nır.
Vakit giderek daralıyor.
İzliyoruz..!

A
ra

lık Donald Trump çiftçileri
yatıştırmaya çalışıyor

DIŞ HABERLER SERVİSİ

ABD, kısa süre önce 300 milyar do-
larlık Çin menşeli ürüne yüzde 10
ek tarife uygulanacağını açıkladı. İki

ülke liderlerinin Osaka görüşmesindeki mu-
tabakata aykırı olan adıma, Çin’den etki-
li bir yanıt geldi. Çin ABD’den tarımsal
ürün almayı geçici olarak durdurdu.

Osaka görüşmesinden temmuz ayının
sonuna kadar, 2 milyon 270 bin ton soya
Çin’e gönderilmek üzere ABD’den yola
çıktı. Çin şirketleri 19 Temmuz itibarıyla,
ABD menşeli tarımsal ürünler hakkında fi-
yat almaya başladı. 2 Ağustos akşamına ka-
dar 130 bin ton soya, 120 bin ton darı, 75
bin ton saman, 60 bin ton buğday, 40 bin
ton domuz eti ve ilgili ürünler, 25 bin ton
pamuk, 5 bin 700 ton süt ürünü, 4 bin 500
ton işlenmiş meyve ve 400 ton taze meyve
alışverişi yapıldı. Tarımsal ürün ticareti, iki
tarafın da ortak çıkarlarına uygun. Ancak
ABD’nin sürekli tarife yoluyla baskı yap-
ması üzerine Çin, ülkenin hak ve çıkarla-
rını savunma amacıyla alımı durdurdu.

Tarım ürünlerinin alımının durmasının
etkileri ABD’de ağır olarak hissediliyor. En

büyük mağduriyeti ülkenin tarım sektörü
ve çiftçileri yaşayacak. Los Angeles Times
gazetesinde daha önce yer alan bir maka-
lede, ticaret savaşının ABD’nin tarım eko-
nomisini felakete sürüklediğine işaret edil-
mişti. Verilere göre, ABD’nin bu seneki ta-
rımsal gelirinin 69 milyar 400 milyon do-
ları bulması bekleniyor. Bu rakam 2013 yılı
ile kıyaslandığında yaklaşık yüzde 45’lik bir
düşüş yaşandığı görülüyor.

ÇİFTÇİLER İSYANDA

ABD’nin en büyük ve en etkili tarım
lobilerinden ABD Tarım Bürosu Fede-
rasyonu Başkanı Zippy Duvall, ABD-Çin
ticari sürtüşmesi nedeniyle zor durumda
bulunan Amerikalı çiftçilerin bir kez
daha büyük bir mağduriyet yaşadığını kay-
detti. ABD Tarım Bürosu Federasyo-
nu’nun açıklamasına göre, Amerikalı
çiftçiler geçen 18 ayda tarım ürünlerinde
fiyatların düşüşü, kötü hava koşulu ve yük-
sek gümrük vergisi gibi sorunlarla boğu-
şuyor. Çinli işletmelerin ABD’den tarım
ürünleri alımını geçici olarak durdurma-
sı, bu kesimin yaşadığı sıkıntıyı artırdı.

ABD Tarım Bürosu Federasyonu açık-

lamasında, ABD Tarım Bakanlığı’nın
çiftçilere sağladığı yardım projelerinin
uzun vadeli bir çözüm olmadığı, iki tara-
fın müzakere heyetlerinin bir an önce an-
laşmaya varıp tarım ürünleri ihracatını gü-
vence altına alması arzusunda olunduğu
kaydedildi.   Trump yönetimi geçtiğimiz
yıl ticaret sürtüşmesinden zarar gören çift-
çilere yardım amaçlı 12 milyar dolarlık pa-
ket açıkladı. Bunu bu yıl için 16 milyar do-
larlık ticari yardım takip etti. ABD tarım
endüstrisisi ise desteği yeterli görmüyor,
diğer ülkelerin Çin siparişlerini karşıla-
masıyla uzun vadeli bir pazar payı kaybı
yaşamaktan endişe ediyor.

Bloomberg’de yer alan habere göre, ül-
kenin ikinci en büyük tarım grubu olan
Ulusal Çiftçiler Birliği Başkanı Roger

Johnson, Trump’ın “sürekli kızıştırma ve
düşmanlık stratejisinin” işleri daha da kö-
tüleştirdiğini söyledi. Johnson, Amerikalı
çiftçilerin bu gidişata artık dayanamadı-
ğını da ekledi.

YATIRIMCILARI 
RAHATLATMA ÇABASI

Gelişmelerin ardından Çin’in para biri-
mi yuanda da son dönemin en büyük düşüşü
görüldü. Wall Street, Yuan’daki düşüşün ar-
dından 2019’un en kötü gününü yaşadı.
ABD borsasının önde gelen 3 endeksinde
kayıplar yaşandı. Trump, gelişmelerden
bir gün sonra piyasaları yatıştırmak için ha-
rekete geçti. Trump ABD ekonomisine ya-
tırım akışının devam ettiğini söyledi, Çin’in
yapacağı olası misillemeler karşısında
ABD’li çiftçilerin yanında duracağına iliş-
kin güvence verdi. Trump Twitter mesajında
“Çin’den ve dünyanın diğer yerlerinden
ABD’ye güvenlik, yatırım ve faiz oranları ne-
deniyle para akıyor” diyen Trump, “Çok
güçlü konumdayız” sözleriyle piyasalarda-
ki kaygıyı gidermeye çalıştı.

‘YENİDEN GÖRÜŞMEK 
İSTİYORUZ’

Beyaz Saray Ulusal Ekonomi Konse-
yi Başkanı Larry Kudlow CNBC’ye yap-
tığı açıklamada Trump yönetiminin Çin’le
ticaret görüşmelerine devam etmek iste-
diğini ve Eylül ayında Çinli delegasyonu
bir kez daha ağırlamaya hazırlandığını bil-
dirdi. Kudlow, ABD-Çin anlaşmazlığının
dünya genelinde üretim faaliyetlerini
olumsuz etkilediği yorumlarına rağmen
ABD ekonomisinin iyi durumda oldu-
ğunu ve küresel ekonomide de durgun-
luk işareti olmadığını iddia etti.

VENEZUELA Dışişleri Bakanı Jor-
ge Arreaza, ABD’nin ülkedeki Vene-
zuela’ya ait mal varlıklarını dondur-
masına ilişkin, “Nisan ayından beri Ve-
nezuela’ya karşı bir dizi yaptırım uy-
guluyorlar. Bu saldırılara karşı hazırız.
Kendi alternatif yollarımızı oluştur-
duk çünkü hiçbir şart altında boyun eğ-
meyeceğiz” dedi.

Arreaza, ABD yaptırımlarını kabul
eden muhalefet lideri Juan Guaido’yu
hedef alarak, “ABD’nin yaptırımlarını
kabul edenler ülkesinde darbe iste-
yenlerdir. Guaido da bu yaptırımları
onaylayan kuklalardan biridir. Vene-
zuela’yı bu saldırılar karşısında diren-
meye ve sert bir şekilde boyun eğdire-
meyeceklerini göstermeye çağırıyoruz”
şeklinde konuştu.

ABD’nin, Rusya ve Çin’e karşı gi-
riştiği savaşta Venezuela’yı kendi bölgesi
haline getirmek istediğinin altını çizen
Arreaza, “Hükümet ile muhalefet ara-
sındaki diyaloğa saygı duyma nezake-
tinde bulunun. Bu yapılanların Vene-
zuela petrolü ve zenginlikleri için ol-

duğunu biliyoruz. Sayın Trump, kendi
ülkenizin ve düzgün bir yönetim bek-
leyen yaklaşık 10 milyon fakir halkını-
zın meselelerine odaklanın” dedi.

İŞ YAPAN ŞİRKETLERE 
TEHDİT

Öte yandan Beyaz Saray Ulusal
Güvenlik Danışmanı John Bolton,
Venezuela’da Devlet Başkanı Nicolas
Maduro Hükümeti ile iş yapan şir-
ketlere, Washington yönetimi tara-
fından yaptırım uygulanacağı sinyali-
ni verdi.

Bolton, Peru’nun başkenti Lima’da
düzenlenen “Venezuela’da Demokra-
si” adlı konferansta konuştu.

John Bolton, Venezuela’nın ABD’de-
ki mal varlıklarının dondurulmasının ar-
dından, “Maduro Hükümeti ile iş yap-
mak isteyen üçüncü şahıslara bir uyarıda
bulunuyoruz; çok dikkatli ilerleyin.
Yozlaşmış ve tükenmekte olan bir re-
jimden faydalanmak için ABD ile olan
ekonomik çıkarları riske atmaya gerek
yok” ifadelerini kullandı.

‘Boyun eğmeyeceğiz’
Venezuela’da halk s�k s�k

Devlet Ba�kan� Nicolas
Maduro’ya destek için

ba�kent Caracas’ta gösteri
yürüyü�ü düzenliyor.

‘Ekonomik
terörizm’

RUSYA, Venezuela’nın ABD’deki
tüm varlıklarının dondurulmasını
“ekonomik terörizm” olarak nitelen-
dirdi. 

Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Mariya
Zaharova, Rusya Dışişleri Bakanlı-
ğı’nın internet sitesi üzerinden yaptığı
açıklamada, ABD’nin “acımasız yaptı-
rımları”ndan başta hasta ve yaşlılar
olmak üzere tüm  Venezuela halkının
etkilendiğine işaret etti: “Uzmanlara
göre ABD’nin yaptırımları nedeniyle
Venezuela’da 40 binden fazla kişi ha-
yatını kaybetti. Halkın tek suçu ise
Washington’un istemediği lideri des-
teklemeleri.”

Rusya’nın Venezuela’ya yönelik
yaptırımlarına karşı çıktığını vurgula-
yan Zaharova, “ABD, Venezuela’nın
meşru yönetimine yönelik ekonomik
terörizme devam ediyor. Venezuela
yönetimine yönelik yaptırım sarmalı
durdurulmalıdır” yorumunu yaptı.

İRAN Parlamentosu Başkanı Ali La-
ricani, ABD’nin İran’a karşı bölgede
planladığı tüm senaryolara karşı çözüm
bulmaları gerektiğini kaydederek,
ABD’nin askeri eylemde bulunması du-
rumunda İsrail’in de İran’a karşı harekete
geçme durumunun olduğunu belirtti.
ABD’nin İran’a saldırması durumunda,
İran’ın yanıtı olacağını belirten Laricani,
“İran’a saldırı planlayanlara karşı İran’ın
cevabı şudur: ABD’li askerlerin bulun-
duğu tüm askeri üsleri hedef alırız. Bu
onlar için çok büyük zarara neden ola-
cak. Düşmanlar böylesi akılsızca bir ha-
rekette bulunmayı tekrar düşünmeli”
dedi. ABD’nin İran’ın bazı bölgelerinde
güvenlik ortamını zedelemek isteyece-
ğini bildiren Laricani, ABD’nin İran ile sa-
vaşmaktan çekindiğini ifade etti.

ABD’NİN 11 ÜSSÜ 
GÖZLEMLENİYOR

Geçen günlerde İran lideri Ali Ha-
maney’in Yüksek Askeri Danışmanı
Yahya Rahim Safevi ve İran Ulusal Gü-
venlik Meclisi Üyesi Said Celili ile görü-
şen Nuceba Hareketi Sözcüsü Nesir
Şemeri, ABD’nin Irak’taki 11 askeri üs-
sünü gözlemlediklerini söylemişti. Şemeri,
“İran savunma konusunda bizim için
öncü bir örnektir çünkü İran İslam
Cumhuriyeti kurucusu Ayetullah Hu-
meyni’nin prensiplerine göre biçimlen-
miştir. Diğer bütün Müslümanlar olarak
İran’ın başarılarıyla övünüyoruz. Iraklılar
da İmam Humeyni’nin öğretilerine göre
Amerika’yı büyük şeytan olarak görüyor”
ifadelerini kullandı.

İran’dan ABD’ye:
Üslerini vururuz

Donald�Trump,�Çin’e�açtığı�ticaret�savaşından�olumsuz
etkilenen�ABD�piyasalarını�yatıştırmaya�çalışıyor.�ABD

Başkanı,�Çin’in�tarım�ürünlerini�almayı�kesmesi
nedeniyle�en�çok�etkilenen�kesim�olan�çiftçilere�güvence

verdi.�Beyaz�Saray�Ulusal�Ekonomi�Konseyi�Başkanı
Larry�Kudlow�da�Trump�yönetiminin�Çin’le�ticaret

görüşmelerine�devam�etmek�istediğini�söyledi



A
TATÜRK Havalimanından Sirkeci isti-
kametine giderken, Ataköy’e yaklaşınca
sağınızda denizi görürdünüz. Uzunca bir

süredir, denizi görmek için Bakırköy’e kadar bek-
lemeniz gerekiyor. Çünkü tüm Ataköy sahili be-
tondan bir barikatla kapanmış durumda. 

Denizi zengin Araplara mahsus bir “ayrıcalık”
haline getiren bu beton yığınlarının öyküsü, ta
1989 senesinde ANAP hükümetinin bölgeyi tu-
rizm alanı ilan etmesi ile başlıyor. 1991 ve 1997’de
iki imar planı yapılmış. Aslında inşaatların başladığı
2013 yılına kadar her şey yasalara uygun, en azın-
dan “kılıfına uydurulmuş” görünüyor: Turizm böl-
gesinde turistik tesisler yapılacak. Ancak proje-
lerin reklamı yapılmaya başlanınca anlaşılıyor ki
yapılanlar turistik tesis değil lüks apartman.
“Arada ne fark var” demeyin, turizm imarı
olunca kapalı inşaat alanını iki katına çıkarıyor-
sunuz, böylelikle beton duvarlarınızın yüksekliği
de şimdiki gibi yetmiş metreye varıyor!

Vatandaşlar dava açıyor. Dava süreci devam
ederken CHP’li belediyenin bir durdurma ham-
lesi var ama başarılı olamamış. İnşaatlar tam gaz
devam etmiş. Bu esnada dava sonuçlanmış ve İs-
tanbul 5. İdare Mahkemesi, sadece imar kanu-
nunun değil, kıyı kanunu ve Anayasa’nın da ih-
lal edildiği kararına varmış. 

Ancak müteahhitlerin arkası ne kadar sağlamsa
artık, kimseler bu “kutsal betonun” kılına bile do-
kunamamış, hala da dokunamıyor. O “sağlam ar-
kanın” AKP olduğunu hepimiz biliyoruz. Vurgunun
boyutu milyar dolarlar ile ifade ediliyor ve vekil mi-
dir, bakan mıdır, daha etkili biri midir bilmiyoruz,
gizli bir el Ataköy’deki beton yığınlarını koruyor. 

EN UZUN BETON DUVAR

Şimdi, ilk bakışta bu kadar net göremediğimiz
bir başka beton duvardan söz edeceğim. Bu du-
var, Balıkesir’in Altınoluk beldesinden başlar ve
dünyanın en güzel denizlerinden biri olan Ege’nin
tüm doğu kıyısı boyunca, ta Marmaris’e kadar uza-
nır. 

İki bin kilometreden daha uzun olan bu kıyı şe-
ridi üzerinde yer alan kasaba irisi kentler, birbiri-
ne eklenmiş beton halkalar gibidir. Bir zamanlar,
çam ormanlarının zeytinliklerle buluşup denize ka-
vuştuğu bu coğrafya, şimdi birbirinden çirkin si-
telerin, otellerin, alışveriş alanlarının, lahmacun-
cuların işgali altındadır. Ağaçlı, dereli, kuşlu isim-
leri olan köylerde, şimdi ağacın da kuşun da de-
renin de esamesi okunmamaktadır.

Doğa açısından bakacak olursak, ülkesinde pa-
rasını koyacak yer bulamayınca, gelip Ataköy sa-
hiline çöken Arap ne ise, tıksırıncaya kadar para
kazandıktan sonra, “ah buralar yaşanmaz oldu”
sızlanmalarıyla Ege’ye huruç eden İstanbullu da
odur. Türkiye’nin en aktif yağmacı türlerinden biri
olan “kıyı müteahhitleri”, onlar için siteler, evler,
apartlar dikmiş, yollarını gözlemektedir. 

Evet, en az yirmi yıldır tamamı CHP yöneti-
minde olan bu yerler benzeri az görülür türde bir
yağmanın kurbanı olmuştur. Akçay, Didim, Ku-
şadası, Bodrum, Seferihisar gibi “gözde” yerler-
de, normal bir insanın hissedebileceği tek şey mide
bulantısıdır. O iğrenç manzaraların arkasında ne
tip siyasi usulsüzlüklerin olduğunu, CHP’li mü-
teahhit takımının nasıl semirtildiğini öğrenmeniz
için buraların yerel gazetelerine kısa bir göz atmanız
yeter. 

BETON DEĞİL RİYÂKARLIK

İşte Kaz Dağlarındaki sevimsiz görüntü bek-
lenmedik derecede iyi bir şeye vesile oldu. CHP,
Kirazlı’nın Kanadalı şirket tarafından nasıl talan
edildiğini anlatırken, AKP ÇED raporunun altındaki
CHP’linin imzası ile karşı hamle yaptı.

Adeta “tencere dibin, kara seninki benden kara”
isimli bir vodvili izliyor gibiyiz. Daha bir ay önceki
orman yangınlarının sorumlusu HDP/PKK’nın
sahnedeki utanmaz çığırtkanlıklarını saymıyorum
bile.

Herkes birbirinin kirli çamaşırlarını ortaya dö-
kerken, biz de böylelikle, betondan çok daha cid-
di bir sorunla, siyaset kurumuna egemen olan “ri-
yâkarlıkla” yüzleşmiş olduk. Ve anladık ki para-
nın ve gücün egemen olduğu bir hayattan kur-
tulmamızın yolu, en önce bu iki yüzlülüğü yen-
mekten geçiyor. 

.
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Betonlarımız ve
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CHP-HDP ile yola devamİyi Parti’de 

kurultay 

sonucu:

İyi�Parti’nin�son
kurultayı�partideki
çekişmeleri�
tırmandırdı.�
Kulislerdeki�hakim
görüş,�CHP�ve
HDP�ile�ittifakı�
savunan�ekibin
partinin�kontrolünü
tamamen�ele�
aldığı�yönünde

OSMAN ERBİL

YEREL seçime Millet İttifakı’nda gi-
ren ancak il belediyesi kazanamayan
İyi Parti’de ekipler arasında kılıçlar

çekildi ve tasfiyeler yaşandı. Geçen haftasonu
yapılan 4. Kurultay’da sayısı 50’ye indirilen
İyi Parti Genel İdare Kurulu (GİK)’nda bir
önceki dönem yönetimden 25 isim liste
dışı kaldı. Partinin kurucularından bir süre
önce Genel Başkan Yardımcılığı görevinden
ayrılan Ümit Özdağ ve Durmuş Yılmaz kon-
grede GİK üyeliğine adaylıklarını koymadı.

Partinin en kritik karar organlarından
olan GİK için 240 kişi aday oldu. Çarşaf lis-
te olmasına rağmen blok oy kullanılması sağ-
landı. Aday listesinin belirli aralığındaki
(110-150 arası) art arda gelen 40 isme blok
oy kullanılmasıyla 50 kişilik GİK seçildi. Böy-
lece Genel Başkan Yardımcısı Koray Aydın
ve Grup Başkanvekili Müsavat Dervişoğ-
lu’nun listesi kazandı. Ancak blok oy tartış-
ması parti içindeki çatışmayı daha da artır-
dı. Öyle ki partinin üst düzey yöneticilerinin
bulunduğu whatsapp grubunda eleştiriler yo-
ğunlaşınca, yeni GİK üyeleri bu gruptan peşi
sıra ayrıldı

Parti içindeki değişikliğin işaretleri kon-
gre öncesinde verilmişti. İyi Parti’nin Mec-

lis’e girdiği günden yakın bir zamana kadar
grup başkanvekilliği görevini Yavuz Ağıra-
lioğlu yürütüyordu. BBP geleneğinden ge-
len Ağıralioğlu, Meclis kürsüsünde yaptığı
konuşmalarla sivrildi, parti içinde ciddi bir
destek kazandı. S-400 meselesi, ABD’nin
Türkiye’ye yaptırımları ve Doğu Akdeniz tar-
tışmasının yoğunlaştığı günlerde Ağıralioğ-
lu, Meclis’te söz alarak S-400’leri şu sözler-
le savunmuştu:

“Biz S-400 meselesini kendi güvenliğimiz
için bir hamle olarak görüyoruz. Cumhur-
başkanı Erdoğan’a dışarda sallanan parmağı,
Türkiye’ye sallanmış kabul ederiz. Doğu Ak-
deniz’deki haklarımızdan bir santim geri
adım atamayız.”

Ağıralioğlu’nun konuşması İyi Parti’de
tartışma yarattı. Parti yönetiminde CHP ve
HDP ile seçim ittifakını sağlayan ekip, hü-
kümete destek olarak gördükleri bu sözle-
re ateş püskürdü. Parti kulislerinde Ağıra-
lioğlu’nun Ak Parti ile ittifakı savunan bir çiz-
gide olduğu konuşulmaya başlandı. Yaşanan
gelişmeler üzerine, 29 Temmuz’da Ağırali-
oğlu sürpriz bir şekilde grup başkanvekilli-
ği görevinden alındı. Yerine Mahalli İdare-
lerden Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı
Müsavat Dervişoğlu getirildi. Ağıralioğlu,
Genel Başkan Yardımcısı yapıldı. Görev de-

ğişikliği konusunda ise “Mutsuz değilim
partiye aidiyetim tamdır” demekle yetindi.
Kurultayda da beklenildiği gibi Ağıralioğlu,
Aydın ve Dervişoğlu’nun blok oy listesinin
dışında tutuldu, ancak listeyi delip 5. sıradan
GİK üyesi oldu.

CHP-İP-HDP’NİN 
ORTAK ÇALIŞMA HEYETİ

İyi Parti’de bomba etkisi yaratan iddia, 22
Temmuz’da partinin eski Genel Merkez
Medya ve Propaganda Başkan Yardımcısı
Adem Taşkaya tarafından duyuruldu. Taş-
kaya, İyi Parti’nin CHP ve HDP ile gizli bir
“yeni anayasa” çalışması yürüttüğünü ileri
sürdü. Buna göre heyetteki isimler şöyley-
di: CHP adına İbrahim Kaboğlu, İyi Parti
adına Ahmet Kamil Erozan, HDP adına
Mithat Sancar. İyi Parti Genel Başkan Ak-
şener, yeni bir anayasa çalışması içinde ol-
duklarını doğruladı ancak CHP’den ayrı bir
çalışma yürüttüklerini söyledi.

HUKUK REFORMU ÇALIŞMASI

CHP’li Kaboğlu da söz konusu partiler
arasındaki ortak çalışmanın merkezinde
yeni anayasa değil hukuk reformu olduğu-
nu belirtti. Kaboğlu, “Biz muhalefetteki
bütün partileri de katarak kapsamlı bir re-

form çalışmasına başladık” dedi.
Bu sözler İyi Parti ve HDP’nin içinde yer

aldığı ortak bir çalışmanın yapıldığının ka-
nıtı olarak yorumlandı. İyi Parti adına heyette
yer alan Ahmet Kamil Erozan emekli bir bü-
yükelçi. Kendisinin Bosna Büyükelçiliği dö-
neminden Amerikalılarla özel ilişkiler kur-
duğu ve parti içinde ABD’li yetkililerle te-
ması sağlayan kişi olarak görüldüğü bilini-
yor.

ÖZDAĞ EKİBİ NE YAPACAK?

Öte yandan Ümit Özdağ’da 31 Mart se-
çiminden sonra genel başkan yardımcılığı
görevinden istifa etmişti. Özdağ’ın, Koray
Aydın ve Müsavat Dervişoğlu ekibi ile bir-
çok konuda ters düştüğü kulislere yansıdı.
Özdağ, 24 Haziran Cumhurbaşkanlığı seçi-
mine partisinin aldığı sonuçları başarısız say-
mış ve CHP ile ittifakın kendilerine kay-
bettirdiğini vurgulamıştı. Özdağ ve ekibinin
bir süre partide geri planda kalacağı ve ge-
lişmelere göre karar vereceği biliniyor.

Ülkü Ocakları:
Akşener’in 

dengesi bozuldu
ÜLKÜ Ocakları Genel Başkanı Dr.

Sinan Ateş, İyi Parti Genel Başkanı
Meral Akşener’in “haydut” nitelendir-
mesine yanıt verdi. Ateş,   Milliyet’e ver-
diği demeçte “Haydut görmek istiyorsa,
etrafına baksın yeter. Bahçeli’nin ‘geri dö-
nün’ çağrısıyla kimyası ve dengesi bo-
zuldu” dedi.

Ateş, Akşener’in “haydut” nitelen-
dirmesini komik bulduklarını belirterek
“Haydut arıyorsa kendi partisinde ara-
sın. Kendilerini demokratik diye nite-
lendiriyorlar. Önceki gençlik kolları baş-
kanını toplantıda burnunu kırarak par-
tiden attılar” diye konuştu. Ülkü Ocak-
ları’nın kendileri için kutsal bir mekan ol-
duğunu dile getiren Ateş, şöyle devam
etti: “Meral Akşener bizim kutsalımıza
saldırarak ayarlarımızla oynamak istiyor.
MHP Genel Başkanı Sayın Devlet Bah-
çeli’nin çağrısıyla kimyası, dengesi bo-
zuldu. Ne dediğini, ne yaptığını şaşırır
hale geldi. Tam anlamıyla saçmalama
içinde. Çirkin siyasetine ocağımızı alet et-
mesin. Üslubu beyan ayni ile insandır.
Ülkü Ocakları nezaketlidir, onun sevi-
yesine inmeyiz. Bizlere haydut diyor, ama
ocak yönetimimiz doktorasını yapmış, bir-
den fazla yabancı dil bilenden oluşuyor.

‘HDP VE CHP’YLE KOL KOLA’

Gelecek neslimizi Türkiye ve dünya-
ya geniş açıyla bakan, Türkçe okuyan ni-
telikli bir nesil olarak yetiştirmeyi amaç-
lıyoruz. HDP ve CHP ile kol kola giren
Akşener, milliyetçiliğin yükselişte oldu-
ğunu görünce nasıl nemalanabilirim
diye yeniden milliyetçiliğe sarılıyor. An-
cak güneş balçıkla sıvanmaz, milliyetçi-
lere ve ülkü ocaklarına düşman bir par-
tiyle ittifak yapan Sayın Akşener’dir.
Bize yönelik saldırıları doğru yolda ol-
duğumuzu gösteriyor. Sesin geldiği yere
baktığımızda taşı doğru yere attığımızı gö-
rüyoruz.”

HDP’den CHP’ye Fırat’ın doğusu çağrısı:

Birlikte karşı çıkarsak 
iktidar adım atamaz 
AYDINLIK / ANKARA

HDP Eş Başkanı Sezai Temelli, Fırat’ın
doğusu yapılacak operasyon ile ilgili “Hep
beraber ‘savaş istemiyoruz’ dediğimiz anda
bu iktidar bir adım dahi atamaz” dedi.

Temelli, Gazete Duvar’ın soruları ya-
nıtladı. Fırat’ın doğrusu yapılacak karşı çı-
kan Temelli şu ifadeleri kullandı: “Bu yan-
gına benzin dökmektir. Biz yangını söndü-
relim diyoruz. O nedenle CHP’ye ve diğer
partilere çağrı yaptık. Hep beraber ‘savaş is-
temiyoruz’, dediğimiz anda bu iktidar bir
adım dahi atamaz. Bu gücümüzü 31 Mart,
23 Haziran’da gösterdik. O gücün üzerine
yerellerde iktidara gelmiş bir parti o gücün
kıymetini bilmelidir. O güç barış mücade-
lesi veren bir güçtür. Bunun gereğini yap-
malıdır. Madem ‘Yurtta Sulh, Cihanda
Sulh’, buyrun! Cihan dediğiniz Yeni Zelanda
değil, bugün Suriye sınırı, Suriye sınırı öte-
sidir. Barış mücadelesine sahip çıkmalıyız.
Yoksa Türkiye daha ciddi sorunlara doğru
sürüklenmeye devam edecek.”

ÇÖZÜM İÇİN NE YAPACAK?

Temelli, CHP’nin Kürt sorunu ile ra-
porunu güncelleme kararı ile ilgili bir baş-
ka soru üzerine, “Rapor yazsınlar fakat as-
lolan rapor çıktıktan sonra ne yapacaklar?
Bu raporun gereğini yapacaklar mı? Saadet
Partisi de açıkladı. Kürt meselesine dair ra-
por hazırlarken ‘bu Kürtlerin bir sorunu var
onu çözeyim’ diye yazılmamalı. Bu ülkenin
bir Kürt sorunu var diye yazılmalı. Bu so-

runu yaratan Türkiye’nin devlet aklı, gele-
neği, iktidar yapısıdır. Kürt sorunu raporu-
nu devlete bakarak yazacaksınız. Burada-
ki sorunları çözdüğünüzde Kürt sorunu çö-
zülecek” görüşünü savundu.

YENİ HEDEF

HDP’nin yeni dönem stratejisini “De-
mokrasi ittifakını iktidara taşımak” olarak
açıklayan Temelli’nin şunları söyledi: “Tür-
kiye’yi demokratikleştirmek istiyorsanız
gelin demokratik bir anayasa yapalım, Kürt
sorununu hep birlikte çözelim. Türkiye’yi de-
mokratikleştirmek istiyorsak doğa talanına
dur diyelim. Kadına yönelik şiddet, emek sö-
mürüsüne baktığımızda bunlar hepimizin so-
runu. Sadece HDP’yi örgütlemek değil, top-
lumu da bu düşüncede örgütlü harekete da-
vet etmek gerekiyor. HDP’ye davet etmek
ama onun ötesinde demokrasi ittifakına da-
vet etmek. Gelin bu meselelerde taşın altı-
na elimizi koyalım, mücadeleyi ortaklaştı-
ralım, Türkiye’yi demokratikleştirelim. Mü-
cadele ve müzakere hattını birlikte örelim.
Bunun üzerine önümüze bir de iktidar
hedefi koyuyoruz. Nasıl yerellerde iktidara
geldik, nasıl yerellerde iktidarın değişmesini
sağladık, bu bizim gücümüz, stratejimiz, si-
yasetimizdi, şimdi demokrasi ittifakını ikti-
dara taşımalıyız. Türkiye halkları, kadınlar,
gençler bunu istemeli. Bunu başarabiliriz.
Bir iktidar yolu açmaya çalışıyoruz. ‘Üçün-
cü yol’  bu yolu tüm Türkiye halkları için
açan bir mücadele hattı. Türkiye’nin ihtiyacı
olan bu. Türkiye’nin bu savaş ikliminden bu

otoriter rejimden kurtulabilir.”

ADIM ATILMALI

Anayasa değişikliği gerektirmeyen yeni
sistemde revizyon tartışmaları ile ilgili bir baş-
ka soru üzerine Temelli şu açıklamaları yap-
tı: “Anayasayı yapım süreci tabii zaman alır.
Biz bir strateji belgesi koyuyoruz. Bayram-
dan sonra her yere gideceğiz. Herkesi ana-
yasa üzerine düşünmeye çağıracağız. Mü-
cadele müzakere hattını birlikte yürütmek
gibi bir kararlılığımız var. Anayasa 1 ya da
2 yılda yapılmalı ama başlanmalı. Anayasa
beklenmeden atılması gereken acil adımlar
var. Yol temizliği dediğimiz konunun başında
yargı var. Bir an önce belli düzenlemeler ya-
pılarak haksız, adaletsiz şekilde cezaevinde
olanlar tutsaklıktan kurtulmalı. İfade, basın
özgürlüğü için adımlar atılmalı. Hukuk
devleti önünde en ciddi engel TMK’da dü-
zenlemeler yapılmalı. AB ile görüşmelerin
önünü açacak yasal düzenlemeler yapılmalı.
Avrupa Özerklik Şartı için adım atılabilir.
Doğa talanı var. Çevre mevzuatı açısından
da adım atılmalı. Partili Cumhurbaşkanlı-
ğına, Cumhurbaşkanlığı Kararnamelerine
son verilebilir. Yasama, yasa yapma erkine
yeniden kavuşmalı. Bunlar hemen olmalı.”

Yavuz 
A��ralio�lu

Durmu�
Y�lmaz

Ümit
Özda�

Müsavat
Dervi�o�lu

Uzlaşmada oran yüzde 84’e yükseldi
AYDINLIK / ANKARA

ADALET Bakanlığı tarafından ceza-
da alternatif çözüm yollarından biri ola-
rak hayata geçirilen uzlaştırmada, uy-
gulamanın başladığı günden bu yana
iki buçuk yılda dosyaların yüzde 84’ü,
yani 571 binden fazla dosya uzlaşma
ile sonuçlandı. 

Adalet Bakanlığı, tarafından cezada
alternatif çözüm yollarından biri ola-
rak hayata geçirilen uzlaştırmayla ilgili
istatistikleri açıkladı. Açıklamaya göre;
1 Ocak 2017 ile 2 Ağustos 2019 tarih-
leri arasında 571 bin 35 dosya uzlaşma
ile sonuçlandı. Ceza hukukunda uz-
laştırmacıya giden ve uzlaşma ile so-

nuçlanan dosyalarda uzlaşma oranı ise
yüzde 84’ü buldu. 2017 yılında 223 bin
469, 2018 yılında 208 bin 014 ve 2 Ağus-
tos 2019 itibariyle de 140 bin 35 dos-
yada vatandaşlar uzlaşmayı tercih
etti. 2018 yılında en fazla; hakaret, kas-
ten basit yaralama, basit tehdit, tak-
sirle yaralama ve mala zarar verme suç-
larında uzlaşma sağlandı. Uygulama-
da taraflar genellikle toplumsal da-
yanışma örneği olan; fidan ve ağaç dik-
me, engelli vatandaşlara akülü araba,
şehit yakını ve gazilere yardım, Kızı-
lay’a kan bağışı ve benzeri davranış-
larla uzlaşabiliyorlar. Adalet Bakanlı-
ğında sicili kayıtlı 27 bin 534 uzlaştır-
macı görev yapıyor.

’Türkiye güvenliğinden taviz veremez’
MHP Grup Başkanvekili   Erkan Ak-

çay, “Pençe Harekatı’nda terör yuvaları da-
ğıtılmaktadır. Önümüzdeki kısa dönem
içerisinde bu terör unsurlarının bölge-
mizden tamamen yok edilmesi sağlana-
caktır. Türkiye güvenliğinden taviz vere-
mez” dedi.   

Akçay,   MHP Manisa İl Başkanı Ömer
Baysal ile Demirci Kaymakamlığı, Beledi-
ye Başkanlığı ve partisinin ilçe başkanlığı-
nı ziyaret etti. Akçay, ziyaretleri sırasında
AA’ya konuştu: “Adına PKK/PYD yapı-
lanması dediğimiz terör unsurları, başta
Türkiye’yi ve Suriye’nin bütünlüğünü he-
def almaktadır. Ayrıca ABD tarafından on
binlerce silah ve mühimmatla donatıl-
makta ve eğitilmektedir. Bu durum bölge

barışına ve ülkemiz güvenliğine çok ciddi
bir tehlikedir.” 

Türkiye’nin, Fırat Kalkanı ve Zeytin Dalı
Harekatlarını başarı ile icra ederek, belli böl-
geleri terör unsurlarından arındırdığına işa-
ret eden Akçay, şunları söyledi: “Türkiye bu
konuda kararlıdır. Son günlerde de Sayın
Cumhurbaşkanımız, Türkiye’nin bu nok-
tada kararlı adım atacağını ifade etmiştir.
911 kilometre sınıra sahip olduğumuz Su-
riye sınırında, barışın tesis edilmesi için ça-
lışılmaktadır. Pençe Harekatı’nda da bazı
terör yuvaları dağıtılmaktadır. Önümüzdeki
kısa dönem içerisinde bu terör unsurları-
nın bölgemizden tamamen yok edilmesi
sağlanacaktır. Türkiye güvenliğinden taviz
veremez.”

Erkan
Akçay

Sezai 
Temelli



1. Franz Kafka romanı – Adamakıllı. 2. Renk renk
benek benek boyamak. 3. Olumsuzluk veren bir önek
– Bir ay adı – Jodie Foster’ın, yönetip başrolünde
oynadığı bir film. 4. Bir sayı – Kaba baston – Sümer
inanışında su tanrısı. 5. Sıvacı aracı – Fakat – Elma,
armut gibi meyvelerin yenmeyen iç bölümü. 6. Bertolt
Brecht’in bir oyunu. 7. Petrol çıkarılan dağımız – Bir
organımız. 8. Kriptonun simgesi – Ad, ün – Berkelyum
simgesi – Şart eki. 9. Oldukça sıkı – Ateş. 10. Uzun
boyunlu ördek – Güzel, yüzü parlak. 11. Hava basıncı
birimi – Bir marangoz aleti – Hile, entrika. 12.
Susığırı, camız – Bağırsaklar. 13. Amca – Tüyleri
parlak siyah, kanatları geniş, gagası dişli, tarla ve
bahçelere çok zarar veren bir kuş. 14. Bir ilimiz – Bir
şeyi bir yöne doğru fırlatma. 15. Bir ağırlık birimi – İyi,
güzel- Tümör – Yumurtanın bir bölümü.

1. Avrupa’da bir ülke – Yankı. 2. İlgili – Sarı tüylü kedi.
3. Voltamperin simgesi – Bir davanın nasıl
sonuçlandığını bildiren resmi mahkeme kararı – Kale
duvarı – İngilizce “evli bayan”ı simgeleyen harfler. 4.
Teniste hızlı, iyi, karşılanamayan serviş atışı – Korkma
ve şaşma sözü – Bağırsak. 5. Dingil – Kıta – Kayıp bir
kıta. 6. Çin ve Kazakistan’da akan bir ırmak – Sayma,
sayılma – Bir soru eki – Yıkıntı, döküntü. 7. Yırtık ve
eski bir yeri uygun bir parça ile onarmak – “… Erçetin”
(ünlü şarkıcı). 8. Parola – Çölden esen rüzgar – “Oya
…” (Elveda Alyoşa ve Kedi Mektupları adlı romanları
da olan yazar). 9. Ey sevgili! – Hile, entrika – Bir soru
sözü – Büyük tren istasyonu. 10. Baş çoban – Kalin
tüy – Sodyumun simgesi – Tanzanya’nın plaka işareti.
11. Shakespeare’in bir kral karakteri – Bir tür sucuk
– Su. 12. Taşınmazlar, gayrimenkul – Yarı açmak.
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E K R N E A A V Y
A L T ‹ M E T R E T E R Ö R A R I K

V ‹ K A Y E O S A K A M E S E L E
K A M ‹ N E T O ‹ N O R G A N ‹ K R

N R A A V A N O S U D ‹ A S A
P A R ‹ S N A F ‹ L E T A K ‹ B A T

B E K N O O M E G A
R E D N A S K A N A T A

Y E G A H D U L R A
E L A R I fi M A A S T

E T ‹ R A M U T E N A
‹ G A P O R B A Z L E B

E R K A K E U O A N A N E
A S A L A K A V A Z T A K Y ‹ T Y

S N O P E R E M O F O B ‹ K ‹ P
M E T R ‹ K A R A O N A ‹ S N A T

U T R A fi E O T O A L A R E
T A L A S E M ‹ A R O M A T E R A P ‹

D A A M E T ‹ S T ‹ N E K T A N

KARE BULMACA
SOLDAN SAĞA
1. Dava-İyicene. 2. Alacalamak. 3. Na-Ekim-Nell. 4. İki-Asa-Ea. 
5. Malac-Ama-Kak. 6. Adam Adamdır. 7. Raman-El. 8. Kr-Nam-
Bk-Sa. 9. Sıkıca-Nar. 10. Suna-Aynalı. 11.Bar-Rende-Al. 12. Manda-
Ema. 13. Emmi-Karga. 14. Karaman-Atma. 15. Ons-Uz-Ur-Ak.
YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Danimarka-Eko. 2. Alakadar-Sarman. 3. Va-İlam-Sur-Mrs. 
4. Ace-Amanın-Mia. 5. Aks-Anakara-Mu. 6. İli-Ad-Mı-Enkaz. 
7. Yamamak-Candan. 8. İm-Sam-Baydar. 9. Cana-Dek-Ne-Gar. 
10. Eke-Kıl-Na-Eat.11. Lear-Salam-Ma. 12. Emlak-Yarılamak.
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Hazırlayan: İlker Mumcuoğlu / mumcuogluilker�gmail.com
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İmece Basın ve Yayıncılık Ticaret Limited Şirketi
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Aydınlık

Genel Müdür
(Tüzel Kişi Temsilcisi)

Haber Müdürü:

Yazıişleri Müdürü:

Genel Yayın Yönetmeni:

0212 2512114 / 165
Rezervasyon

Yönetim Yeri. Asmalı Mescit Mahallesi İstiklal Caddesi
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8 Ağustos 2019

reklam@aydinlik.com.tr

İstanbul�Baskı:
Üretici Yayıncılık ve Danışmanlık 
Tic. Ltd. Şti. Oruçreis Cad. 
Remzi Özkaya Sok. No.16 
Bahçelievler / İstanbul 
Tel.�0212 655 44 34 

İzmir�Baskı:
Üretici Yayıncılık ve 
Danışmanlık Tic. Ltd. Şti. 1142 Sok.
No:24 Sarnıç Gaziemir/İzmir

Ankara�Baskı:
Üretici Yayıncılık ve Danışmanlık Tic. Ltd.
Şti. Mat-Sit İş Merkezi 35. Cadde  No: 2 /
11  İvedik-Ankara

Gürkan Koç 

M. İlker Yücel

Cansu Yiğit

Irmak Mete

Sorumlu Yazıişleri Müdürü:
Nadir Temeloğlu

08:00 Kahvaltı Haberleri

10:00 Sen Anlat Karadeniz

13:00 ATV Gün Ortası

14:00 Beni Bırakma

15:30 Bir Zamanlar

Çukurova

19:00 ATV Ana Haber

20:00 Güven Bana

23:20 Yabancı Sinema

07:00 Güne Bakış
10:30 Biz Bize
12:30 Söz İstanbul’da
13:00 Haber
14:00 Haber
15:30 Dünyadan Haberler
17:00 Haber
18:00 Ekonomi Haberleri
18:15 Kültür Sanat
18:30 Günce
19:30 Başkent’te Kariyer
20:00 Ana Haber Bülteni
21:30 Kurtuluşun Yolu

06:00 TRT HABER’de Dün  
09:30 Ekonomi 7/24
10:00 Satırbaşı Haber.
10:40 Dünya Gündemi.
12:00 Satırbaşı Haber.
12:40 İşitme Engelliler

Bülteni
13:00 Öğle Ana Haber
14:00 Öğle Ana Haber
15:40 Memleketten Haber 
16:00 Sıcak Haber
16:55 Hava Durumu
17:00 Haber Ajandası.
18:00 Haber Ajandası.
19:00 Beşinci Gün

06:05 Aslan Ailem

09:00 Elimi Bırakma

11:55 Kalk Gidelim

15:20 Seksenler

17:40 Muhteşem

Kraliçe

19:00 Ana Haber

20:00 Dangal (Yabancı

Sinema)

02:30 3’te 3

08:00 Gün Başlıyor
09:00 Haber Bülteni
10:55 Hava Durumu
11:00 Haber Bülteni
11:55 Hava Durumu
12:00 Gün Ortası
13:00 Gün Ortası
15:45 Ekonomide Görünüm
16:00 Habertürk Manşet
17:00 Akşam Haberleri
18:00 Akşam Haberleri
19:00 Ana Haber Bülteni
20:00 Ana Haber Bülteni
21:00 Nedir Ne Değildir ?
00:55 Hava Durumu

08.00 Hawaii’de Hayat
09.00 Köpekleri Tanıyalım
11.00 Kumsalda Kelepir Avı
12.00 Malikanemi Kurtar
13.00 Ağır Yaşamlar
15.00 Gelinliğe Evet De
16.00 Pasta Savaşları
17.00 Adalet
19.00 Emlak Avcıları
19.30 Bu Nasıl Otel!
20.30 Ağır Yaşamlar: Şimdi

Ne Yapıyorlar?
22.30 Görünmez Katiller
23.30 Kasabada Cinayet

08.00 Çalar Saat (Canlı)

10.45 Yasak Elma

12.45 Şevkat Yerimdar

15.45 Yaparsın Aşkım

19.00 Gülbin Tosun ile

FOX Ana Haber

(Canlı)

20.00 Gürbüz: Hadi

Allah’a Emanet

22:00 Bir Aile Hikayesi

09:00 Parametre 
10:00 10’Dan Sonrası
13:00 Bugün
13:50 Spor Bülteni
15:00 Günlük
15:50 Hava Durumu
17:00 Günlük
17:15 Afiş
18:00 CNN TÜRK Gazete
19:00 Ana Haber
21:00 Ankara Kulisi
23:00 Günün Sonu

08:00 Güne Başlarken
09:00 Haber Merkezi
12:00 Haber Merkezi
12:30 Piyasa Ekranı
14:00 Öğle Bülteni
14:30 NTV Ekonomi
15:00 Öğle Bülteni
15:35 Spor Bülteni
15:45 Laf Aramızda
16:35 Dünyanın Haberi
17:35 Gece Gündüz
19:00 Akşam Haberleri
20:55 Piyasa Ekranı
21:00 Günlerin Getirdiği

02:45 Poyraz Karayel
04:45 Çocuklar Duymasın
07:15 Küçük Ağa
09:30 Müge ve Gülşen’le

2.sayfa
12:15 Zalim İstanbul
15:45 Yaralı Kuşlar
17:00 Aşk-ı Memnu
19:00 Kanal d Haber
20:00 Çarkıfelek
02:15 Poyraz Karayel

06:00 Geniş Aile  

07:30 Kaderimin

Yazıldığı  

09:30 Benim Tatlı

Yalanım  

12:45 Ateş Böceği  

15:45 Erkenci Kuş  

18:45 Star Haber 

00:15 Erkenci Kuş

06:15 Yeni Gelin (Tekrar)

08:00 Kendine İyi Bak  

10:00 Aşk Laftan Anlamaz  

12:45 Kuaförüm Sensin  

16:00 Yeni Gelin (Tekrar)

18:45 Show Ana Haber  

20:00 Yabancı Sinema

22:15 Fİ

00:45 Yabancı Sinema

07:30 Semra Topçu İle
Güne Başlarken

11:00 Ayşenur Arslan
İle Medya
Mahallesi

13:00 Ezgi İle Haber
Masası

17:00 Özlem Gürses İle
Yeni Dünya

18:00 Lale Arslan İle
Ana Haber

21:00 Enver Aysever
Ayrıntılar

23:00 Ata Arslan İle

08.00 Günaydın Türkiye

11:00 Oktay

Sinanoğlu’nun Kum

Saati

12.30 Gün Ortası

15:00 Ege Gündemi

16.00 Nasıl Yani

19.00 Ana Haber

20.00 Yeni Dünya

21.00 Haber Merkezi

23.00 Gece Görüşü

TV
YAYIN
AKIŞI

08:10  Uyan Türkiye  
10:00 Canlı Performans
11:10 Film
12:40 Klip Saati
13:00 Gün Ortası Haber  
13:30 Çizgi Film
15:00 Günün Getirdikleri  
16:00  Çevre Dosyası (Canlı)
17:00  Yereli Yönetenler  
18:30  Ana Haber (Canlı)
19:30  Cem İbadeti
21:00  Hakikatin İzinde
22:00  Muhabbet Bağı
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Yeşilçam’ın emekçi gözünü 
SONSUZLUĞA
uğurluyoruz 

Sinema�ve�tiyatromuzun�büyük�yaratıcılarından,�
usta�sanatçı�Umur�Bugay’ı�bugün�sonsuzluğa�uğurluyoruz.
Bizimkiler,�Kapıcılar�Kralı,�Çöpçüler�Kralı�gibi�kült�eserlerin�

senaristi�Bugay’ı,�yıllarca�birlikte�çalıştığı�
sanatçı�arkadaşları�Aydınlık’a�anlattı�

BİZİMKİLER’İN ,
Kapıcılar Kralı’nın,
Çöpçüler Kralı’nın,

Düttürü Dünya’nın, Yoksul
ve nice unutulmaz filmin
yaratıcısı, Hababam Sını-
fı’nın ilk senaryosunu yazan
Umur Bugay, önceki gün 78

yaşında bedenen aramızdan ayrıldı. Bugay,
ancak bedenen ayrılabilir, çünkü arkasın-
da bıraktığı eserler Türk toplumunun ha-
fızısına işlemiştir. Bugay, komşumuzun
bize bakan gözüdür, Bizimkiler’dendir.
Bir apartman dairesinden Türkiye fotoğ-
rafı çekmiştir. O emeğiyle geçinen mil-
yonların hikayecisidir. Onun eserlerinde
krallar, şatolarda, saraylarda yaşamaz, en
alt kattadır, kapıcı dairesinde. Bugay’ın kral-
ları zevke, şatafata, lükse sahip değildir, elin-
de süpürgesiyle sokaklardadır. Bugay bir an-
lamda put yıkıcıdır. Yeşilçam’ı köşklerden,
yalılardan çıkarıp kapıcı dairesine, sokağa,
apartmana sokmuştur. Kahramanlarını
yakışıklılık, güzellik ya da güçle de öne çı-
karmadı. O sert bakışların yerine samimi
bir gülüşü, silahların yerine süpürgeyi ve se-
peti koydu. Hepimizin yaşadığı zorlukları
ve çelişkileri güldürerek anlattı. Bizimki-
ler’de yarattğı ‘Katil’i bile halkçıydı, ağ-
zından vatandaş sözcüğünü düşürmedi.
Bugay’la bugün ikindi namazının ardından
Şakirin Camisi’nde helalleşeceğiz ve ar-
dından Karacaahmet Mezarlığı’nda bede-
nini toprağa emanet edeceğiz. Ama bili-

yoruz birini çok sevip, ne zaman bir te-
bessümle Apti Şakrak’tan öğrendiğimiz ‘İki
gözümün çiçeği’ lafını söylesek, Bugay o te-
bessümde daima yaşayacak. Ya da ne za-
man hayatımızda birşeyler yolunda git-
mediğinde, Düttüt Mehmet’ten duyduğu-
muz ‘Yaşıyorum ulan ben. Bundan daha gü-
zel şey mi var’ desek, o iyimserlikte Bugay’ı
yaşatacağız.  

Bugay’ı sonsuzluğa uğurlarken, birçok
filmde birlikte çalıştığı arkadaşları onu Ay-
dınlık’a anlattı.

‘ÖLÜMSÜZ OLANLARDANDIR’

Bugay’ın yıllarca birçok filmde birlikte ça-
lıştığı usta sanatçı Cihat Tamer, onun ar-
dından şunları söyledi: “50-55 senelik arka-
daşım, o da oyuncuydu ama senaristliği çok

daha
önemlidir. İnsan doğar, yaşar ve

ölür. Ama bazı insanlar ölümsüzdür. İşte
Umur da ölümsüz olanlardandır. O unutul-
mayanlar listesine adını yazdırdı. Ülkesine
katkılarıyla, ilkeli duruşuyla, yardımseverli-
ğiyle, dostluğuyla yazdırdı. Umur’u hiçbir za-
man unutmayacağız. Yarın (bugün) Kara-
caahmet’ten, Şakirin’den onu uğurlayacağız.
Umur, toplumcuydu. O, Yeşilçam’ın zengin
kız fakir oğlan sıralamasını değiştiren bir in-
sandı. Bizimkiler, Kapıcılar Kralı, Çöpçüler
Kralı, Düttürü Dünya bunlar topluma bir-
şeyler anlatan işlerdi. Cumhuriyet’in çocuk-
larıyız biz, toplumumuza karşı sorumluyuz.
Umur bunun bilinciydeydi.”

‘YERİ DOLMAYACAK BİR KAYIP’

Bizimkiler’in İbrikçi Sıtkı’sı, Burgay’la
uzun yıllar yanyana çalışan usta sanatçı Cez-
mi Baskın şöyle konuştu: “Acımız çok büyük.
Hem tiyatro, hem sinemamıza çok önemli

katkılarda bulunmuş, güzel eserler vermiş
Umur ağabeyimizi kaybettik. Bizi çok de-
rinden etkiledi. Yeri dolmayacak bir kayıp
Umur Ağabey. Zamanının en iyi hiciv yaza-
rı, en iyi eleştirel oyunlarını yazan bir isimdi.
Hepimizin çok iyi dostuydu. Eserlerinde
toplumcu yönü vardı. Bütün sevenlerine, ai-
lesine ve sanat camiamıza başsağlığı diliyo-
rum.”

‘TÜRKİYE APARTMANI’ 

Eleştirmen yazar Tunca Arslan, Bu-
gay’ın Türk sinemasındaki yerine ilişkin şöy-
le konuştu: “1975’teki ilk Hababam Sınıfı
filminden başlayarak, toplumun nabzını
tutan ve derin bir sosyal gözlem gücüne da-
yanan güldürü ağırlıklı senaryoların yara-
tıcısıydı Umur Bugay.  Kapıcılar Kralı’ndan
Çöpçüler Kralı’na, Yoksul’dan Düttürü
Dünya’ya açılan yelpazede en kaliteli Ke-
mal Sunal filmlerinin ardındaki senaryo-
larda da onun imzası vardı. Sosyoloji öğ-
renimi görmüş olmasının da etkisiyle top-
lumsal çelişkilerimizi, insan malzememizi
çok iyi tanıyordu ve bir apartmanın ya da
mahallenin sakinlerinden hareketle Türkiye
panoramasına varabiliyordu. Televizyon
tarihimizin unutulmaz dizilerinden Bizim-
kiler’in başarısı da bundan kaynaklanmış-
tı ve Umur Bugay, Türkiye’yi, insanımızı ge-
nel özellikleriyle de en göze çarpmamış dav-
ranışlarıyla da en iyi tanıyan senaristleri-
mizden biri olarak sinema tarihimizde de-
rin bir iz bıraktı.”
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Otyam Kuşadası’nda anıldı
AYDINLIK / KUŞADASI

GAZETECİ yazar, ressam, fotoğrafçı Fi-
kret Otyam ölümünün 4.yılında Kuşadası’nda
yapılan panelde anıldı. Kuşadası F. Özel Ara-
bul Kültür Merkezi’nde (KUAKMER) dü-
zenlenen panele gazeteci Türey Köse, fo-
toğrafçı Kemal Cengizkan ve Özcan Yur-
dalan ile Otyam’ın eşi dokuma sanatçısı ve
fotoğrafçı Filiz Otyam katıldı. Özcan Yur-
dalan, Otyam’ın çok yanlı yaratıcılığına de-
ğinerek seyyahlığının ve Anadolu sevgisinin
altını çizdi. Türey Köse, Otyam röportajla-
rının tarihsel, edebi ve sosyolojik önemini vur-
gularken günümüzde medyada artık röpor-
taj kullanılmadığını belirtti. Kemal Cengiz-
kan, Otyam’ın hayatından bazı anılar aktardı. 

‘ANADOLU’NUN DERTLERİ HEP
GÜNDEMİNDEYDİ’

Filiz Otyam, eşinin 89 yıllık yaşamında hiç
bir zaman umutsuzluğa kapılmadığını altını
çizerken şunları söyledi: “Son günlerinde hala
yazacağı köşe yazılarını planlıyor ve daha çok
resim yapmak istiyordu. O asla durmadı, de-
vamlı yeni sorunların peşine düştü, doğup bü-

yüdüğü Anadolu’da çok genç yaşlarda göz-
lemlediği ekonomik eşitsizlik, mezhepçi-
lik,... konuları hep gündeminde oldu. Asla
durmadı, kalemi fırçası ve objektifi ile Ana-
dolu’nun dertleri hep gündemindeydi.”

Paneli yöneten Zerrin Boratav Bağçivan
da Otyam’ın çok yönlü kişiliğini daha kap-
samlı bir sempozyumla değerlendirilmesi ge-
reğini bildirdi.

Yaşamının son günlerine kadar Aydınlık’ta
haftalık köşe yazılarını sürdüren Fikret Ot-
yam, bugün de Hacıbektaş’ta mezarının ba-
şında anılacak.

BAŞSAĞLIĞI
Değerli aydınımız, 

yazarımız ve 
can dostumuz 

UMUR BUGAY’ı 
kaybettik. 

Zekası, mizahı ve 
inceliğiyle her zaman 

yaşayacak. 
Türk milletine, ailesine ve

dostlarına başsağlığı dileriz.

Doğu ve Şule 
PERİNÇEK

Küçük piyanistin büyük başarısı 
HENÜZ 11 yaşındaki piyanist İlyun Bürkev,

katıldığı ulusal ve uluslararası müzik yarışma-
larında dört birincilik ve iki üçüncülük olmak
üzere toplam altı ödül kazandı. Henüz dört ya-
şındayken annesinin piyanosunu keşfeden  Bür-
kev, müzik öğretmeninin absolut (mutlak) ku-
lağı  olduğunu söylemesiyle piyanoya ilgisini art-
tırdı. Mimar Sinan Güzel Sanatlar Üniversite-
si Devlet Konservatuvarında öğrenci olan Bür-
kev, Prof.  Burcu Aktaş Urgun’un yönlendir-
mesiyle ulusal ve uluslararası yarışmalara katıldı.
Bürkev, İspanya’nın Granada şehrinde düzen-
lenen “9. Maria Herrero Uluslararası Piyano Ya-
rışması” birincilik ödülüyle “Özel Ödül”, “Pera
Uluslararası Piyano Yarışması”, “Hisar Okul-
ları Uluslararası  Piyano Yarışması” ve  “Juri-
ca Murai Uluslararası Piyano Yarışması”nda  bi-
rincilik ödülü,  “Uluslararası Piyano Yarışma-
sı Paris” ile  “Rhapsody Uluslararası Piyano Ya-
rışması”nda ise üçüncülük ödülü aldı.

‘ORKESTRA KURMAK İSTİYORUM’

Hedeflerine ilişkin konuşan Bürkev, “İleri-
de batı müziğinde Bach, Beethoven, Mozart gibi
bestecilerin eserlerinde en üst noktaya gelmek
ama aynı zamanda geleneksel Türk müziğini de
iyice öğrenerek büyük bir orkestra kurmak is-
tiyorum” dedi.  

Bürkev, müziğin farklı toplumları bir araya
getirmek bakımından birleştirici ve evrensel ol-
duğunu  ifade ederek, müziği,  insanları barış içe-
risinde toplayıp  ilişkilerini güzelleştiren bir et-
ken olarak gördüğünü dile getirdi.

Johann Sebastian Bach,  Ludwig van Beet-
hoven, Franz Litzve ve  Wolfgang Amadeus Mo-
zart gibi önemli bestecilerden çok etkilendiği-
ni aktaran İlyun, “Türk sanatçılardan ise Fazıl
Say, Gülsin Onay, Emre Şen ve İbrahim Yazı-
cı beni en çok etkileyen müzisyenler arasın-
da”diye konuştu.

Sokak hayvanları 
için söyleyecek
Sokak hayvanları 
için söyleyecek
Sokak hayvanları 
için söyleyecek
Sokak hayvanları 
için söyleyecek
Sokak hayvanları 
için söyleyecek
Sokak hayvanları 
için söyleyecek
Sokak hayvanları 
için söyleyecek
Sokak hayvanları 
için söyleyecek

LUCİANO Pavarotti’nin mirasçısı
gösterilen, İtalyan tenor  Alessandro
Safina, sokak hayvanları yararına pazar
günü Çeşme’de konser verecek.  

Çeşme Açıkhava Tiyatrosu’nda yapı-
lacak konserde, Safina, İzmir Filarmo-
ni Orkestrası ile sahne alacak.Safi-
na’ya, usta arp sanatçısı  Victor
Espinola da eşlik edecek.  

Çeşme Alaçatı Doğa ve
Hayvanseverler Derneği (ÇE-
SAL) tarafından düzenlene
konser, saat 21.00’de yapı-
lacak. Konserin geliri Çeş-
me Yarımadası’ndaki so-
kak hayvanları için kulla-
nılacak.  

Cihat 
Tamer

Cezmi
Bask�n

Tunca
Arslan

�lyun 
Bürkev



ÅLAND takımadala-
rına Finlandiya, İs-
veç, Estonya üzerin-

den büyük seyahat gemile-
riyle geliniyor. Her gün bu
ülkelerden 16 dev turistik
geminin yanaştığı limana
biz Stockholm’ün kuzeyin-

den kalkan bir gemiyle geldik. Buradan
Åland sadece 167 km. Yolculuk 2.5 saat bo-
yunca yemek-içmek-gümrüksüz alışveriş
üzerine kurulmuş, bolca da kollu kumar
makineleri var. Bu gemilere arabalar da alı-
nıyor.

Gemiler Åland takımadalarının en bü-
yüğü olan Mariehamn’a yanaşıyor. Marie-
hamn adalar topluluğunun tek şehri ve 11
bin nüfuslu. İsim babası Çar II. Alexander,
zaten 1861 yılında şehri kuran da o. Fin-
landiya ve Åland o zaman Büyük Rus
Çarlığına bağlı. II. Alexander şehre eşi Ça-
riçe Maria’nın adını veriyor. Şehir kare ız-
gara şeklinde planlanmış, mimarı da İsveçli
Georg Theodor Chiewitz. Gezi
alanları, geniş sokaklar ve bul-
varlar, ahşap villalar, binlerce ıh-
lamur plana göre yapılmış. Şeh-
rin batısıyla doğusunu birleşti-
ren büyük bulvara dört sıra ha-
linde dikilmiş ıhlamur ağaçları
bugün devasa büyüklükleriyle
müthiş bir güzellik ve gölge
kaynağı. Üstelik ıhlamurların
kuzeyde çiçek açtığı dönem-
deyiz.  Denizden esen rüzgar-
ların etkisiyle her yer mis gibi
kokuyor.   

Bizim ziyaret ettiğimiz adalarda öylesi-
ne coşkun bir doğa var ki adada olduğu-
muzu unutuyoruz. Deniz, binlerce farklı çi-
çek ve ağaç sanki başka bir dünyaya gelmişiz
duygusu yaratıyor bizde. Buna müthiş bir
sükûnet ve huzur da eklenince açıkçası çar-
pılıyoruz.   

Arabayla bir uçtan diğerine bir saatte gi-
dilebiliyor. Ayrıca adalar arasında vapur se-
ferleri de var. Åland takımadaları 16 bele-
diye bölgesine ayrılmış. Her yer son dere-
ce temiz ve düzenli. 

ÖZEL STATÜ

Åland takımadalarının özel bir statüsü
var, Finlandiya’ya bağlı ama özerk.
30 parlamenterden oluşan ken-
di meclisi var. Eğitim, trafik,
sağlık, sanayi ve ticaret konula-
rında kendi kanunlarını yapı-
yorlar. Üstelik özel bir proto-
kolle Avrupa Birliği üyesi.
Finlandiya 1995 yılında
AB’ne üye olduğunda
Åland’da ayrı halk oy-
laması yapılmış ve

Åland’ın AB’ye girişi de özel olarak dü-
zenlenmiş. Buna göre AB, Åland’ın özerk-
liğini ve vatandaşlık kavramını tanıyor ay-
rıca içki, sigara, parfüm gibi ürünlerde
Åland’a gümrük ve vergi muafiyeti
tanıyor. İşte her gün limana yanaşan

16 geminin hikmeti
bu özel statüde gizli!  

Åland’ın dili İsveç-
çe, okullarda da İsveç-
çe eğitim veriliyor. 1952
yılında kabul edilen kendi
bayrakları var. 

1993’ten bu yana kendi
posta kurumu ve pulu da
olan Åland’da postacılık
geleneği İsveçlilerden kal-
ma. İsveç’in doğuya doğru
yayıldığı dönemde haber-
leşme giderek önem ka-

zanınca 1638 yılında Stockholm’den baş-
layan ve Åland üzerinden Finlandiya, Rus-
ya ve diğer Baltık kıyılarına uzanan bir pos-
ta yolu kurulur. Postacı olarak görevlendi-
rilen köylüler hava şartları ne olursa olsun
kendilerine ulaşan postayı bir sonraki nok-
taya ulaştırmakla yükümlü tutulur. 

FİNLANDİYA’NIN ELMA BAHÇESİ

Åland’da bizi şaşırtan canlı bir tarım ha-
yatı var. Koyun ve inek besiciliği yapılıyor.
Neredeyse bütün besici çiftlikler kendi
peynir ve et ürünlerini üretiyor ve satıyor.
Hedef daha kalitelisini ve lezzetlisini üret-
mek. Her yer elma ağaçlarıyla dolu. Fin-
landiya’nın elma üretiminin %70’i Åland’da
üretiliyor. Elma püresi, taze elma suyu, el-
madan yapılan alkol seviyesi düşük içkiler
bu adaların özelliği. Bir de balları meşhur.
Her taraf çiçek, ağaç dolu olunca arılara da
sadece görevlerini yapmak düşüyor. Bizim
arılar tarım ilaçlarıyla zehirlenip telef olur-
ken Åland arı ihraç ediyor. 

EN BÜYÜK
DÖRT DİREKLİ YELKENLİ

Ç a ğ -
lar boyunca denizle bü-
tünleşerek yaşayan adalılar hem gemi ya-
pımında hem de gemicilikte usta. Ayrıca

hep “bir işin en iyisini yapma” çabası içe-
risindeler. Adalı kimliklerine de öylesine
bağlılar ki bu kimliğin yaşatılması için el-
lerinden ne gelirse onu yapıyorlar. Örne-

ğin varlıklı aileler tarihi binalarını, gemi-

lerini vs belediyeye bağışlıyor, belediye de
bunları müze olarak değerlendiri-
yor. 

İşte sahilde nazlı nazlı du-

ran dev yelkenli Pommern
böyle bir bağış eseri müze
olmuş. 1903 yılında İs-

koçya’da Glasgow’da ya-

pılan 4 direkli yelkenli
1923 yılında bir Ålandlı
tarafından satın alınarak

ticaret gemisi olarak

kullanılmış. Bugün dün-
yanın orijinal haliyle
muhafaza edilmiş en bü-

yük 4 direkli yelkenlisi

olarak sergileniyor. Gemi
ailenin mirasçıları tarafın-
dan Mariehamn şehrine ba-

ğışlanmış. Şehir yönetimi de

gemiye uygun havuz ve iskele
inşa ederek gerekli onarımları üst-
lenmiş ve Pommern bir müze gemi haline

getirilmiş. Deniz Müzesi’nden bir köprüy-

le geminin güvertesine giriliyor. Pom-
mern ticaret gemisi olarak tüm dünya-

yı dolaşmış ve malı rekor sürede tes-

lim etmesiyle ünlenmiş. Müzede ge-

minin 100 günde Güney Afrika’nın
Ümit Burnu’ndan Güney Ameri-

ka’nın Boynuz Burnu’na fırtına-

larla boğuşarak tamamladığı ro-
tası fotoğraflar, haritalar ve ses dü-

zenekleriyle anlatılmakta. Gemi-

nin ambarında ses ve ışık düze-
niyle hazırlanan sergide, şiddetli

rüzgarın ve gemiye çarpan dalga-
ların sesiyle bir fırtına ortamı ya-

ratılmış. Gemicilerin ailelerine yaz-

dıkları mektuplardan, günlüklerden ve
anı kitaplarından yola çıkılarak hazır-

lanmış ses kayıtlarıyla gemicilerin kendi
aralarında konuşmaları dinletiliyor.

KÜLTÜR VE SANAT

Åland takımadaları bir kültür yuvası. İri-
li ufaklı deniz müzeleri, sanat müzeleri, kül-
tür tarihi müzeleri var. Sıkça festivaller, ti-
yatro gösterileri düzenleniyor. Sanat atöl-
yeleri var. Heykellerle bezenmiş her yer.
Müzelerde ve sanatçılarının eserlerini ser-
gileyerek satabilmeleri için açılmış özel sa-
nat galerilerinde, atölyelerde adalı sanat-
çıların ürünleri satılıyor. Hepsi özgün,

son derece kaliteli ve zevkli.
Aland’lılar adalı kimlikleri-

ne bağlılar demiştik ya
bir örneği de Marie-
hamn Müzesi. 1960’lı
yıllarda Mariehamn’da
pek çok eski bina yıkı-
lınca şehrin 1920’li yıl-
larını bilen ve kendile-

rini “yeni yerleşimciler”
olarak adlandıran bir grup

emekli, şehrin o döneminin
minyatür modelini yapmaya

başlar. 30 yılda 600 bina, insanlar, hayvan-
lar, ağaçlar, gemi ve arabalardan oluşan
minyatürler yapılır. Müze 2016’da açılır. 

ÅLAND TARİHİ 

6000 yıl önce yerleşimin başladığı Åland,
Vikingler zamanında batı ve doğu arasın-
daki önemli geçiş noktalarından ve ticaret
merkezlerinden biri. Adada bulunan Arap
sikkeleri bu ticaretin en önemli kanıtları. Al-

man şövalyeleri tarafından 1000 yıl-
larında Hristiyanlaştırılan ada-

lar ancak 1530 lardan sonra
ise İsveç’in bir parçası

olur. 
1714-1721 yılların-

da Büyük Kuzey Sa-
vaşı’nda Rusya tara-
fından iki kez işgal
edilmesi dışında

Åland ve Finlandi-
ya’nın önemli bir kısmı

İsveç egemenliğinde kalır.
Ta ki İsveç 1809 Fin Sava-

şı’nda Ruslara yenilinceye ka-
dar. Fransa ve İngiltere’nin öncülü-

ğünde kurulan ittifaka katılmayı reddetti-
ği için gözden düşen İsveç, savaşı kaybe-
dince cezalandırılır. Napolyon Tilsit barış
antlaşmasında Åland takımadalarını ve
Finlandiya’yı Rus Çarı Alexander’a verir. 

Bu Åland açısından bir dönüm noktası
olur. Tek bir asker bile bulunmayan adaya
bir anda 4000 Rus askeri çıkar. Adalılar İs-
veç kralının da desteğiyle direnir ama kış

gelince işler değişir. Tüm Baltık Denizi
donar ve adalar Rusya’ya yürüyüş

mesafesinde olur. Rivayete göre
15 bin Rus askeri de buz tutmuş

deniz üzerinden yürüyerek ge-
lir ve adaları işgal eder. 

Rus çarlığının egemenli-
ğine giren Finlandiya ve
Åland, “Rus Çarlığına bağ-
lı Özerk Çar Dukalığı” ola-
rak adlandırılır. Ruslar ba-
tıdaki en uç karakolları ha-
line gelen bu takımadalar
için devasa bir kale inşaatı
ve yerleşim yeri planlar.  

BOMARSUND

1830 yılında Bomarsund’da
kale inşaatı başlar. Karşısında-

ki adaya da yerleşim yeri askeri
hastane, villalar, eczane, okul ve

dükkanlar yapılacaktır. Böylece sadece
askeri bir bölge değil, bir şehir yaratılır. Rus-
ya’nın çeşitli bölgelerinden taş ustaları, tüc-
carlar, keresteciler, uzman zanaatkârlar
ve inşaatlarda çalıştırılmak üzere mah-
kumlar getirilir. Adaya bir de Ortodoks, Ka-
tolik, Lüteryan, Yahudi ve Müslüman me-
zarlığı yapılır. Kısa zamanda 3500 kişinin ya-
şadığı bir toplum oluşur. Yüksek rütbeli su-
baylar öyle eğlenceler düzenlerler ki san-
ki St. Petersburg’daki ihtişam Åland’a ta-
şınır.     

KIRIM SAVAŞI’NDA 
BALTIK CEPHESİ 

Bu arada Kırım Savaşı (1853-1856) pat-
lar. Rusların kale inşaatı ise henüz bitme-
miştir. İngiliz ve Fransız donanması sava-
şın Baltık cephesini açar. Son derece güç-
lü toplarıyla 200 dev kalyon, 168 buharlı sa-
vaş gemisi, 70 ufak boy savaş gemisi Bal-
tık’ta kuş uçurtmaz. İsveç’in güney doğu-

sundaki iki adası Gotland ve Fårö arasın-
daki boğazı tutarlar. Adalara askeri birlik-
ler çıkarırlar. Ticaret gemilerinin Rus-
ya’ya gidişini engellerler. “Ambargo” uy-
gulayarak Rusya’nın önemli bir can da-
marını keserler. Bomarsund kalesi 2 ay bo-
yunca topa tutulur. Daha sonra da 12 bin
Fransız askeri karaya çıkarak kaleye sal-
dırıya geçer.  

Kaleden atılan top mermileri Fransız ve
İngiliz gemilerine ulaşamadığında Ruslar
teknolojik gelişmelerin hızlandığını, kalın
duvarlar yerine güçlü topların gerektiğini,
İngilizlerle Fransızların bu toplara sahip ol-
duğunu anlarlar ama bu arada kale çok yara
alır.  

Savaşı kazanan İngiliz ve Fransızlar
adayı ve kaleyi İsveçlilere teslim etmek is-
ter. Ancak Rusların saldırısından korkan İs-
veçliler bu isteği kabul etmez. Bunun üze-
rine kale, hastane ve şehir yerle bir edilir.
Öyle ki kitaplarda bölgenin uzun süre
yandığı ve dumanının tüttüğü anlatılır.
1856 Paris anlaşmasına göre Åland, Fin-
landiya’nın egemenliğinde kalmaya de-
vam eder ama askerden ve silahtan tama-
men arındırılır. 

Sadece yıkıntılarını görebildiğimiz kaley-
le ilgili bir de müze kurulmuş. Kalenin ve ada-
ların tarihi anlatılıyor. Hemen karşı adadaki
mezarlıkta o dönemden kalma mezarlıklar
var. Maalesef sadece Müslüman mezarlığın-
da mezar taşları yok. Muhtemelen mezar taşı
olarak kullanılan tahtalar çürüyerek yok ol-
muş. Verilen bilgiye göre Kafkasya’da esir alın-
mış 500 civarında Müslüman savaş esiri kale
inşaatında çalıştırılmak üzere getirilmiş. 

BİRİNCİ DÜNYA SAVAŞI

Birinci Dünya Savaşı’na kadar ticaret,
balıkçılık ve tarımla uğraşan Åland savaş
patlayınca yine Baltık gündemine oturur. İs-
veç, Finlandiya, Almanya, Rusya arasındaki
çekişmelere, entrikalara sahne olur. Rus-
ya’daki devrimin ardından Finlandiya ba-
ğımsızlığını ilan eder. 1918 Brest-Litovsk
Anlaşmasıyla Rus birlikleri Finlandiya ve
Åland’dan çekilir. Bu arada 1890’lardan
başlayarak Rusların Finlandiya’yı Ruslaş-
tırma programına karşı Alman yanlısı Fin-
landiya gönüllülerini eğiten Almanya, Fin
iç savaşına da Åland adasına da müdaha-
le eder. Åland’a asker çıkarır. Diğer yandan
Åland halkı bir halk oylaması yapar ve ezi-
ci çoğunluk İsveç’e bağlanmak ister ama bu
durum Finlandiya’nın hiç hoşuna gitmez.
Ortalık toz duman altındayken 1919’da Ver-
sailles barış görüşmeleri başlar. Åland hal-
kı halk oylaması sonuçlarında ısrar eder.
Konu Milletler Cemiyetinin önüne gelir. Sa-
vaş boyunca İsveç’in Almanlara yardım et-
tiğini iddia eden İngiltere ve Fransa bir kez
daha İsveç’i cezalandırmak için ellerine ge-
çen fırsatı kaçırmaz. 1921 yılında Åland
özerk, askerden ve silahtan arındırılmış hal-
de Finlandiya’ya bırakılır. O günden bu
yana da Åland’ın statüsü değişmez.   

ARTIK PUTİN DE 
ÅLAND’LI SAYILIR 

II. Dünya Savaşı’ndan sonra yapılan
barış antlaşmasının bir sonucu olarak Sov-
yetler Birliği Finlandiya sınırlarında olup Al-
man egemenliğinde olan ne varsa onların
sahibi olur. Åland’da 200 metre sahil şeri-
dine sahip 17 800 metrekarelik bir arsa da
bir Alman’a aittir. Bu arsa Sovyetler Birli-
ği adına Finlandiya Dışişleri Bakanlığı ta-
rafından yönetilir. Ancak 2009 yılında Rus
Federasyonu Cumhurbaşkanlığı arsanın
yönetimi kendi üzerine alır. 

Biz kendi küçük stratejik önemi büyük
Åland’ı keyifle dolaştık, yazdık, umarız
sizler de okurken keyif alırsınız.  
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mutfağ�nda bir köşe
Pommern gemicilerinin 
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mutfağ�nda bir köşe
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Åland yaz
gündönümü
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şenliği için
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İsveç, Finlandiya, Estonya'dan Åland'a
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İsveç, Finlandiya, Estonya'dan Åland'a
yap�lan gemi seferleri ve süreleri



SAVUNMA hattındaki eksiğini Villar-
real’de forma giyen Victor Ruiz ile anla-
şarak kapatan Beşiktaş, yeni transferine
resmi imzayı da attırdı. 30 yaşındaki Ruiz,
kendisini 3 yıllığına siyah-beyazlı renkle-
re bağlayan sözleşmeyi imzaladı. Beşik-
taş’ın internet sitesinden yapılan açıkla-
mada, “Villarreal kulübünden transfer
edilen Victor Ruiz Torre ile 3 senelik söz-
leşme imzalanmıştır. Beşiktaşımıza önem-
li hizmetlerde bulunacağına inandığımız
Victor Ruiz Torre’ye Beşiktaş Ailesi’ne
hoş geldin der, başarılar dileriz” ifadele-
rine yer verildi. İspanya Ligi’nde Espanyol,
Valencia ve Villarreal formaları giyen Ruiz,
2011 yılında yarım sezonluk bir Napoli ma-
cerası da yaşamıştı. Abdullah Avcı’nın ra-
poru doğrultusunda transfer edilen Ruiz,

2019-2020 sezonunda Beşiktaş’ın başa-
rısı için ter dökecek. 

KANAT OYUNCUSU GELECEK

Avusturya kampında oynadığı hazırlık
maçlarında gol yollarında yaşadığı sıkıntı
ile taraftarlarını endişelendiren siyah-be-
yazlılar, kampta gerçekleştirdiği dört mü-
sabakada da gol bulamamıştı. Hücum al-
ternatiflerini zenginleştirmek isteyen Be-
şiktaş Teknik Direktörü Abdullah Avcı, Fi-
kret Orman yönetimine yeni bir rapor sun-
du. Avcı’nın verdiği rapor doğrultusunda
hareket etmek isteyen yönetim, Ever-
ton’da oynayan 30 yaşındaki hücuma dö-
nük kanat oyuncusu Yannick Bolasie
veya Southampton’da forma giyen 25 ya-
şındaki sol açık Mohamed Elyounoussi’yi

kiralamak istiyor. İki
oyuncu için de ku-
lüpleriyle görüş-
meleri sürdüren
Beşiktaş yöne-
timi, kısa süre
içerisinde bu iki
isimden birini
İstanbul’a ge-
tirmeyi hedefli-
yor. Öte yandan,
siyah-beyazlı ku-
lüp Umut Meraş
için de  Bursaspor’dan
yanıt bekliyor. Başarılı sol
bekle anlaşan Kara Kartallar, Bursas-
por’un teklifi kabul etmesi durumunda
Umut’u da kadrosuna katacak.

TÜRK basketbolunun en önemli değer-
lerinden “Yenilmez Armada” unvanlı
Galatasaray, Oktay Mahmutili 2010-

2012 ve Ergin Atamanlı 2012-2017 yılları ara-
sında önce ligde ardından ise Eurocup ve Eu-
roLeague’de başarılı olarak basketbolda ortaya
yepyeni bir model koymuştu... Abdi İpekçi
Spor Salonu’nun olağanüstü atmosferi ile bir-
likte, çok da yüksek olmayan bütçelerle inatçı bir
basketbol kimliği oluşturmayı ve daha yüksek
bütçeli rakipleri için her zaman “çetin ceviz” ol-
mayı başaran sarı-kırmızılılar, yedi sezonluk yük-
seliş dönemine bir lig şampiyonluğu, bir Cum-
hurbaşkanlığı Kupası, bir Eurocup zaferi, bir lig
playoff finali ve bir de Euroleague çeyrek fina-
li sığdırmayı başarmıştı. Abdi İpekçi’nin yıkıl-
masıyla birlikte bir dönemin sonuna gelen Ga-
latasaray basketbolu, şimdi Ertuğrul Erdoğan ön-
cülüğünde küllerinden doğmak istiyor...

SARSINTI VE FIRTINA 

2016-2017 sezonunda deneyimli antrenör Er-
gin Ataman’ın 10 milyon dolarlık bütçe ile
bekleneni verememesinin ardından Galatasaray
basketbol şubesinde bütçe kesintisinin sarsıntı-
sı yaşanmış ve Ergin Ataman’la yolların ayrılması
büyük bir deprem etkisi yaratmıştı. Erman
Kunter ile başlanan 2017-2018 sezonu ise kaos
dolu bir fırtınanın habercisiydi. Ligde 10’uncu
sıraya kadar gerileyen sarı-kırmızılılar o yıl
“ağrı kesici” olarak göreve getirdiği Oktay
Mahmuti’nin isteklerine yanıt veremeyince,
Mahmuti, bir Temmuz sabahında Galatasaray
basketboluna “elveda” demişti. 

YENİ BİR YOL

Eldeki mütevazı bütçe, geçmiş yıllardan ge-
len borç yükü ve yönetimin sponsor kaynağı bu-

lamaması... Tüm bu zorluklar içerisinde 2018-
2019 sezonunu bir “geçiş dönemi” olarak gören
ve hatta bundan başka da çaresi kalmayan Ga-
latasaray, başantrenörlük görevine Ertuğrul
Erdoğan’ı getirmişti. Avrupa için tecrübesiz
denebilecek yabancı transferleri ve eldeki kısıtlı
yerli oyuncu rotasyonu ile “geçiş dönemi”ni bir
“tramplen” olarak kullanabileceğinin sinyalini
veren Ertuğrul Erdoğan, takımını ligde yarı fi-
nale taşırken Aaron Harrison ve Nigel Hayes’i
Avrupa basketboluna armağan ederek basket-
bol kamuoyunun takdirini toplamıştı. Oyuncu-
larını gelişimine katkı sunarken bir takım kim-
liği oluşturmayı da başarmak ve zirveye adım
adım ilerlemek... Galatasaray basketbolunun “ge-
çiş sezonu stratejisi” iyi işlemişti.

İSTİKRAR VE ATILIM

Ertuğrul Erdoğan, 2019-2020 sezonunda
parolayı “istikrar” olarak belirledi. Takımda “su-
dan ucuza” oynayan ve pozitif karakteri ile bas-
ketbol kamuoyunun takdirini toplayan uzun for-
vet Marko Arapovic, sorumluluk almaktan ka-
çınmayan yapısıyla tanınan oyun kurucu Can
Korkmaz, potansiyelini daha güçlü biçimde
ortaya koyması beklenen “dört büçük numara”
Ayberk Olmaz ve takımın toparlayıcı ismi Ca-
ner Erdeniz’in sözleşmeleri birer yıl daha uza-
tıldı. Hemen ardından Tofaş’tan Yiğit Arslan ile
2 yıllık kontrat yapılarak değerli bir şutör ekle-
mesi gerçekleştirildi. Savunmacı yönüyle dokuz
sezondur Galatasaray basketbolunun başarısı için
ter döken “kaptan” Göksenin Köksal ile de yine
2 yıllık imza atıldı. 

Kısa süren sessizliğin ardından ise dün iti-
barıyla kadro iskeletinin büyük oranda korun-
duğunu haber veren duyurular üst üste geldi. Ga-
latasaray, önceki sezon kritik anlarda aldığı so-
rumluluk ve skor yükünü sırtlamasıyla ile yıl-
dızlaşan Aaron Harrison; atletizmi, ribaund-
baskınlığı, adam değişmeli savunmaya uyum sağ-
layabilmesiyle öne çıkan Zach Auguste ve top
kayıplarını azaltabildiği ölçüde başarılı olabile-
cek Tai Webster’la da yola devam etme kararı
aldı.

NOKTA ATIŞI TRANSFER İHTİYACI

Galatasaray’ın, Eylül ayının başına kadar iki
takviye daha yapması bekleniyor. İzlenecek yol
ise sarı-kırmızılıların yeni sezondaki kaderini
doğrudan etkileyecek. Saf bir oyun kurucu
transfer edip Webster’a daha çok iki numara-
dan süre vermek mi, Webster’ı guard po-
zisyonunda oynatıp topa yön verebilen
ve iyi savunma yapan bir forvet trans-
feri mi? Kadro istikrarını koruyan
Galatasaray’ın, basamakları tırmanıp
tırmanamayacağını bu iki tercihin bi-
rinde sağlayacağı isabet oranı belirle-
yecek. Parola “istikrar” olduğuna göre,
savunmada fizikli kalmayı da sağlaya-
bilecek bir kısa forvet transferinin
Galatasaray basketbolunu “güneşli
yarınlara” daha da yaklaştıracağı söy-
lenebilir. Galatasaray basketboluna gözü gibi ba-
kan Ertuğrul Erdoğan, hiç şüphesiz, yankısı Av-
rupa basınına kadar varan macerasının ikinci
adımının yine ses getirmesini isteyecek.
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Yaşadığı�maddi�problemler
dolayısıyla�geçen�sezonu�bir
‘geçiş�yılı’�olarak�gören
Galatasaray�Doğa�Sigorta,
2019-2020�sezonuna�girilirken
kadro�istikrarını�koruyor,�çıtayı
ise�yukarı�taşımak�istiyor

Galatasaray basketbolunda 
‘İSTİKRAR’ dönemi

Ruiz, imzayı attı

Bursaspor’dan ‘Yeniden
Zirveye’ seferberliği

GEÇEN sezon kabus gibi bir yıl geçirerek Sü-
per Lig’den TFF 1. Lig’e düşen Bursaspor, mali
problemlerini atlatıp eski günlerine geri dö-
nebilmek için bağış kampanyası başlattı.  “Ye-
niden zirveye” adıyla başlatılan kampanya-
da, Bursasporlu taraftarlardan SMS ve be-
lirlenen banka hesaplarına para aktarma yo-
luyla destek isteniyor. Yeşil-beyazlı kulüpten
yapılan açıklamada, “Bağış” yazıp 1963’e gön-
derilecek her SMS ile Bursaspor’a 16 liralık
destek verilebileceği belirtildi. 

ÖNCEKİ gün Trabzonspor’dan
Lille’e transfer olan Yusuf Yazı-
cı, Fransız basınının karşısına
çıktı. Yeni takımındaki
ilk antrenmanı-
nın ardından
basına ko-
nuşan ve
transfer
sürecine
değinen
milli fut-
b o l c u -
m u z ,
“Trabzons-
por’dan ayrıl-
mak kolay değil-
di. Çünkü Trabzons-
por benim evimdi. Benim ailem-
di, yuvamdı. Trabzonspor altya-
pısında futbola başladım ve ora-
da A takıma yükseldim. Hayal-
lerimin peşinden koşmak istedi-
ğim için buradayım. İnsan ister is-
temez duygusallaşıyor. Çünkü
Trabzonspor taraftarı beni çok se-
viyor, ben de onları çok seviyo-
rum. Beni ben yapan Trabzonspor

Kulübü ve taraftarıdır. Tekrardan
hepsine çok teşekkür ediyorum”
ifadelerini kullandı.

Yeni takımı Lille için
elinden gelenin en

iyisini yapmak
istediğini be-

lirten 22 ya-
ş ı n d a k i
futbolcu,
“Çok mut-
l u y u m .
B u r a y a

gelmemde
Zeki’nin payı

çok yüksek. Bu-
raya transfer olma

durumum ortaya çıktı-
ğında Zeki ile çok fazla konuştuk.
Buraya gelmemde en büyük ne-
denlerden biri de Lille’in genç
oyunculara verdiği önem, destek.
Takımıma skor anlamında yardım
etmek istiyorum. Gol atmak, ar-
kadaşlarıma gol attırmak isti-
yorum. Orta saha, kanatlar ve
forvetin arkasında oynayabili-
yorum. Hücum anlamında her ta-

rafta oynayabiliyorum” diye ko-
nuştu. Yusuf, üzerinde baskı olup
olmadığı şeklindeki bir soruya ise
“Lille’in en önemli transferle-

rinden biriyim. Bu, tabii ki baskı
oluşturuyor ama kolay olsa bu-
rada olmazdım zaten” yanıtını
verdi.

Yusuf, Fransız basını karşısında
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TÜRKİYE Okçuluk Milli Takımlar Teknik Di-
rektörü Göktuğ Ergin, Hollanda’da 10-16 Hazi-
ran’da gerçekleştirilen 2019 Açık Hava Dünya
Şampiyonası’nda bekledikleri başarıları elde ede-
mediklerini ancak geleceğe dair umutlu olduk-
larını belirtti. Şampiyonada hem kadınlarda hem
de erkeklerde takım halinde olimpiyat kotası al-
mayı amaçladıklarını ifade eden Ergin, sporcula-
rının kötü yarışmamasına rağmen şanssız oldu-
ğunu dile getirdi. Klasik yay erkek takımının sı-
ralama atışlarını tarihinde ilk defa dördüncü sırada
bitirdiğini, ancak daha sonra Avustralya’ya ele-
nince kotadan uzakta kaldığını söyleyen Ergin, kla-
sik yay kadın takımının ise kazanmasının çok zor
olmadığını düşündüğü Çin yarışmasını kaybetti-
ğini hatırlattı.

‘GENÇLER TECRÜBE KAZANACAK’

Çok genç sporculardan oluşan bir milli takı-

ma sahip olduklarını belirten Göktuğ Ergin,
“Kariyerleri başarılarla dolu olmasına rağmen ha-
len daha tecrübe kazanmaya ihtiyaçları olan, bü-
yük yarışmalarda nasıl yarışacaklarını daha iyi şe-
kilde öğrenmeleri gereken sporculara sahibiz. Dün-
ya Şampiyonası’ndan gerekli dersleri aldık. Tek-
nik ekip olarak yaptığımız analizlerde, sporcula-
rımızın yarışmalarda nasıl daha iyi yarışabilecek-
lerini ve eksiklerimizi görmeye çalıştık. Özellikle psi-
kolojik anlamda sporcularımızın, baskı altında daha
iyi performans gösterebilmeleri için özel önlem-
ler almış durumdayız. Bununla ilgili çalışmaları sür-
dürüyoruz” şeklinde konuştu ve turnuvalarda
stresle başa çıkabilmenin önemine değindi.

DÜNYA OKÇULUĞUNDA 
ÖNE ÇIKTIK

Göktuğ Ergin, sporcularının üç yıldır yaptıkları
çalışmaların karşılığını bu sene gerçekleştirilen Dün-

ya Kupası etaplarında podyuma çıkarak aldığını
belirterek, “Dünya Şampiyonası’nın hemen ar-
dından Berlin’de yapılan Dünya Kupası’nın dör-
düncü ayağını 4 altın madalyayla ülke sıralama-
sında birinci olarak bitirdik. Bu aslında dünyada
geldiğimiz yeri çok net gösteren bir durum. Şu
anda dünya sıralamalarında hem takım hem de
bireysel sporcularımız ilk beşin içerisinde yer alı-
yor. Gönül rahatlığıyla artık ülkemizin dünya ok-
çuluğuna yön veren, önde gelen ülkelerinden biri
olduğunu söyleyebiliyoruz” değerlendirmesinde
bulundu.

HEDEF OLİMPİYATLAR

20-26 Mayıs tarihleri arasında gerçekleş-
tirilecek 2020 Açık Hava Avrupa Şampiyonası
ve 21-28 Haziran 2020’de Almanya’nın
başkenti Berlin’de düzenlenecek Dünya Ku-
pası 3. ayak yarışmalarında olimpiyat kota-

sı alma şanslarının bulunduğunun altını çizen
Ergin, sözlerini, “Ümit ediyorum ki Türk ok-
çuluğu olimpiyatlarda hak ettiği yeri alacak.
Ancak tabii yaptığımız çalışmalar ve sporcu-

larımızın gösterdiği performans, olimpiyat ko-
tasını almayı başardıktan sonra olimpiyatlarda
da madalyanın favorisi olacağımızı gösteri-
yor” diyerek tamamladı.
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A MİLLİ Erkek Voleybol Ta-
kımımız, 12-29 Eylül tarihleri
arasında mücadele edeceği
Avrupa Şampiyonası hazır-
lıkları için İstanbul’da topla-
narak kampa girdi. Türkiye
Voleybol Federasyonundan
yapılan açıklamaya göre, ilk
kez dört ülkenin ev sahipli-
ğiyle (Belçika, Fransa, Hol-
landa, Slovenya) ortaklaşa

düzenlenecek Avrupa Erkek-
ler Voleybol Şampiyonası’nda
mücadele edecek ve başant-
renörlüğünü Nedim Özbey’in
yaptığı milli takımımızın kad-
rosunda şu sporcular yer alı-
yor;

Pasörler: Selçuk Keskin,
Oğulcan Yatgın, Arslan Ekşi

Pasör Çaprazları: Adis La-
gumdzija, Metin Toy

Smaçörler: Burak Güngör,
Burutay Subaşı, Yiğit Gülme-
zoğlu, İzzet Ünver, Yasin Ay-
dın, Efe Bayram

Orta Oyuncular: Vahit Emre
Savaş, Oğuzhan Karasu, Faik
Samet Güneş, Çağatay Dur-
maz, Doğukan Ulu, Ertuğrul
Gazi Metin

Libero: Burak Mert, Vol-
kan Döne, Onurcan Çakır

ÜLKEMİZİ UEFA Avrupa
Ligi grup aşamasında tem-
sil etmek isteyen Trabzons-
por ve Yeni Malatyaspor,
UEFA Avrupa Ligi 3. eleme
turundaki ilk maçlarında
sahaya çıkıyor. Trabzons-
por, Çekya temsilcisi Sparta
Prag, Yeni Malatyaspor ise
Sırbistan ekibi Partizan’a
konuk olacak. Süper Lig’i ge-
çen sezon 4. sırada bitiren
Trabzonspor, bu sezon Av-
rupa Ligi’ne 3. eleme tu-
rundan başlayacak. Bordo-
mavili takım, bu turda dahil
olduğu organizasyonda eş-
leştiği Sparta Prag ile ilk ma-
çını yapacak. Başkent
Prag’daki Generali Arena’da
TSİ 19.00’da başlayacak mü-
sabakayı İspanyol hakem
Jose Luis Munuera Montero
yönetecek. Müsabaka, Spar-
ta Prag’ın cezası nedeniyle
seyircisiz oynanacak.

Önceki turda, Sloven-
ya’nın Olimpija Ljubljana
takımını eleyerek önemli
bir başarıya imza atan tem-
silcimiz Yeni Malatyaspor
ise UEFA Avrupa Ligi 3. ele-
me turu ilk maçında Parti-
zan ile karşılaşacak. Baş-
kent Belgrad’daki Partizan

Stadı’nda TSİ 22.00’de baş-
layacak ve TRT Spor’dan
canlı yayınlanacak maçı, Rus
hakem Sergei Ivanov yö-

netecek. Her iki temsilcimiz
de rövanş maçlarını kendi
evlerinde 15 Ağustos tari-
hinde oynayacak. 

Okçulukta gençlik rüzgarı
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MERAKLA beklenen yeni se-
zon transferlerinin bir bö-
lümünü tamamlayan Fe-

nerbahçe, kadrosundaki eksikleri tü-
müyle kapatmak için de çalışmaları-
nı sürdürüyor. Sarı-lacivertlilerin
borçları ve uyulması gereken mali kri-
terler ise Ali Koç yönetiminin elini ko-
lunu bağlıyor. UEFA ve Türkiye Fut-
bol Federasyonunun getirdiği kural-
lar çerçevesinde hareket edeceğini ta-
ahhüt eden Sarı Kanaryalarda,
kulübün ekonomik darbo-
ğazdan geçmesi sebebiyle
harcamalarında tasarrufa
gitme zorunluluğunun ortaya
çıkması, kadroya katıl-
ması planlanan transfer-
lerin de gecikmesine se-
bep oluyor. 

‘CEPHANEMİZ SINIRLI’

Fenerbahçe Kulübünün
başlattığı “Fener Ol” kam-
panyası kapsamında hayata
geçirilen “WinWin” etkinliği-
ne katılarak otomobil kazanan
talihlilere hediyelerini veren Ali
Koç, transferler hakkında da ko-
nuştu. Kadroya yeni takviyeler yap-
tıklarını ve bunun devam edeceğini
belirten Koç, bir yandan da harca-
malarına dikkat etmeleri gerektiğini
hatırlattı. Eksiklerin farkında ol-
duklarını dile getiren Fenerbahçe
başkanı, “Eksiklerimizi Audi Cup
maçlarında gözlemledik. İki stoper,
bir 6 numara alacağız. Hocamız ih-
tiyaç duyarsa bir transfer daha ya-
pacağız. Bunlar yapmak istedikleri-
miz. Sınırlı cephaneniz olduğu zaman,
Finansal Fair Play kıskacında oldu-
ğunuz zaman adımlarınızı dikkatli at-
manız gerekiyor. Her zaman istedi-
ğiniz, istediğiniz zaman olmuyor.

Şunu net söyleyeyim,
transfer olacak
ancak transfer
dönemi de-
vam ediyor.
Ana opsi-
yonlarınız-
dan biri ki-
ralık olunca
kulüpler fut-
bolcularını son

ana ka-
dar bırakmıyor. Sezon başladığında
tam hazır kadromuz olmayacak. Bu-
nun böyle olacağı belliydi. İlk iki
hafta alacağımız sonuçlar bizim
transfer politikamızı etkilemeyecek.
Transfer henüz bitmedi, 2 Eylül’e
kadar devam edecek” ifadelerini kul-
landı.

KOLAROV AÇIKLAMASI

Sözleşmesi biten ve gün itibarıyla
boşta olan Volkan Demirel ile ilgili bir
soruya yanıt vermekten kaçınan Ali

Koç, “Onun yeri bu-
rası değil, bir ka-

rara varınca
açıklamamı-

zı yaparız”
dedi. Uzun
süredir Fe-
n e r b a h -

ç e ’ n i n
transfer gün-

deminde bulu-
nan Roma’nın Sırp

sol beki Aleksandar Ko-
larov’la ilgili de konuşan Koç,

“Herkesin bir yoğurt
yeme şekli var. Bizim
yoğurt yeme şeklimiz
de dereyi görmeden pa-
çaları sıvamamak. Biz

dereyi görmeliyiz. Üç böl-
geye yapacağımız transfer
için kesin konuşabiliriz.
Alacağımız oyuncuların
bazıları birden çok po-
zisyonda da oynayabilir”

ifadelerini kullandı.
Yeni transferlerin hep-

sinin takıma katkı vereceğine
inandığını vurgulayan Ali Koç,

“Geçen yıla göre çok daha iyi yol-
dayız. Max Kruse tecrübeli bir isim.

Vedat 24 yaşında. Yaşına göre olgun
gözüküyor. Önemli olan ligde hafta-
lar ilerledikçe memnun olmamız.
Olacağımıza da inanıyoruz. Fikstür
enteresan. İlk 6 haftada
zorlu 4 maç oy-
nuyoruz. Tam
kadro olma-
dan oynu-
yoruz ama
sezonun
sonunda
da bize
büyük bir
a v a n t a j

sağlayabilir” de-
ğerlendirmesinde
bulundu.

ALEX’E 
JÜBİLE

Fenerbahçeli
taraftarların jübi-
le maçı istediği
Alex de Souza hak-
kında da konuşan
Ali Koç, sözlerini,
“Çok şey düşünüyo-
ruz. Bir sürü yapısal
değişiklik de düşü-
nüyoruz. Bunlar 12
ayda olacak şeyler de değil.
Kadronun gençleşmesine kadar
bir çok şey düşünüyoruz. Fener-
bahçe’ye elçilik yapabilecek, bu ca-
miaya emek vermiş, zamanında
kötü şekilde ayrılmış herkesle
yeni bir sayfa açmak için pek
çok adım attık. Yıllardır jü-
bile maçı yapılmıyor. Alex
için neden olmasın? Bi-
zim kapımız çubuk-
luya hakkıyla hizmet
etmiş, katma değer
sağlamış, tribünle-
rin sevgisini kazan-
mış herkese açık-
tır” şeklinde ta-
mamladı.

KOLAROV 

FENERBAHÇE’NİN uzun süredir ilgilendiği Aleksandar Kola-

rov, transferinin yakın zaman içerisinde netliğe kavuşması bek-

leniyor. 33 yaşındaki Sırp futbolcu, Roma yönetimine takımdan

ayrılmak istediğini ve kendisine kolaylık sağlanması gerektiğini

söyledi. Başarılı oyuncu, gelecek sezon Roma forması giyme-

yeceğini yönetimine iletirken ayrılık kararına da saygı duyul-

masını istiyor. Tecrübeli sol beke Fenerbahçe ve Inter ta-

lip olmuş durumda. Kolarov ise Fenerbahçe’nin tek-

lif ettiği 2+1 yıllık sözleşmeye daha sıcak

bakıyor. 

AYRILMAK İSTİYOR 
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Şampiyona hazırlığı başladı 

Temsilcilerimiz Avrupa arenasında 

Göktu�
Ergin


